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سازمان پارکها و فضای سبز شهرداری قم 
در نظر دارد به استناد بند1مصوبه مورخ 1401/04/30 هیئت مدیره و با رعایت تشریفات قانونی نسبت به 
فروش یک باب منزل مسکونی واقع درخیابان ساحلی کوچه 19 پلاک 51 به افراد حقیقی و یا حقوقی واجد 

شرایط اقدام نماید.

1- متقاضیان محترم می توانند با مراجعه به امورمالی سازمان نسبت به دریافت اسناد اقدام نمایند.
2- تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار هر یک از معاملات: به صورت 1- ضمانت نامه بانکی 2- وجه نقد مورد 

قبول است.
 جهت واریز وجه نقد به حساب سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم )سپرده حسن انجام کار( نزد بانک 

شهر شعبه چهارراه بازار اقدام فرمایید.
3- شماره حساب حساب 7001000810788 بانک شهر شعبه چهارراه بازار به نام حساب سپرده سازمان 

پارکها و فضای سبز 
شماره شبا  IR 690-61-000-000-700-1000-810-788 بانک شهر به نام حساب سپرده سازمان 

پارکها و فضای سبز 
مهلت خرید و تسلیم اسناد:

4-مهلت دریافت اسناد:  از روز سه شنبه   مورخ    1401/05/18  لغایت    روز  سه شنبه    مورخ  1401/05/25
5-مهلت ارائه پیشنهاد:     از روز سه شنبه   مورخ    99/9/18   لغایت  روز  شنبه    مورخ  1401/05/29

6- شرایط و ویژگیهای ملک در شرایط عمومی درج گردیده است و متقاضیان محترم مکلف اند پس از دریافت و 
مطالعه، کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد قیمت ارائه نمایند . امضاء اسناد و مدارک به منزله 

قبول تمامی شرایط است.
7- -متقاضیان محترم برای سوالات تخصصي و عمومی با معاونت اداری و مالی )اداره مالی( با شماره تلفن 

37701171- 025 تماس حاصل فرمایند.
8- -محل تسلیم پیشنهادها: قم ، خیابان آذر ، بوستان شهداء آذر ، سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری 

قم ، طبقه همکف ، حراست سازمان.
*لازم به ذکر است ساعت تحویل پاکت روزهای شنبه لغایت پنج شنبه از ساعت 7 الی 13:00 است.

آگهی مزایده عمومی )نوبت اول(

شناسنه آگهی:1360390

سختی معیشت مردم، 
واقعیت یا توهم؟!

سختی معیشت مردم واقعیت است و اصلا جای 
بحث ندارد. هیچ آدم منصفی نمی تواند ادعا کند که 

برجام و تحریم های ناشی از آن در زندگی مردم ایران بی تاثیر و یا حتی کم تاثیر 
بوده است؛ 

البته در مقابل هیچ خردمندی هم نمی تواند ادعا کند که موضوع برجام برای 
مردم ما موضوع مرگ و زندگی است. نه به تعبیر روزنامه کیهان،»جریان برجام زده 
ی غربگرا« که برجام را نسخه نجات بخش می داند درست می اندیشد و نه به تعبیر 
نگارنده این نوشتار، »جریان شرق زده ی برجام شکن« که رفع تحریم های ناشی 

از برجام را در بهبود وضع کشور و معیشت مردم بی تاثیر می داند.
در مبحث »استاتیک« و »مقاومت مصالح« در دانش مهندسی، یک تئوری 
در رابطه با بارگذاری هست به نام تئوری شکست )Failure Theory( . تئوری 
بارهای  اعمال  در حین  پیش بینی شرایط شکست جامدات  دانشِ  شکست، 
خارجی است. با وجود گذشت 200 سال از شروع توسعه این تئوری ، میزان 
مقبولیت آن در سال های اخیر روزبروز چشمگیرتر شده است. بر اساس این 
تئوری، رفتار مواد در رابطه با شکست می تواند با توجه به شرایط موجود ) دما، 
حالت تنش، نرخ بارگذاری (، به صورت شکننده یا شکل پذیر باشد ولی اکثر مواد 
در هنگام اعمال بارهای بزرگ، به صورت الاستیک غیر خطی و غیر الاستیک رفتار 
می کنند. به عبارت ساده تر این مواد حتی اگر نشکنند بعد از فشارهای سنگین 
هرگز نمی توانند به حالت قبل برگردند. در مواد شکننده هم شکست میکروسکپی 
آغاز زنگهای شکست کلی است که اگر فشارها کاهش نیابد به شکست کلی و 
ماکروسکپی منجر می شود. برای درک فشار معیشتی به مردم کافی است تا کوچه 
و خیابان برویم و هم صحبت آن ها بشویم، حتی روانشناسان معتقدند که نیاز 
به صحبت با مردم هم نیست و همین که ببینیم آستانه تحمل و تاب آوری مردم 
در رفتارهای اجتماعی آن ها کاهش یافته است باید متوجه بشویم که جامعه از 
حجم فشارها به مرحله آسیب پذیری رسیده است. این که عده ای فکر می کنند 
آستانه تحمل مردم در مقابل افزایش مشکلات روز به روز بیشتر می شود و این 
افزایش تاب آوری نامحدود است نیز در اشتباهند. بیشتر آن ها به مثال معروف 
آزمایش »قورباغه آب پز« اشاره می کنند که می گوید زمانی که قورباغه را داخل 
یک ماهیتابه پر از آب قرار می دهید، و آب آن را به تدریج داغ می کنید، قورباغه 

نمی تواند متوجه افزایش تدریجی حرارت شود. او آن قدر می نشیند تا بمیرد!
اما شما این باور را به دور بیندازید ! در قرن 19 این طور تصور می شد که این ادعا 
به خاطر خونسرد بودن قورباغه ها صحیح است؛ ولی تحقیقات بعدی نشان داد که 

قورباغه های واقعی به محضی که بتوانند از ماهیتابه داغ فرار می کنند.
فشار اقتصادی روزافزون بر مردم یک توهم نیست ، صحبت کردن از آن هم توطئه 
نیست. این که چرا عده ای در این میان سعی دارند القا کنند که اثرات برجام به 
اثرات روانی تقلیل پیدا کرده و هیچ اثری در روند و پیشرفت اقتصادی کشور ندارد 
عجیب است. عجیب تر از آن ها کسانی هستند که حتی از این هم فراتر رفته و 
سعی دارند نشان دهند اگر برجام هنوز قدری آثار روانی دارد ناشی از تلاش 
اصلاح طلبان وابسته به دشمن است که بجای مشکلات اقتصادی، بر گرده ی 
مردم فشار روانی اضافه می کنند، وگرنه شرایط خوب است . به تعبیر آن ها هر 
که بر مخالفان برجام و قصد آن ها نقد دارد و موافق تعامل ایران با دنیایی فراتر از 
شرق است و به حل مشکل برجام و یا حداقل تعیین تکلیف نهایی آن اهمیت می 
دهد، اصلاح طلب و وابسته به جریانی است که در بین آن »مواجب بگیران دشمن 
و پروژه بگیران خائن« وجود دارد! آیا به نظر آن ها با دوقطبی سازی کاذبی که 
بگوید هر کسی که در این مملکت اهل اندیشه است یا اصولگراست و یا اصلاح 
طلب، هنوز هم می توان فضای انتقاد را مدیریت کرد؟ بی تردید حساسیت افکار 
عمومی نسبت به برجام بسیار کاهش یافته است و مردم مانند گذشته اخبار توافق 
احتمالی را دنبال نمی کنند. برجام که سهل است، اگر کسی را شانزده سال به 
شکل روز به روز در فراز و نشیب یک خبر مهم، حتی به فرض خبر فوت یا زنده 
بودن یک عزیزی از او که در سفر دوری است، قرار دهند آیا میزان حساسیت فرد 
بعد از 16 سال همانند روز اول است؟ اما آیا این اهمیت ندادن مترادف با موافقت و 

رضایت از شرایط موجود است و اصلا از دید حکمرانی خوب است؟

حمید حاجی زاده*

برگزاری با شکوه عزاداری درنقاط مختلف استان قم ؛
قم درسوگ شهادت اباعبدالله الحسین)ع(

در سالروز شهادت مظلومانه سومین امام شیعیان و 72 تَن از یاران با وفا و شجاع آن حضرت 
یکپارچه غرق در سوگ بود، و دوستداران خاندان عصمت و طهارت اشک ماتم می ریختند. 

براساس این گزارش، قم در تاسوعا و عاشورای حسینی حال و هوایی دیگر داشت و نوای 
حزن آلود یا حسین)ع( و یازینب )س(از گوشه گوشه شهر طنین انداز شده و پیر و جوان در 

غم غربت حماسه سازان دشت کربلا ناله سر دادند.
از نخستین ساعت های بامداد روزدوشنبه  دسته جات سینه زنی و زنجیرزنی در صفوفی 
منظم و به هم پیوسته با عبور از معابر اصلی و هسته مرکزی شهر به سمت بارگاه ملکوتی 
حضرت معصومه )س( در حرکت هستند، و با ورود به صحن های این مکان مقدس اجتماع 

پرشوری را شکل داده اند.
در مسیر عبور عزاداران حسینی مواکب و ایستگاه های صلواتی مطابق شیوه نامه های 
بهداشتی برپا شده است.گروهی از کادر بهداشت و درمان دانشگاه علوم پزشکی درمکان 

های تعیین شده ،  استقرار یافته اند و نسبت به تزریق واکسن کرونا اقدام می نمودند.
طبق سنت زیبا و پسندیده سال های گذشته، گروهی از مردم به منظور ادای نذر خون با 

مراجعه به مرکز انتقال خون میدان روح الله، خون خود را به بیماران نیازمند اهدا می نمایند.
مساجد، تکایا، حسینیه ها و بقاع متبرکه استان نیز شاهد حضور خیل گسترده و عظیم 

سوگواران حسینی است و سخنران مذهبی اهداف نهضت سیدالشهدا)ع( را تبیین کردند.
شیعیان خارجی مقیم قم نیز با برپایی مجالس و هیات های عزاداری به سید و سالار 

شهیدان حضرت اباعبدالله الحسین)ع( و یاران باوفایش ادای احترام می کنند.
مشارکت اقشار گوناگون مردم قم نظیر ورزشکاران، دانش آموزان، دانشجویان، فرهنگیان 
و طلاب جلوه ای خاص از همبستگی اجتماعی در تعهد و پایبندی به ارزش های دینی و 

مکتبی را به منصه ظهور گذاشته اند.
نماز جماعت ظهر عاشورا در قم اقامه شد

همزمان با ظهر عاشورا، عزاداران و سوگواران حسینی در قم با شنیدن صدای اذان، با 
متوقف کردن عزاداری های خود، نماز ظهر و عصر را به جماعت اقامه کردند. 

آیین اقامه نماز جماعت ظهر عاشورا در صحن امام رضا )ع( حرم حضرت معصومه )س( به 
امامت آیت الله سید محمد سعیدی تولیت آستان کریمه اهل بیت برگزار شد.

نماز جماعت ظهر عاشورا در قم در مساجد و اماکن مختلف مذهبی این شهر به ویژه مسجد 
جمکران نیزبه امامت آیت الله مقتدایی اقامه شد.

نمازگزاران قمی نماز ظهر عاشورا را به طرز باشکوهی به یاد نماز حماسه آفرینانه حضرت 
امام حسین )ع( در صحرای سوزان کربلا اقامه نمودند. 

پس از پایان اقامه نماز ظهر عاشورا، هیات های عزاداری به عزاداری های خود ادامه دادند.
 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

کرونا بار دیگر جان۳ بیمار را درقم گرفت
 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به آخرین وضعیت کرونا در این استان گفت: 
3 نفر از بیماران دارای علائم کرونا که نتیجه آزمایش آنها مثبت شده بود، جان خود را از 

دست دادند. 
به گزارش عصر دوشنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، مهدی مصری در 
گفت وگویی اظهار داشت: در 24 ساعت منتهی به هفدهم مردادماه جاری، 32 نفر با علائم 
کرونا توسط اورژانس مراکز درمانی قم مورد پذیرش قرار گرفتند. وی با اشاره به اینکه 115 
آزمایش کرونا در قم انجام شده است ، اظهار داشت: نتیجه 63 مورد از آزمایشات مثبت 
بود. وی تعداد بیماران بستری کرونا مثبت را 85 تَن ذکر کرد و یادآور شد: 91 تَن مشکوک 
به کرونا نیز بستری هستند. مصری بیان داشت: 32 بیمار با وضعیت وخیم جسمانی در 
بخش مراقبت های ویژه نگهداری می شوند. وی همچنین بیان کرد: از ابتدای اجرای طرح 
همگانی واکسیناسیون کرونا در استان یک میلیون و 911 هزار و 895 دُز واکسن به جامعه 

هدف تزریق شده است. روزشنبه نیز سه بیمار کرونایی درقم جان خود را از دست دادند.

برگزاری با شکوه عزاداری درنقاط مختلف استان قم ؛

قم درسوگ شهادت اباعبدالله الحسین)ع(

امور فرهنگی و ارتباطات سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم
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نگاهی به دور جدید مذاکرات هسته ای؛

آنچه غرب باید بداند؟
مذاکرات جمهوری اسلامی ایران با طرف غربی بر 
پایه اثبات حسن نیت ایران است. چرا که پیش از این 

همکاری های جمهوری اسلامی ایران فراتر از پروتکل الحاقی و حتی فراتر از برجام 
بوده و غربی ها و آژانس بین المللی انرژی اتمی هم این موضوع را تایید کردند.

پس از بدعهدی آمریکا، مجلس شورای اسلامی قانون اقدام راهبردی برای لغو 
تحریم ها را تصویب کرد که بر پایه آن دولت موظف به انجام برخی از اقدامات در 
صنعت هسته ای است از جمله افزایش غنی سازی، گازدهی و تولید سانتریفیوژهای 

نسل جدید و دیگر موارد که در دستور کار سازمان انرژی اتمی ایران است.
وقتی سانتریفویژهای نسل قدیم در نطنز با اقدام خرابکاری رژیم صهیونیستی 
آسیب دیدند، طبیعی است که باید نسل جدید جایگزین می شد بر همین دلیل اقدام 
سازمان انرژی اتمی در راستای اجرای قانون اقدام راهبردی برای دستیابی به 190 

هزار غنی سازی انجام شد.
وی با بیان اینکه پیام ایران به طرف غربی درباره رسیدن به غنی سازی 190 هزار 
سو به معنای توانایی ایران و عدم ضعف است، اظهار داشت: جمهوری اسلامی ایران 
توانایی هرگونه فعالیت هسته ای از جمله غنی سازی اورانیوم با درصد بالا، نصب 
سانتریفیوژهای جدید و تولید هر نسلی از سانتریوفیوژ را به راحتی تولید می کند و در 

این بخش 100 درصد به بومی سازی و خودکفایی رسیدیم.
جمهوری اسلامی ایران دارای حقوقی است ولی اگر اقدامی انجام می دهد بر 
اساس حسن نیت با هدف حل موضوع هسته ای است. اما نگاه غرب به جمهوری 
اسلامی ایران و بسیاری از کشورهای جهان، از موضع بالا به پایین و امر و نهی است 

که دیگر مشتری ندارد.
آمریکا باید خواسته های جمهوری اسلامی ایران را به رسمیت بشناسد چرا که ایران 
فراتر از حقوق قانونی خود و مقررات آژانس بین المللی انرژی اتمی، چیزی را طلب 

نمی کند.
ما به تکلیف خود در موضوع برجام عمل کردیم و اگر خواستار حقوق مردم ایران در 
صنعت هسته ای هستیم، زیاده خواهی نیست. اما اینکه غرب این حقوق حداقلی را 
نادیده می گیرد و با اعمال تحریم به دنبال کسب امتیاز از جمهوری اسلامی است، 

عاقلانه نیست و به صلح و ثبات منطقه و منافع خود غربی ها آسیب وارد می کند.
غرب با فشارهای رژیم صهیونیستی، تحریم ها را به ایران تحمیل کرداین در حالی 
است که رژیم صهیونیستی انرژی اتمی غیرصلح آمیز و کلاهک هسته ای دارد و عضو 
ان پی تی هم نیست و آزادانه به کشورهای همسایه، خلاف مقررات سازمان ملل و 
قوانین بین المللی حمله نظامی انجام می دهد. در حالی که جمهوری اسلامی ایران 
هیچ گاه خلاف این قوانین عمل نکرده ولی سهم حسن نیتش، تهدید، تحریم و فشار 

بوده است.
پیام ایران به طرف غربی را عدم تسلیم شدن برابر هر گونه تهدید، فشار و تحریم  
است ،امیدواریم طرف غربی پیام جمهوری اسلامی ایران را به درستی درک کند. چرا 
که قرار نیست جمهوری اسلامی ایران تاسیسات هسته ای خود را اوراق کند، میزان 
غنی سازی را کاهش دهد، اوانیوم غنی سازی شده را رقیق کند و نظارت فراپادمانی و 
فراپروتکل الحاقی را هم بپذیرد، ولی طرف غربی تضمین ندهد، توافق را امضا نکند و 
هیچ تضمینی برای عدم خروج از پیمان و بازگشت پول حاصل از فروش نفت را قبول 
نکند. قطعا هیچ کشوری با چنین منطق غربی ها مذاکره نخواهد کرد و بهتر است در 

دور جدید مذاکرات، آمریکا عقلانی عمل کند.
خروج آمریکا از برجام، مشکلاتی را سبب شد و در حقیقت عرصه را به کشورهایی 
نظیر چین و روسیه واگذار کرد. در حالی که کشورهای امروز جهان، کشورهای تابع 
امر غربی ها نیستند و ایران هم به لحاظ قدرت نظامی، سیاسی و قدرت اقتصادی، 
کشور کوچک نیست که تابع غرب شود. اما نگاه غربی ها همان نگاه قرن 18 و 19 
میلادی است که با کشتی های بادبانی به شرق هجوم می آوردند و هر جایی را تسخیر 

می کردند.
بهتر است غرب از رفتار زیگزاگی و پارادوکسی دست بکشد. چرا که ایران به رغم 
اینکه توانایی تولید غنی سازی و تولید سانتریفیوژهای جدید را دارد، آماده گفت و 
گو است و مشکلی که ایران با کشورهای غربی دارد، میزان فهم آنها از واقعیت های 

جهان است.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس

معاون اول قوه قضائیه: 

نباید در عزاداری ها بدعت انجام شود
 معاون اول قوه قضائیه با بیان اینکه مجالس امام حسین)ع( باید طوری برگزار شود 
که دین خدا احیا شود، گفت: نباید در عزاداری ها خدای ناکرده بدعتی به وجود بیاد، 
چرا که گاهی مواقع به نام اباعبدالله مجالسی برگزار می شود که اتاق فکر انگلیس و 

دشمن برای آن ها برنامه ریزی می کند. 
حجت الاسلام محمد مصدق شب هشتم ماه محرم با حضور در جمع عزادارن  
زینبیه اعظم زنجان با تسلیت ایام عزاداری به تمام شیعیان با اشاره به برگزاری مراسم 
عزاداری اهل بیت در زنجان و ارادت مردم این دیدار به اباعبدالله الحسین)ع(، اظهار 
کرد: به حق مقام معظم رهبری زنجان را به عنوان پایتخت شور و شعور حسینی 

نامیده اند.
وی با اشاره به اینکه این حسین کیست که این قدر در زندگی ما نقش دارد و 
تاثیرگذار است، گفت: ماه محرم، ماه بسیار با عظمتی است و شما عزاداران حسینی 
ماه ها منتظر این ماه بودید و برای فرزندان خود لباس سیاه تهیه کردید و همه منتظر 
ورود به ماه محرم بودیم. معاون اول قوه قضاییه با بیان اینکه این ماه میهمان ویژه ای 
دارد و میزبان ایشان هم شما مردم عزادار حسینی هستید، تصریح کرد: این حسین 
نه از آن جهت که پدرش امیرالمومنین )ع( و نه از آن جهت که مادرش فاطمه زهرای 
اطهر )س( و نه از آن جهت که نوه پیامبر گرامی )ص( است، که ما منتظرش هستیم، 
بلکه ویژگی که امام حسین )ع( را از سایر ائمه و اولیا جدا کرده است، را باید در سفر 
ایشان به کربلا جستجو کرد. وی با بیان اینکه تمام اسمای الهی و صفات الهی در 
حسین )ع( فعلیت یافته است، گفت: هیچ پیامبری به مقام امام حسین )ع( نرسیده 
است. حجت الاسلام مصدق بیان کرد: اگر نتوانیم امام حسین )ع( را به آن گونه که 
باید بشناسیم، هم در زندگی روزمره خود منحرف می شویم و هم به اهدافی که برای 

خدمت به امام حسین )ع( و دین خدا برسیم، نخواهیم رسید.
وی با بیان اینکه باید امام حسین )ع( و هدفش را درست شناخت و اگر امام را درست 
بشناسیم، در برنامه های زندگی مان تغییر حاصل می شود، گفت: باید از مجالس 
عزاداری بهره جست اما نه بهره سطحی و اگر شناخت از اهداف امام سطحی باشد 
به درد نخواهد خورد. معاون اول قوه قضاییه با بیان اینکه شناخت باید طوری باشد 
که باید قدم به قدم با امام جلو برویم، چرا که او می تواند زندگی ما را تغییر دهد، تصریح 

کرد: اگر امام را درست بشناسیم، این راه، مسیر زندگی ما را تغییر خواهد داد.
وی با بیان اینکه اگر شناخت ما نسبت به اباعبدالله سطحی باشد در زندگی 
منحرف می شویم، گفت: کوفیان 12 هزار نامه به امام نوشتند و گفتند ما پشتیبان 
شما هستیم، اما پس از چند روز مسلم را تنها گذاشتند، جمعیت همان جمعیت بود، 

چرا چون مسیر امام را نشناختند و شناختشان از امام سطحی بود.
حجت الاسلام مصدق با بیان اینکه آن چیزی که ما را به هدف خواهد رساند معرفت 
و شناخت نسبت به امام است، تاکید کرد: معرفت واقعی به امام حسین)ع( چیزی 

است که انسان را در زندگی هدایت می کند و کمک خواهد کرد.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

روایت حماسه و جهاد تبیین
 جزء اصلی قیام عاشوراست

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی روایت حماسه و جهاد تبیین را جزء اصلی قیام عاشورا 
دانست و در روز خبرنگار، یاد راویان و خبرنگاران عظمت اسلام و ایران را گرامی 

داشت. 
محمدمهدی اسماعیلی روز دوشنبه در حساب شخصی خود در توییتر نوشت: 
روایت حماسه و جهاد تبیین جزء اصلی قیام عاشوراست. حضرت زینب)س( و امام 

سجاد)ع(، راویان و خبر رسان های اصلی این واقعه مهم هستند.
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در ادامه نوشت: در روز خبرنگار، با گرامیداشت یاد 
راویان و خبرنگاران عظمت اسلام و ایران، برای همه اهالی رسانه موفقیت در ادای 

ماموریت خطیر خبری و تبیینی را آرزومندم.

اخبار

امیر عبداللهیان در گفت وگوی تلفنی با دبیرکل سازمان ملل متحد:

سلاح هسته ای دردکترین ایران جایگاهی 
ندارد و مغایر با سیاست ها و اعتقادات ما است

 وزیر امور خارجه کشورمان گفت: سلاح هسته ای در دکترین جمهوری اسلامی 
ایران جایگاهی ندارد و مغایر با سیاست ها و اعتقادات ما است. 

حسین امیرعبداللهیان وزیر امور خارجه کشورمان و آنتونیو گوترش دبیرکل سازمان 
ملل متحد در خصوص برخی تحولات منطقه ای و بین المللی از جمله تحولات غزه و 

مذاکره رفع تحریم ها گفتگو و تبادل نظر کردند.
وزیر امور خارجه کشورمان در این گفتگوی تلفنی در پاسخ به تاکید گوترش مبنی بر 
ضرورت توافق هسته ای ، با اشاره به نشست سالانه )معاهده منع گسترش سلاح های 
هسته ای( NPT در نیویورک و حضور فعال تیم اعزامی ایران ، گفت: فتوای مقام معظم 

رهبری درباره حرمت کاربرد سلاح هسته ای برهمگان حجت و روشن است.
امیرعبداللهیان افزود: سلاح هسته ای در دکترین جمهوری اسلامی ایران جایگاهی 

ندارد و مغایر با سیاست ها و اعتقادات ما است.
وزیر امور خارجه اضافه کرد: امروز جهان از نظر صلح و امنیت بین المللی در شرایط 
حساس و شکننده ای قرار دارد. معاهده منع گسترش سلاح های هسته ای حاصل 
یک توازن است و همواره نیز بر جنبه های مختلف این توازن تاکید شده است، اما 

برخی از کشورها به طور گزینشی با آن برخورد می کنند.
امیرعبداللهیان افزود: ما معتقدیم که جنبه های اجرا نشده این معاهده باید مورد 
توجه جدی قرار گیرد، از جمله خلع سلاح هسته ای و ایجاد  منطقه عاری از سلاح 
های هسته ای در خاورمیانه. جمهوری اسلامی ایران به عنوان مبتکر ایده ایجاد منطقه 
عاری از سلاح های هسته ای در خاورمیانه ، آمادگی خود را برای تداوم همکاری 

سازنده در این مسیر اعلام می دارد.
وزیر امور خارجه کشورمان در خصوص مذاکرات رفع تحریم ها گفت: ما برای رسیدن 
به یک توافق قوی و پایدار جدی هستیم. اکنون نیز مذاکرات در مسیر خود در وین با 
جدیت دنبال می شود، البته نتیجه این موضوع بستگی دارد به اینکه آیا آمریکا می 
خواهد توافقی صورت بگیرد؟ آیا آمریکا انعطاف و واقع بینی لازم را در عمل از خود 
نشان خواهد داد؟ ما اراده جدی و واقعی برای رسیدن به توافق قوی و پایدار را داریم 
و آنرا نشان داده ایم. امیرعبداللهیان گفت: همکاری جمهوری اسلامی ایران با آژانس 
بین المللی انرژی اتمی استمرار دارد. اما  معتقدیم آژانس باید با فاصله گرفتن از 
موضوعات انحرافی و غیرسازنده سیاسی و از مسیر فنی موضوعات باقیمانده پادمانی را 

به طور کامل حل و فصل نماید. 
وزیر امور خارجه کشورمان با اشاره به شروع تجاوز اخیر رژیم صهیونیستی به غزه و 
شهادت دهها تن از شهروندان ، کودکان و زنان فلسطینی تاکید کرد: در مکالمه تلفنی 
دبیرکل جهاد اسلامی اینگونه دریافتم که مقاومت فلسطین در ادامه دفاع از سرزمین و 

امنیت خود ، پاسخی قوی تر به رژیم صهیونیستی خواهد داد.
 امیرعبداللهیان افزود: ضروری است جامعه جهانی به وظیفه خود در برابر حمایت از 

مردم غزه و توقف فوری تجاوزات رژیم صهیونیستی عمل نماید.
رئیس دستگاه دیپلماسی کشورمان همچنین در این گفتگوی تلفنی با ابراز حمایت 
از تداوم آتش بس در یمن، بر ضرورت رفع کامل محاصره انسانی در این کشور تاکید 
کرد. امیرعبداللهیان با اشاره به سیاست خارجی دولت دکتر رییسی ، تقویت روند 

گفتگو و همکاری منطقه ای را مهم ارزیابی و از ابتکار منطقه ای دبیرکل استقبال کرد.
 

نماینده تهران در خانه ملت:
شهدا و رزمندگان اسلام سیره امام حسین)ع( 

را در عمل پیاده کردند
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی گفت: شهدا و رزمندگان اسلام سیره 
سیدالشهدا)ع( را در عمل پیاده و با تأسی از امام حسین )ع( جان خود را فدای دین و 

میهن اسلامی کردند.
محمداسماعیل کوثری عصر یکشنبه طی سخنانی در یادواره 57 شهید روستای 
ابرجس شهرستان کهک، همزمانی برگزاری این مراسم با شب عاشورای حسینی 
را اتفاقی پر برکت دانست و عنوان کرد: در چنین شبی بهترین و عزیزترین یاران 
اباعبدالله)ع( با خدای خود راز و نیاز کردند و اخلاص و صداقت خویش را با پروردگار 
متعال در میان گذاشتند. وی بیان کرد: دنیاطلبی و جاه طلبی یزیدیان و عدم آگاهی 
مردم کوفه باعث شد که عزیزترین عزیز پیامبر اکرم یعنی امام حسین )ع( و حتی 

پیام رسان حضرت یعنی مسلم بن عقیل را به شهادت رسیدند.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی با اشاره به اینکه هدف سیدالشهداء)ع( 
از قیام عاشورا احیای مجدد دین مقدس اسلام و قراردادن مردم در مسیر صحیح بود، 
گفت: دنیاطلبی، بصیرت نداشتن مردم و خوردن فریب دشمن به علت عدم آگاهی 

منجر شد که در کنار یزیدیان مقابل حضرت ایستادند.
وی ابراز کرد: در روز عاشورا امام حسین )ع( عزیزان خود را فدای دین اسلام و خدای 
متعال می کند و اینجاست که چهارده قرن پس از صدر اسلام، از سلاله ائمه اطهار )ع( 
انسانی مانند امام خمینی )ره( می آید و با دست خالی و در سن 77 سالگی، بر طاغوت 

زمان می خروشد و جمهوری اسلامی ایران را بنیان گذاری می کند.
حکومت،  کارگزاران  و  ولایت مدار  مردم  مسلمین،  امر  ولی  این که  بیان  با  کوثری 
گردانندگان اصلی نظام اسلامی هستند، افزود: در زمان حضرت علی )ع( نبود مردم 
ولایت مدار و کارگزاران درستکار باعث شد که حکومت حضرت بیشتر از پنج سال نشود؛ 
اما در انقلاب اسلامی، مردم ولایت مدار به ندای امام راحل لبیک واقعی گفتند و تا 

آخرین قطره خون خود ایستادگی کردند.
وی یادآور شد: پس از پیروزی انقلاب اسلامی دشمنان ما توطئه هایشان را یکی پس 
از دیگری طراحی کردند تا بتوانند این نظام را از بین ببرند و نمونه آن را در کودتای 

نافرجام عقاب در مرداد سال 1359 قبل از آغاز جنگ تحمیلی شاهد بودیم.
 

وزیر آموزش و پرورش خبرداد:

چاپ۸۰ درصد کتب درسی
 سال تحصیلی آینده 

وزیر آموزش و پرورش گفت: برای تکرار نشدن مشکل کمبود کتب درسی برای سال 
تحصیلی جدید برنامه ریزی های خوبی صورت گرفته و تاکنون 80 درصد از کتب درسی 

سال آینده به چاپ رسیده است. 
یوسف نوری با اشاره به اقدامات صورت گرفته در زمینه اصلاح شیوه توزیع کتب 
درسی گفت: در این زمینه با توجه به اینکه سال گذشته نحوه توزیع کتب درسی با 
مشکل مواجه بود، اقداماتی صورت گرفته و در حال حاضر 80 درصد کتب درسی به 

چاپ رسیده و توزیع آن به زودی انجام خواهد شد.
وزیر آموزش و پرورش تصریح کرد: آمار جابه جایی دانش آموزان نیز در حال اخذ شدن 

بوده تا نسبت به توزیع کتب برای این دانش آموزان نیز به صورت دقیقی انجام گیرد.
نوری در مورد موضوع ساماندهی نیروی انسانی در آموزش و پرورش نیز، عنوان 
کرد: در این زمینه جلسات مختلف در استان ها برگزار شده و اگر در مناطقی از کشور با 
مشکل کمبود نیروی انسانی مواجه هستیم به دلیل جابه جایی ها و مهاجرت های درون 
و حتی برون کشوری است؛  در این زمینه گزارشی برای کمیسیون آموزش مجلس نیز 
ارائه شد. وی اضافه کرد: در زمینه کمبود فضای آموزشی نیز به جز مناطقی که سیل 
اخیر تخریب هایی از خود برجای گذاشته در سایر مناطق مشکل خاصی وجود ندارد. 

مناطق سیلزده نیازمند رسیدگی فوری هستند.
 

معاون هماهنگ کننده ارتش:

هر تهدیدی علیه ملت ایران
 محکوم به شکست است 

معاون هماهنگ کننده ارتش گفت: به هیچ قدرتی اجازه نخواهیم داد که به منافع و 
تمامیت ارضی کشورمان تعرض کند، هر تهدیدی علیه ملت ایران محکوم به شکست 

است.
دریادار سیاری با اشاره به اقتدار و توانمندی جمهوری اسلامی ایران به ویژه نیرو های 
مسلح، اظهار داشت: بعد از پیروزی انقلاب تاکنون جمهوری اسلامی با هجمه های 
گسترده ای از تهدیدات، طرح ها و گزینه های روی میز مواجه شده است که بحمدالله با 
اقتدار نظام، توان بازدارندگی و انسجام ملی، تمامی این طرح ها و تهدید ها با شکست 
مواجه شده است. دریادار سیاری افزود: امروز نیرو های مسلح جمهوری اسلامی ایران 
به ویژه ارتش با توجه به مأموریتی که برایش در حوزه حفظ استقلال و تمامیت ارضی 
کشور تعریف شده است، آمادگی مقابله با تهدیدات روز و آینده را دارند و به هیچ قدرتی 

اجازه نخواهیم داد که به منافع و تمامیت ارضی مان تعرض کند.

روحیه  غزه،  مردم  علیه  صهیونیست ها  جنایات  کردن  محکوم  با  جمهور  رئیس 
سلحشوری جوانان مبارز فلسطینی را امتداد راه انقلاب اسلامی دانست و گفت: اقتدار و 
عظمتی که امروز در جریان های مقاومت فلسطین دیده می شود، نتیجه استکبارستیزی و 

روحیه خودباورانه ای است که انقلاب اسلامی ایران در منطقه به ارمغان آورد. 
آیت الله سید ابراهیم رئیسی روز یکشنبه در دیدار با جمعی از خانواده های شهدا 
جنایات  کردن  محکوم  و  )ع(  الحسین  اباعبدالله  حضرت  سوگواری  ایام  تسلیت  با 
صهیونیست ها علیه مردم غزه، خاطرنشان کرد: این بیداری مردم و جوانان در منطقه به 
برکت خون شهدا است. صهیونیست ها مردم بی دفاع غزه و اعضای جهاد اسلامی را ترور 

می کنند و جهاد اسلامی نیز پاسخ آن ها را می دهد.
رئیس جمهور با یادآوری جنایات متعدد صهیونیست ها علیه مردم غزه، تاکید کرد: 
مردم امروز فلسطین را با گذشته آنان مقایسه کنید، در گذشته نگاه مردم فلسطین به 
میزهایی همچون کمپ دیوید، شرم الشیخ و پیمان صلح اسلو بود اما امروز در مقابل ظلم 
صهیونیست ها مبارزه می کنند و ابتکار عمل بدست جوانان فلسطینی افتاده است. این 

روحیه مقاومت به برکت خون شهدای جنگ تحمیلی و مدافع حرم است.
آیت الله رئیسی همچنین با ابراز خرسندی از دیدار با خانواده های شهدا، گفت: هیچ 
کاری برای بنده دلنشین تر از همنشینی با خانواده شهدا نیست زیرا شما اهل حرم 
انقلاب اسلامی هستید و عزیزان خود را تقدیم کردید تا این انقلاب نه فقط برای ساختن 

ایران آباد که برای تحقق تمدن نوین اسلامی، قدرتمندتر شود.
رئیس جمهور با گرامیداشت تاسوعای حسینی، به مرور وقایع تاریخی این روز پرداخت 
و با اشاره به دو واقعه »محاصره لشکر امام حسین )ع(« و »رد امان نامه توسط ابالفضل 
العباس«، اظهار داشت: پیروی از ولایت، تاسی به حضرت عباس )ع(، ایستادگی، نه 
گفتن به دشمن، مقاومت و امیدبخشی به ملت در سلوک تمامی شهدا اعم از شهدای 

دفاع مقدس و شهدای مدافع حرم قرار داشت.
آیت الله رئیسی در ادامه نبرد جانانه شهدای مدافع حرم با جریان های تروریستی در 
منطقه را نمونه ای از تاسی به فرهنگ عاشورا خواند و تصریح کرد: حقیقتا این شهدا 
مردم  ناموس  به  داعش  ندادند  اجازه  و  کردند  دفع  را  دشمن  شر  خود  ایستادگی  با 
دست درازی کند و با از بین بردن این جریان تروریستی، نه فقط برای کشورمان که برای 

منطقه امنیت به ارمغان آوردند.
رئیس جمهور همچنین با اشاره به نقش آفرینی شهدای مدافع حرم در برقراری امنیت 
مراسم عظیم اربعین گفت: هیچ مراسمی بر روی زمین به شکوه اربعین حسینی وجود 

ندارد.
آیت الله رئیسی در بخش پایانی سخنان خود با تاکید بر اینکه خانواده شهدا بهترین 
عزیزان خود را از دست دادند تا ارزش ها، دین و قرآن زنده بماند، اظهار داشت: خانواده 
شهدا همچون حضرت زینب کبری)س( مصیبت عزیزان خود را تحمل نمودند و امروز 
نیز رسالتی زینبی به عهده دارند. باید این پرچمی که توسط شهیدان به خانواده شهدا 

سپرده شده برافراشته بماند و نباید اجازه داد این پرچم دچار تزلزل شود.
پیش از سخنان رئیس جمهور، مادر شهیدان خالقی پور، مادر شهید حمید اسدالهی، 
همسر شهید چگینی، همسر شهید محسن فرامرزی، همسر شهید مسعود عسگری، 
مادر شهید محمد حسین محمدخانی و همسر شهید مدافع وطن جواد تیموری نیز به 
نمایندگی از خانواده شهدا ضمن بیان ویژگی های شخصیتی شهیدان، دغدغه و مسائل 

خود را با آیت الله رئیسی در میان گذاشتند.

رئیس جمهور در دیدار با جمعی از خانواده های شهدا:

روحیه سلحشوری جوانان فلسطینی و یمنی امتداد راه انقلاب اسلامی است

 رئیس مجلس شورای اسلامی روحیه ضدصهیونیستی 
در بین ملت های مسلمان را در حال گسترش دانست و 
نوشت: دشمنان کوردل بدانند آتش یورش رزمندگان 
جبهه مقاومت بر سر اشغالگران سرزمین فلسطین فرود 

خواهد آمد. 
رژیم  جنایات  و  حملات  پی  در  قالیباف  محمدباقر 
صهیونیستی در غزه در پیامی نوشت: »منَ المُؤمِنینَ 
قَضیٰ  مَن  فَمِنهُم   ۖ عَلَیهِ  هَ  اللَّ عاهَدُوا  ما  صَدَقوا  رِجالٌ 
لوا تَبدیلًا«. رژیم نامشروع،  نَحبَهُ وَمِنهُم مَن یَنتَظِرُ ۖ وَما بَدَّ
تشدید  پی  در  صهیونیستی  کودک کش  و  ضدبشری 
ناکامی ها و ناتوانی در مواجهه با مقاومت امت اسلام، با 
انجام جنایت جدید در حمله نظامی به مناطق نوار غزه 
در سایه  فلسطین  مقاومت اسلامی  فرماندهان  ترور  و 
بار دیگر  حمایت آمریکا و دیگر دولت های ضدبشری  
چهره سفاک و خصلت جنایت پیشگی و تجاوزگری خود 

و حامیانشان را به نمایش گذاشت.
افزود:  پیام  این  در  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 

این  بی تردید  اسلامی  امت  و  فلسطین  مظلوم  ملت 
جنایت بی شرمانه را که در ایام  سوگواری سالار شهیدان 
حضرت اباعبدالله علیه السلام رخ داد و باعث شهادت 
بی پاسخ   را  شد  بی دفاع  مردم  از  جمعی  مجروحیت  و 
نگذاشته و با اقدام متقابل متکی بر وحدت کامل همه 
گروه های فلسطینی، شکست دیگری را بر نظامیان این 

رژیم و حامیان آن ها رقم خواهند زد.
وی تاکید کرد: ملت مظلوم فلسطین در طول سال های 
مقاومت ثابت کرده اند هیچ گاه تسلیم این گونه اقدامات 
اشغالگر  و  غاصب  رژیم  و  جهانی  استکبار  سوی  از 
قدس نخواهند شد و جهانیان بدانند نقشه موهوم به 
عادی سازی روابط و خط سازش برخی کشورهای منطقه 
با رژیم منحوس صهیونیستی هیچ تضمینی در امنیت 

رژیم اسراییل نخواهد داشت.
قالیباف با بیان اینکه  مقاومت  اسلامی و روحیه ضد 
به روز در  صهیونیستی در بین ملت های مسلمان روز 
حال گسترش و هم افزایی است، یادآور شد: دشمنان 

کوردل بدانند آتش یورش رزمندگان جبهه مقاومت بر سر 
اشغالگران سرزمین فلسطین فرود خواهد آمد.

وی ادامه داد: امت اسلامی به ویژه ملت سلحشور ایران 
همچون گذشته از آرمان آزادی قدس شریف و تشکیل 
دولت فلسطین با مشارکت آحاد مردم این منطقه حمایت 
کرده و از مجامع جهانی، سازمان ها و نهادهای بین المللی 
حقوق بشری می خواهد دربرابر جنایات صهیونیست ها و 
احقاق حقوق ملت فلسطین، به وظایف انسانی خویش 

متعهد باشند و با سکوت خود منفعلانه رفتار نکنند.
شهدای  تمامی  از  تجلیل  ضمن  مقننه  قوه  رئیس 
محور مقاومت، فرماندهان و مجاهدان سرافراز فلسطین 
حملات  شهدای  به ویژه  اسلامی  جهاد  جنبش  و 
اخیر، شهیدان " خالد منصور"، "تیسیر الجعبری " و " 
رافت الزاملی" ، خاطرنشان کرد:  تردیدی نیست این 
شهادت ها، بشارت وعده الهی در تحقق نصرت و پیروزی 
و آزادی قدس شریف و سرزمین مقدس فلسطین بوده و با 

نابودی دشمنان جلوه خواهد یافت.

سپاه در بیانیه با محکومیت شدید جنایت جدید رژیم صهیونیستی علیه ملت مظلوم 
فلسطین تاکید کرد: خطای محاسباتی صهیونیست ها موجب فروپاشی رژیم اشغالگر 

می شود.
رژیم  جدید  جنایت  شدید  محکومیت  با  بیانیه  در  اسلامی  انقلاب  پاسداران  سپاه 
صهیونیستی علیه ملت مظلوم فلسطین و حمله وحشیانه به غزه؛ خطای محاسباتی 
صهیونیست ها را موجب شعله ورتر شدن مقاومت اسلامی فلسطین و کوتاه شدن مسیر 

فروپاشی رژیم اشغالگر و غاصب دانست.
کودکش  و  نژادپرست  جعلی،  رژیم  جدید  جنایت  است:  آمده  بیانیه  از  بخشی  در 
صهیونیستی به نوار غزه که از جمعه گذشته با حمله نظامی و ترور فرماندهان مقاومت 
اسلامی فلسطین در سایه حمایت آمریکا و دیگر دولت های ضدبشری آغاز شده است 
بار دیگر پرده از خوی جنایت گری و تجاوزگری صهیونیست ها و حامیان منطقه ای و 
فرامنطقه ای آنها کنار زد. این بیانیه حملات اخیر صهیونیست ها را یک خطای محاسباتی 
و اقدامی برای آزمودن توان، زمان و کیفیت پاسخگویی مقاومت در صورت شکل گیری 
جنگ تمام عیار علیه ملت مظلوم فلسطین قلمداد و تصریح کرده است: بی تردید این 
جنایت بزرگ که در ماه محرم منجر به شهادت و مجروح شدن ده ها از مردم مسلمان، 

مظلوم و بی دفاع فلسطینی به دست یزیدیان زمانه شده است، موجب پشیمانی این رژیم 
و حامیان آنها خواهد شد. این بیانیه تداوم جنایات رژیم صهیونیستی علیه ملت مظلوم 
فلسطین را محصول تن دادن برخی دولت های عربی به منویات نظام سلطه و استکبار در 
عادی سازی روابط با رژیم غاصب و اشغالگر قدس قلمداد و خاطر نشان کرده است: خط 
سازش و عادی سازی روابط برخی کشورهای عربی با رژیم جعلی و جلاد صهیونیستی نه 
تنها به تضمین امنیت صهیونیست ها منجر نخواهد شد، بلکه ظرفیت های مقاومت های 
اسلامی و ضد صهیونیستی در بین ملت های مسلمان را ارتقا و همانند گدازه های آتش 
بر سر اشغالگران سرزمین فلسطین فرود خواهد آورد. این بیانیه با تاکید بر حمایت همه 
جانبه امت اسلامی به ویژه ملت عظیم الشان ایران از راهبرد آزادی قدس شریف و ملت 
فلسطین و تشکیل دولت فلسطین با مشارکت آحاد فلسطینی ها و لزوم حمایت و همراهی 
مجامع جهانی با حقوق حقه ملت فلسطین تصریح کرده است: از سازمان ها، مجامع و 
نهادهای بین المللی حقوق بشری انتظار می رود با خروج از لاک سکوت و بی عملی برابر 
جنایات صهیونیست ها، به استیفای حقوق ملت فلسطین و مجازات اشغالگران و مقابله با 
بی عمل های این صحنه، دامان خود را از مشارکت در این جنایات انکارناپذیر که لکه ننگ 

جامعه بشری به شمار می رود، پاک سازند.

رئیس مجلس شورای اسلامی: 

آتش یورش رزمندگان جبهه مقاومت بر صهیونیست ها فرود خواهد آمد

سپاه در بیانیه با محکومیت جنایت صهیونیست ها تاکید کرد؛
خطای محاسباتی صهیونیست ها موجب فروپاشی رژیم اشغالگر می شود

 معاون اول رئیس جمهور گفت: توسعه خطوط ریلی و شبکه جاده ای شامل بزرگراه ها 
و آزادراه ها با سرعت هر چه بیشتر انجام شود چرا که شبکه حمل و نقل به مثابه ستون 

فقرات برای توسعه کشور است.
جلسه بررسی وضعیت توسعه و نگهداری شبکه حمل و نقل جاده ای و ریلی کشور ظهر 

روزشنبه به ریاست معاون اول رئیس جمهور برگزار شد.
محمد مخبر در این جلسه توسعه بخش حمل و نقل کشور را از رویکردهای اصلی دولت 
سیزدهم برشمرد و گفت: باید به نحوی برنامه ریزی شود که توسعه خطوط ریلی و شبکه 
جاده ای شامل بزرگراه ها و آزادراه ها با سرعت هر چه بیشتر انجام شود؛ چرا که شبکه 

حمل و نقل به مثابه ستون فقرات برای توسعه کشور است.
معاون اول رئیس جمهور توسعه خطوط ریلی و جاده ای کشور را پیش نیاز توسعه 
ترانزیت کشور دانست و افزود: اگر ترانزیت رونق پیدا کند و اهداف تعیین شده در این 
بخش محقق گردد، در مدت زمانی کوتاه شاهد بازگشت سرمایه گذاری های صورت 

گرفته برای توسعه حمل و نقل ریلی و جاده ای کشور خواهیم بود.
مخبر بر اهمیت توسعه حمل و نقل ریلی کشور تاکید و خاطرنشان کرد: توسعه شبکه 
راه آهن نقش گسترده ای در رشد اقتصادی و نیز رفاه اجتماعی و اشتغال زایی دارد و با 
توجه به اینکه ایران با 15 کشور همسایه است، با توسعه خطوط ریلی کشور گامی مهم در 

جهت بهره برداری از ظرفیت های ترانزیت برداشته خواهد شد و از تلفات انسانی و مالی 
در ترددهای جاده ای نیز کاسته می شود.

معاون اول رئیس جمهور در ادامه با یادآوری اینکه منابع دولت برای توسعه حمل و نقل 
ریلی و جاده ای به نسبت محدود است، بر ضرورت ایجاد تنوع در تأمین منابع مالی مورد 
نیاز تأکید کرد و گفت: جذب سرمایه های مردمی، مشارکت بخش خصوصی و استفاده 
از روش تأمین مالی خارجی می تواند کمک های شایانی برای سرعت بخشیدن به روند 
توسعه حمل و نقل کشور داشته باشد وگرنه صرفاً با منابع دولتی نمی توان در مدت زمان 

مطلوب به اهداف تعیین شده رسید.
مخبر، وزارت راه و شهرسازی را مکلف کرد برای هر یک از پروژه ها، کریدورها و خطوط 
و  گذاری  سرمایه  جذب  برای  پیشنهادی  بسته  احداث،  دست  در  جاده ای  و  ریلی 

روش های متنوع تأمین مالی تدوین و برای تصویب نهایی ارائه دهد.
معاون اول رئیس جمهور افزود: دولت حمایت ها، پشتوانه ها و مجوزهای لازم را جهت 
استفاده از سرمایه های مردمی و منابع مالی بخش خصوصی و خارجی برای وزارت راه و 
شهرسازی فراهم خواهد کرد و لازم است این وزارتخانه نیز برنامه ریزی ها را به نحوی انجام 
دهد که مردم و بخش خصوصی نسبت به سرمایه گذاری در پروژه های حمل و نقل ریلی 

و جاده ای ترغیب شوند.

معاون اول رئیس جمهور:

شبکه حمل و نقل ریلی و جاده ای ستون فقرات توسعه کشور است

جلیل رحیمی جهان آبادی*

وزیر کشور بر همراهی دولت با مردم به خصوص 
تاکید  اخیر  سیلاب های  از  ناشی  دیدگان  آسیب 
کرد و برای مدیریت بهتر بحران ها، خواستار تدوین و 

اجرایی شدن اطلس مخاطرات استان ها شد.
بررسی  برای  شنبه  روز  که  وحیدی  احمد  دکتر 
وضعیت خسارات ناشی از سیل اخیر به استان چهار 
محال و بختیاری سفر کرده است، در نشست ستاد 
پیشگیری، هماهنگی و پاسخ به عملیات مدیریت 

بحران، این مطلب را مطرح کرد.
وی با تشکر از اقدامات گروه های جهادی در کمک 
به سیلزدگان، افزود: می توان با بسیج ظرفیت های 
گروه ها و نهادهایی، چون هلال احمر و بسیج، کار ها 

را با سرعت بیشتری انجام داد.
وزیر کشور با بیان اینکه خسارات وارد آمده به مردم 
استان چهارمحال و بختیاری همچون استان های 
دیگر توسط ستاد اجرایی فرمان حضرت امام )ره(، 
کمیته امداد امام خمینی )ره(، بنیاد مسکن و جهاد 
اگر  کرد:  خاطرنشان  می شود،  تامین  کشاورزی 
مصالح تامین شود، با کمک نیرو های جهادی و بنیاد 

مسکن می توان با سرعت بیشتری و پیش از رسیدن 
فصل سرما، منازل آسیب دیده مرمت شود.

کشور  در  جدی  مساله  یک  را  آبخیزداری  وی 
دانست که جزء سیاست جدی دولت است و اظهار 
کرد: حدود 18 میلیون هکتار جزء برنامه قرار دارد. 
از  جلوگیری  هم  و  آب  حفظ  برای  هم  آبخیزداری 

فرسایش خاک اهمیت دارد.
وزیر کشور با بیان اینکه دولت و بنیاد مسکن در این 
زمینه حمایت خواهند کرد، اضافه کرد: همچنین 
منازلی که در حریم رودخانه ومسیل ساخته شده اند، 
باید جابجا شوند. در این زمینه باید برنامه ریزی شود 

تا این منازل از مسیل خارج شوند.
دکتر وحیدی در ادامه اظهارات خود، شناسایی 
و مشخص کردن نقاط خطر خیز استان را ضروری 
دانست و تاکید کرد: باید بدانیم که چه مناطقی در 
حوادثی، چون سیل یا زلزله دچار خسارت می شوند. 
در واقع اطلس مخاطرات استان را داشته باشیم و 

مرکز پایش به طور مرتب آن ها را رصد کند.
وی تصریح کرد: باید با پیش بینی مخاطرات، برنامه 

ریزی کرد تا بحران ها مدیریت شود.
وزیر کشور با بیان اینکه حوادث طبیعی در همه 
کشور های جهان رخ می دهد، به تلاش دشمن برای 
القای ناکارآمدی دولت اشاره کرد و گفت: در حوادث 
بارش سیل آسای اخیر که 24 استان را درگیر کرد، 
مدیریت خوبی انجام شد و مسئولی نبوده است که 

به آن بی تفاوت بوده باشد.
دکتر وحیدی خاطرنشان کرد: این مدیریت باعث 
شد خسارات به حداقل ممکن کاهش یابد و برخلاف 
آنچه که دشمن می خواهد القا کند، کار بزرگی انجام 
شده است. البته مدعی بی نقص بودن نیستیم، اما 
با شرایط موجود و جدید بودن مدیران، همه پای کار 

بودند و تلاش کردند.
وی یادآور شد: در دولت هم رئیس جمهوری به 
طور مرتب پیگیر رسیدگی به وضعیت آسیب دیدگان 
هستند و حساسیت دارند. همگی در خدمت مردم 
برای کاهش آلام مردم هستیم و باید تا آخر ادامه یابد. 
مردم نباید در هیچ لحظه ای احساس کنند که تنها 

هستند.

وزیر کشور:

اطلس مخاطرات هر استان باید مشخص شود 
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خیلی از افرادی که پیش دیابت دارند از این مسئله مطلع نیستند. پیش دیابت 
عارضه ای است که در آن علائم به راحتی نادیده گرفته می شوند. به گفته ی مرکز 
کنترل و پیشگیری از بیماری ها )CDC(، فقط 15 درصد از موارد پیش دیابت 
معمولا تشخیص داده می شوند. حالا چرا اینقدر مهم است که بدانید پیش دیابت 

دارید؟
پیش دیابت می تواند همان مشکلاتی را برای سلامتی ایجاد کند که دیابت نوع 
دوم به دنبال دارد. پیش دیابت داشتن یعنی اینکه خیلی احتمال دارد طی ده سال 

آینده به دیابت دچار شوید، مگر اینکه سبک زندگی تان را تغییر دهید.
یکی از مهم ترین کارهایی که می توانید برای درمان پیش دیابت انجام دهید، 
کم کردن وزن است. پیش دیابت خصوصا در میان افرادی که اضافه وزن دارند و 
در دهه 40 و 50 زندگی خود هستند بسیار شایع می باشد و روزبه روز نیز در حال 
افزایش است؛ اما مسئله فقط این نیست؛ حتی اگر پیش دیابت شما به دیابت منجر 
نشود، احتمال اینکه به بیماری های قلبی و عروقی دچار شوید خیلی زیاد است. 
ضمنا، تحقیقات اخیر نشان می دهد افرادی که پیش دیابت دارند، مانند کسانی که 

دیابت نوع دوم دارند، رگ های خونی شان تا حدودی آسیب می بیند. 
پیش دیابت چیست؟

در پیش دیابت، سطح گلوکز خون بالاتر از حد نرمال است، اما هنوز به سطح 
گلوکز،  نرمال  سطح  بفهمید  می توانید  بهتر  بنابراین  است.  نرسیده  دیابت 

پیش دیابت و دیابت چیست. 
سطح قند خون ناشتا برای هر یک به شرح زیر است:

. نرمال: پایین تر از 100
. پیش دیابت: 100 تا 125

. دیابت: بالاتر از 125
علامت هایی که باید نسبت به آن ها دقیق باشید

چیزی که تشخیص پیش دیابت را سخت می کند این است که علائم آن واضح 

نیستند، البته اگر اصلا علامتی وجود داشته باشد! خیلی از افراد به واسطه ی یک 
آزمایش خون روتین متوجه می شون که پیش دیابت دارند؛ اما علامت هایی وجود 

دارد که باید نسبت به آن ها دقیق باشید.
اگر دور کمرتان زیاد است پس بیشتر احتمال دارد پیش دیابت داشته باشید. 
دور کمر زیاد علامتی از مقاومت به انسولین است؛ عارضه ای که در آن سلول ها 
به انسولین واکنش مناسب نشان نمی دهند. انسولین هورمونی است که توسط 
انرژی  و  شوند  سلول ها  وارد  می کند  کمک  گلوکز  به  و  شده  ساخته  پانکراس 
تولید شود. اگر اضافه وزن دارید یا چاق هستید، کاهش 5 تا 10 درصد از وزن 
بدن می تواند سطح قندخونتان را بهبود بخشد و ریسک ابتلا به دیابت نوع دوم 
را کاهش دهد. این اندازه کاهش وزن، مقداری است که می تواند به نفع سلامت 

قلب وعروقتان هم باشد
تمام مدت احساس خستگی می کنید

خستگی یکی از علائم بسیاری از بیماری های شایع است، از جمله دیابت نوع 
دوم. اگر اغلب احساس خستگی می کنید می تواند ناشی از استرس، کمبود آهن، 
کم کاری تیروئید یا دیگر مشکلات سلامتی باشد، اما پیش دیابت را هم باید در این 
لیست جا دهید. وقتی پیش دیابت دارید، سلول های شما به سختی می توانند 
گلوکز لازم برای تولید انرژی را انتقال دهند، بنابراین احساس خستگی می کنید 

چون سلول ها به طور یکنواخت گلوکز نمی گیرند تا تولید انرژی کنند.
بینایی تان مثل قبل نیست

اگر پیش دیابت یا دیابت داشته باشید، سطح قندخون تان خیلی بالاست و ممکن 
است به مشکلات بینایی دچار باشید، مانند تاری دید گذرا. دلیل این اتفاق این 
است که گلوکز بالا، آب را از بافت ها می گیرد، از جمله از شبکیه که پشت چشم 
است. به این عارضه رتینوپاتی دیابتیک می گویند. ضمنا گلوکز بالا می تواند به 

رگ های پشت چشم آسیب بزند.
رتینوپاتی در دیابت نوع دوم شایع تر است؛ اما تحقیقات نشان می دهد این آسیب 

می تواند زودتر یعنی در مرحله ی پیش دیابت هم شروع شود. مطالعه ای دریافت 8 
درصد از افرادی که پیش دیابت دارند، دچار رتینوپاتی دیابتی می شوند. رتینوپاتی 
دیابتی می تواند منجر به کاهش بینایی یا حتی نابینایی شود، بنابراین باید آن را 

جدی بگیرید.
دفعات بیشتری ادرار می کنید

احتمال  اما  باشد  دیابت  زیاد شده می تواند علامت  ادرارکردنتان  دفعات  اگر 
بیدار  ادرارکردن  برای  بار  از یک  بیشتر  اگر شب ها  دارد.  پیش دیابت هم وجود 
می شوید، از پزشکتان بخواهید سطح قند خون ناشتایتان را چک کند. علاوه بر 
تکرر ادرار، بیشتر احساس تشنگی خواهید کرد چون بدنتان سعی می کند آبی را 

که از طریق ادرار از دست می دهید جبران کند.
تغییرات بی دلیل در وزن دارید

افرادی که پیش دیابت و دیابت دارند، اغلب تغییرات وزن را نیز تجربه می کنند. 
افزایش وزن، ریسک فاکتوری برای ابتلا به هر دو عارضه است. بنابراین ممکن 
است بعد از افزایش وزن بدون تغییری در سبک زندگی، ممکن است متوجه شوید 
پیش دیابتتان شروع شده است. افزایش دور کمر نیز ریسک فاکتور دیگری است. 
اما وقتی سطح قندخون بالا می رود، کاهش وزن علامتی شایع است، خصوصا اگر 

قند خون ناشتا به سطح دیابتیک برسد.
وقتی سلول ها به دلیل مقاومت به انسولین نمی توانند گلوکز کافی بگیرند، 
تجزیه ی چربی یکی از راه های جایگزین برای تامین انرژی می شود و بدن چربی 

از دست می دهد.
زخم هایتان دیر خوب می شوند

بر واکنش  را کاهش می دهد و همچنین  پاها  دیابت، جریان خون به سمت 
سیستم ایمنی اثر می گذارد، به گونه ای که التیام زخم به کُندی صورت می گیرد. 
بنابراین، بریدگی  ها، خراش ها و زخم ها به مدت زمان طولانی تری برای خوب شدن 
نیاز دارند. این اتفاق در دیابت نوع دوم شایع تر است، اما در مرحله ی پیش دیابت 

هم می تواند چنین مشکلی پیش بیاید.
دیگر علائمی که با مشاهده ی آن ها مخصوصا در صورت تداوم، باید قندخون 

را اندازه گرفت
تمایل بیش از حد به مصرف شیرینی جات، تحریک پذیری و نوسانات خلقی 

ناگهانی، سرگیجه و لرزش و عدم تمرکز در انجام کارها
چه باید بکنید اگر پیش دیابت دارید؟

اگر اضافه وزن دارید یا چاق هستید، کاهش 5 تا 10 درصد از وزن بدن می تواند 
سطح قندخونتان را بهبود بخشد و ریسک ابتلا به دیابت نوع دوم را کاهش دهد. 
این اندازه کاهش وزن، مقداری است که می تواند به نفع سلامت قلب وعروقتان هم 
باشد. ورزش هم می تواند به کاهش وزن کمک کند؛ اما در پیشگیری از پیش دیابت 
نیز نقش مهمی دارد. ورزش روشی عالی برای بهبود مقاومت به انسولین است. 
حین و بعد از ورزش، سلول ها گلوکز را بدون نیاز به انسولین جذب می کنند. ضمنا 
ورزش، بافت عضله را افزایش می دهد که جذب گلوکز از جریان خون را بیشتر 

می کند، بنابراین بدنتان مجبور نیست انسولین زیادی تولید کند.
کلام پایانی

اگر پیش دیابت داشته باشید، ممکن است برخی از این علائم را داشته باشید 
یا هیچ علامتی نداشته باشید. به همین دلیل مهم است هر 6 ماه یک بار، سطح 
قندخون ناشتایتان را چک کنید تا مطمئن شوید در حدی نرمال است. اگر متوجه 
شدید پیش دیابت دارید، تغییراتی در سبک زندگی، خصوصا کاهش وزن اغلب 

می تواند موثر باشد.

علائمی که نشان می دهد باید قندخونتان را چک کنید

محققان هشدار می دهند؛علائم پیش دیابت را جدی بگیرید

گوشت قرمز ریسک بیماری قلبی را 
افزایش می دهد

تحقیقات جدید نشان می دهد که مصرف روزانه یک همبرگر ممکن است خطر 
ابتلا به بیماری قلبی را افزایش دهد، اما نه لزوماً به دلایلی که مردم اغلب فکر 

می کنند.
به گزارش خبرنگار مهر به نقل از هلث دی نیوز، مطالعه حدود 4000 فرد مسن 
نشان داد افرادی که گوشت قرمز زیادی می خوردند در معرض خطر بیماری قلبی 

و سکته بودند.
اما هیچ مدرکی وجود نداشت که این ارتباط به خاطر افزایش سطح کلسترول 

"بد" خون است.
در عوض، محققان این خطر را تا حدی در مواد خاصی که توسط میکروبیوم روده 
تولید می شود ردیابی کردند. وقتی این باکتری ها گوشت قرمز را هضم می کنند، 
ماده شیمیایی به نام TMAO تولید می کنند که می تواند التهاب و لخته شدن 

خون را تحریک کند.
به گفته کارشناسان، برای یک فرد معمولی، این یافته یک پیام آشنا به همراه 

دارد: مصرف گوشت قرمز خود را محدود کنید.
به گفته محققان، این یافته ها به این معنا نیست که کلسترول خون اهمیتی ندارد. 

اما کلسترول خون ارتباط بین گوشت قرمز و بیماری قلبی را توضیح نمی دهد.
در عوض، این مطالعه »موضوع قوی تری« ارائه می کند که باکتری های روده و 
TMAO ممکن است یکی از مسیرهایی باشند که از طریق آن گوشت قرمز منجر 
به بیماری قلبی و سکته می شود. »منگ وانگ«، عضو تیم تحقیق از دانشگاه 
تافتس در بوستون، گفت: »وقتی صحبت از گوشت قرمز و سلامتی به میان 
می آید، بیشتر تحقیقات بر روی چربی اشباع شده و اثرات آن بر کلسترول خون 

متمرکز شده است.«
اما در حالی که چربی اشباع شده می تواند کلسترول بد LDL را افزایش دهد، 
اختلاف نظر وجود دارد که آیا مقادیری که مردم معمولًا مصرف می کنند در نهایت 
بر خطر بیماری قلبی آنها تأثیر می گذارد یا خیر. وانگ گفت: »یافته های جدید از 
نگاهی فراتر از چربی های اشباع شده نیز پشتیبانی می کند: گوشت قرمز ممکن 
است از طریق مکانیسم های دیگر بیماری قلبی را ایجاد کند.« به طور کلی، تیم 
وانگ دریافتند هرچه مردم گوشت قرمز بیشتری مصرف کنند، خطر حمله قلبی 
یا سکته مغزی در آنها بیشتر می شود. به طور متوسط، این خطر با هر وعده مصرف 
روزانه گوشت قرمز 22 درصد افزایش می یابد. هنگامی که محققان به دنبال 
توضیحات بالقوه بودند، دریافتند که قند خون بالاتر نیز تا حدی باعث ارتباط 
بین گوشت قرمز و ناراحتی قلبی می شود. دلیل این موضوع مشخص نیست، اما 
محققان حدس می زنند که آهن موجود در گوشت قرمز ممکن است یکی از دلایل 
آن باشد. مصرف زیاد آهن با افزایش خطر ابتلاء به دیابت مرتبط است. توضیح 
دیگری نیز وجود دارد: سه ماده شیمیایی تولید شده توسط باکتری های روده 
حدود 10 درصد از ارتباط بین گوشت قرمز و بیماری های قلبی عروقی را تشکیل 
می دهند.  این مواد شیمیایی شامل TMAO و دو پیش ساز برای آن بود که همگی 
با تجزیه باکتری های روده ال کارنیتین، یک ماده مغذی فراوان در گوشت قرمز، 
تولید می شوند. تحقیقات قبلی نشان داده است که TMAO می تواند التهاب 

عروق خونی و لخته شدن خون را افزایش دهد.

یک متخصص پوست، مو و زیبایی :

کک و مک و جای جوش صورت چگونه 
درمان می شوند؟ 

متخصص پوست، مو و زیبایی  گفت :کک و مک و جای جوش دو مقوله جدا 
از هستند که عوامل متفاوتی آنها را ایجاد کرده و روش های درمانی متفاوتی هم 

دارند.
فیروزه دادور با اشاره به اینکه کک و مک و جای جوش دو مقوله متفاوت هستند 
و درمان های متفاوت دارند اظهار داشت: کک و مک دانه های تقریبا یک تا دو 
میلیمتری قهوه ای رنگ است که معمولا روی پوست صورت به وجود می آید اما  
جای جوش در اثر التهاب جوش ها به وجود می آید. پس از خوب شدن جوش ها، 
جاهای گود و فرورفته ای در روی پوست به وجود می آید که البته می تواند رنگ 

قهوه ای و تیره هم داشته باشد. 
وی افزود: در ایجاد کک و مک بیشتر عوامل ژنتیکی نقش دارند. افرادی که 
پوست روشن تری دارند مستعد ایجاد کک و مک بر روی پوست هستند و البته 
نور خورشید در ایجاد آن بسیار موثر است به همین دلیل در فصل تابستان که 
خورشید بیشتر می تابد، کک و مک ها بزرگتر و تعداد آنها بیشتر می شود و بالعکس 
در زمستان دوباره کم رنگ و کوچک می شوند.  نکته مهم استفاده مستمر افراد از 
ضدآفتاب است. داروهای روشن کننده هم کک و مک ها را کم رنگ می کنند و 

در کنار آنها می توان از لیزر هم برای کوچک و کم رنگ کردن آنها استفاده کرد.
دادور تاکید کرد: در تمامی ایام سال همه باید از کرم ضد آفتاب استفاده کنند. در 
فصل گرما، آفتاب سوختگی به وجود می آید اما اشعه ماوراء بنفش در تمامی ایام 
سال وجود دارد و به همین دلیل حداقل SPF یعنی 30 توصیه می شود اما معمولا 
چون مصرف ضد آفتاب بر روی پوست کم است به مرور زمان تاثیر آن کم می شود 
به همین دلیل اگر از کرم ضد آفتاب با SPF بالاتر به اندازه 50 استفاده شود بهتر 
است. این کرم باید نیم ساعت قبل از خروج از منزل برای نقاطی که در معرض نور 

آفتاب است استفاده شود.
این متخصص پوست، مو و زیبایی درباره درمان جای جوش گفت: همیشه 
پیشگیری بهتر از درمان است. افراد باید زمانیکه جوش فعال دارند آن  را درمان 
کنند. با این کار اسکار و جای جوش به وجود نمی آید. پیش از این داروهای 
مناسبی برای درمان جوش وجود نداشت اما در حال حاضر داروهای خوبی وجود 

دارند که می توان جوش ها را درمان و از ایجاد جای جوش جلوگیری کرد.
وی افزود: لیزر، میکرونیدلینگ، تزریق فیلر و ساب سیژن، روش های درمانی 

هستند که تا 70 درصد می توانند جای جوش را ترمیم کنند.
 

یک متخصص تغذیه مطرح کرد؛

خطر انتقال ویروس مرگبار از طریق برنج 
پخته شده با فضله موش

یک متخصص تغذیه ، نسبت به خطر انتقال ویروس مرگبار از طریق مصرف برنج 
پخته شده که در آن فضله موش بوده است، هشدار داد.

و  ویروس ها  حاوی  است  ممکن  موش  فضله  اینکه  بیان  با  سهراب،  گلبن 
باکتری های بیماری زای متعددی باشد، افزود: اگر فضله موش در برنج پخته 

باشد، بی تردید تمام برنج را باید دور بریزیم.
گلبن سهراب اظهار کرد: از مهم ترین ویروس هایی که از طریق مدفوع موش 
می توانند به انسان منتقل شوند »هانتاویروس ها« هستند که منجر به سندرم 
انتقال ویروسی که منجر به بیماری  »رویس هانتاویروس« شده و همین طور 
Lymphocytic chorio-meningitis یاLCM می شوند که نوعی مننژیت بسیار 

خطرناک است.
از  افزود:  بهشتی  شهید  پزشکی  علوم  دانشگاه  علمی  هیئت  عضو 
مهم ترین باکتری هایی که توسط فضله موش می تواند به انسان منتقل شود، 

LEPTOSPIRA است که منجر به بیماری Leptospirosis است.
این متخصص تغذیه با بیان اینکه استفاده اتفاقی از فضله موش و ابتلاء به 
بیماری های ناشی از آن می تواند منجر به آسیب های کلیوی، مننژیت، نارسایی 
کبدی، زجر تنفسی و حتی مرگ شود، خاطرنشان کرد: بیشتر این بیماری ها از 

طریق ادرار موش نیز منتقل می شود.
وی ادامه داد: اگر فضله موش را در برنج خشک مشاهده کردیم باید، آن را از برنج 

جدا کنیم و به دقت برنج را شسته و دستان را ضدعفونی کنیم.
سهراب افزود: اگر فضله موش در برنج پخته باشد، بی تردید تمام برنج را باید دور 
بریزیم. وی تاکید کرد: بسیاری از بیماری ها می تواند از طریق ادرار یا بزاق موش 

آلوده منتقل شوند بنابراین، حتماً برنج خشک را قبل از پختن کاملًا بشویید.
  

سلامت

گرما رشد سلول های سرطانی
 را دشوار می کند 

بر اساس تحقیقی که توسط محققان موسسه کارولینسکا در سوئد بر روی 
موش ها انجام شد، به نظر می رسد تعدیل گرما، رشد سلول های سرطانی را 

دشوارتر می کند. 
محققان دریافتند که دمای سرد، چربی قهوه ای تولیدکننده گرما را فعال کرده 

که این چربی قندهای مورد نیاز تومورها را برای رشد مصرف می کند.
در این تحقیق مکانیسم های متابولیک مشابهی در یک بیمار سرطانی که در 

معرض دمای اتاق پایین تر قرار گرفته بود، یافت شد.
پروفسور یی های کائو در بخش میکروبیولوژی، تومور و زیست شناسی سلولی، 
موسسه کارولینسکا و محقق مسئول این تحقیق می گوید: ما دریافتیم که بافت 
چربی قهوه ای فعال شده از طریق سرما با تومورها برای دریافت گلوکز رقابت 
می کند و می تواند به مهار رشد تومور در موش ها کمک کند. یافته های ما نشان 
می دهد که قرار گرفتن در معرض سرما می تواند یک رویکرد جدید امیدوارکننده 
برای درمان سرطان باشد، اگرچه این امر باید در تحقیقات بالینی بزرگ تر تایید 

شود.
این تحقیق میزان رشد و بقای تومور را در موش های مبتلا به انواع مختلف 
سرطان، از جمله سرطان های روده بزرگ، سینه و پانکراس در مواجهه با شرایط 
زندگی سرد و گرم مقایسه کرد. موش هایی که با دمای چهار درجه سلسیوس 
سازگار شدند، رشد تومور به طور قابل توجهی کندتر داشتند که در مقایسه با 

موش ها در اتاق های 30 درجه سلسیوس حدود دو برابر بیشتر عمر کردند.
تحقیق  برای  را  بافت  نشانگرهای  محققان  امر،  این  دلیل  یافتن  برای 
واکنش های سلولی تجزیه و تحلیل و از آزمایش های تصویربرداری برای بررسی 
متابولیسم گلوکز استفاده کردند. سلول های سرطانی به طور معمول برای رشد 

به مقادیر زیادی گلوکز یا قند نیاز دارند.
آنان دریافتند که دماهای سرد باعث جذب قابل توجه گلوکز در بافت چربی 
نوعی  می شود،  شناخته  نیز  قهوه ای  چربی  به عنوان  که  می شود  قهوه ای 
چربی که مسئول گرم نگه داشتن بدن در شرایط سرد است. در همان زمان، 

سیگنال های گلوکز به سختی در سلول های تومور قابل تشخیص بودند.
برای  که  را   UCP1 به نام پروتئینی  یا  قهوه ای  چربی  محققان  که  زمانی 
متابولیسم آن ضروری بود حذف کردند، تأثیر مفید قرار گرفتن در معرض سرما 
به طور اساسی از بین رفت و تومورها با سرعتی برابر با آنهایی که در معرض دمای 
بالاتر قرار داشتند رشد کردند. به طور مشابه، تغذیه موش های حامل تومور با 
نوشیدنی حاوی قند بالا، تاثیر دمای سرد را از بین برد و رشد تومور را بازسازی 

کرد.
پروفسور یی های کائو گفت: جالب است که نوشیدنی های حاوی قند زیاد اثر 
دمای سرد را بر سلول های سرطانی خنثی می کنند که نشان می دهد محدود 

کردن عرضه گلوکز شاید یکی از مهم ترین روش ها برای سرکوب تومور است.
برای بررسی ارتباط انسانی یافته ها، محققان 6 داوطلب سالم و یک بیمار 
محققان  کردند.  انتخاب  بود،  شیمی درمانی  تحت  که  را  سرطان  به  مبتلا 
مقدار   ،)PET( پوزیترون  گسیل  مقطعی  پرتونگاری  اسکن  از  استفاده  با 
قابل توجهی از چربی قهوه ای را در ناحیه گردن، ستون فقرات و قفسه سینه 
افراد بالغ سالمی شناسایی کردند که شلوارک و تی شرت پوشیده بودند، در 
حالی که در معرض دمای سرد اتاق 16 درجه سلسیوس تا 6 ساعت در روز به 

مدت دو هفته قرار داشتند.
در این تحقیق بیمار مبتلا به سرطان در حالی که به مدت یک هفته در اتاق 
22 درجه سلسیوس سپس در اتاق 28 درجه سلسیوس به مدت 4 روز وقت 

خود را سپری می کرد، لباس سبک می پوشید.
فردی  تفاوت های  اگر  حتی  که  است  داده  نشان  قبلی  تحقیقات  نتایج 
محیطی  دمای  کلی  به طور  سانتیگراد  درجه  دارد، 28  وجود  قابل توجهی 
راحت )دمای حرارتی( برای اکثر انسان های غیرفعال در نظر گرفته می شود. 
اسکن های تصویربرداری افزایش چربی قهوه ای و کاهش جذب گلوکز تومور را 

در دمای پایین تر نسبت به دمای بالاتر نشان دادند.
این دماها توسط اکثر مردم قابل تحمل است بنابراین خوش بین هستیم که 
سرمادرمانی و فعال سازی بافت چربی قهوه ای با رویکردهای دیگر مانند داروها 

می تواند ابزار دیگری برای درمان سرطان باشد.
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معاون استاندار در دیدار با نماینده عتبه حسینیه در قم: 

ظرفیت های مشترک در حوزه زیارت 
تقویت شود

معاون هماهنگی امور زائرین استانداری قم با اشاره به قرابت شهرهای مذهبی گفت: 
باید در حوزه تکمیل زیرساخت زیارت و فرایندهای مشترک بین حرم ها، تسهیل گری 

کاملی بین دستگاهها صورت گیرد.  
ابوالقاسم مقیمی در دیدار با نماینده عتبه حسینیه در قم تاکید کرد: لازم است 
خط ارتباطی زیارت از مبدأ تا مبدأ برقرار شود تا اطلاع رسانی، راهنمایی و هدایت زائر 

ساماندهی گردد. 
وی با انتقاد از عدم اجتماع و اشتراک ظرفیت ها در حوزه زیارت، تصریح کرد: اتفاقات 

موسمی و متعددی تا کنون داشتیم، ولیکن هیچکدام پایدار و دائمی نبوده است. 
اینکه زائران از کشورهای مختلف، مشکلات متفاوتی دارند،  با اشاره به  مقیمی 
زائرین،  اجتماعی  تعاملات  و  زندگی  سبک  تا  تغذیه  و  اخلاق  از  کرد:  خاطرنشان 
آسیب های متفاوتی دارد که نتیجه تجارب گذشته است و متأسفانه هیچ مطالعاتی در 

این زمینه برای مواجهه مناسب و رفع مهم ترین نیازها وجود ندارد. 
قم  از شهر سلفچگان  به صورت گروهی  زائران عراقی  از طی طریق سالانه  وی 
تا حرم مطهر فاطمی یاد کرد و با اشاره به نیازهای موجود در این مناسبت، خواستار 
همکاری در تکمیل ظرفیت های نیمه تمام بین راهی در این مسیر و احداث زائرسرای 

ارزان قیمت برای این قبیل زوار با تأمین و آماده سازی زمین توسط دولت شد. 
نماینده عتبه حسینیه در قم نیز در این دیدار با بیان اینکه زیارت عتبات، دلخوشی 
مردم است، اظهار داشت: یک زیارت، گاهی کار چندین جلد کتاب و سالها تحصیل 

را انجام می دهد. 
حجت الاسلام والمسلمین شیخ تمیمی با انتقاد از برخی رفتارها با زائران در مرزهای 
زمینی و هوایی از سوی 2 کشور، تأکید کرد: فعالیت دشمن در ایجاد تفرقه و جریحه دار 

کردن احساسات است که باید در مقابل آن برنامه و اقدام مناسب داشت. 
نماینده عتبه حسینیه، احساس زوار عراقی به قم را مانند خانه پدری عنوان کرد و 
افزود: تأمین امکانات نیاز به هماهنگی دارد تا همانگونه که دشمن، ما را یکی می بیند، 

نگاه ما هم همینطور باشد. 
وی تصریح کرد: قم متنوع ترین شهر  شیعیان است و مؤسسات فرهنگی و علمی قم 
منحصر بفرد است. اما باید هماهنگی و تعامل دولتی ها بیشتر شود و بیش ازدیگران 

احساس مسئولیت کنند تا ازاین ظرفیت به درستی استفاده شود.
 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم تاکید کرد:

لزوم توجه به شیوه نامه های بهداشتی
 در عزاداری های حسینی 

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی قم گفت :استفاده از ماسک از سوی کلیه 
همشهریان بویژه افراد سالمند و دارای بیماری های زمینه ای هنگام خروج از منزل و 

بالاخص هنگام حضور در تجمعات و مراسم ها مهم و ضروری است.  
دکتر سیامک محبی با اشاره به قرار گرفتن استان در وضعیت قرمز کرونایی با تاکید بر 
اهمیت رعایت پروتکل های بهداشتی در کنترل و پیشگیری از بیماری کرونا، استفاده 
از ماسک را از ضروریات شرایط کنونی ارزیابی نموده و گفت:  استفاده از ماسک از 
سوی کلیه همشهریان  بویژه افراد سالمند و دارای بیماری های زمینه ای هنگام خروج 

از منزل و بالاخص هنگام حضور در تجمعات و مراسم ها مهم و ضروری است.
دکتر محبی  درخصوص نحوه برگزاری مراسم های ایام محرم و صفراظهار داشت: 
مراسم ها حتی الامکان می بایست در فضای باز  برگزار و یا جهت تهویه مناسب اماکن 
سربسته عزاداری ، تمهیدات لازم اندیشیده شود به طوری که گردش جریان و تبادل 
هوا در مکان عزاداری فراهم باشد و افراد مسن و یا دارای بیماری های زمینه ای در 

مراسم، صرفا در فضای باز حضور یابند.
وی با تاکید بر رعایت فاصله گذاری اجتماعی در مراسم ها گفت: طبق اعلام وزارت 
بهداشت، مدت زمان برگزاری مراسم ها حداکثر 180 دقیقه می باشد و رعایت فاصله 

گذاری اجتماعی در فضاهای بسته بیشتر از فضاهای باز مورد تاکید می باشد.
دکتر محبی ، افزود: با توجه به سرعت بسیار بالای انتشاراین ویروس افراد دارای علائم 
مشکوک به بیماری کرونا ضمن رعایت قرنطینه خانگی، از حضور در مراسم و تجمعات 
جدا پرهیز نموده و در اسرع وقت به مراکز تشخیص و درمان سرپایی کرونا مراجعه کنند.
شایان ذکر است 5 مرکز درمان سرپایی کرونا در حال حاضر در استان فعال می باشد 
که شامل مرکز امام خمینی در بلوار کریمی، فرقانی در انتهای شیخ آباد، امام حسن 
عسگری)ع( در شهرک امام حسن، پردیس در پردیسان و شهدا در خیابان انقلاب می 

باشد.
 

استاندار قم در پیامی به مناسبت روز خبرنگار؛

خبرنگاران چشم بینا و زبان حقیقت گوی 
جامعه هستند

 استاندار قم در پیامی به مناسبت روز خبرنگار، از خبرنگاران به عنوان چشم بینا، زبان 
حقیقت گو و منادیان آگاهی یاد کرد. 

به گزارش ندای قم ،در پیام سید محمد تقی شاهچراغی استاندار قم آمده است: 
17 مرداد یادآور سالروز شهادت راوی صدیقی است که درکسوت خطیر خبرنگاری و 
برای ثبت صحیح تاریخ و بازگویی حقیقت، از جان خود مایه گذاشت و در آوردگاه جهاد 

و شهادت جاودانه شد.
وی افزود: این روز که به نام روز خبرنگار مزین شده است فرصت مغتنمی برای ارج 
نهادن به تلاش های خبرنگارانی است که عزم خود را برای ادامه راه نورانی مجاهدانی 
همچون شهید صارمی جزم کرده  و با درک و شناخت درست از ارزش و اهمیت حرفه 
مقدس و با شرافت خبرنگاری و نیز  شأن و قداست والای قلم، متعهدانه در راه پیام 
رسانی صادقانه و مشفقانه و هموار ساختن مسیر تعالی، شکوفایی و بالندگی جامعه 
گام بر می دارند و به عنوان منادیان آگاهی و  دانایی و وجدان بیدار، چشم بینا و 
زبان حقیقت گوی جامعه، نقش اساسی، تاثیرگذار و غیر قابل انکاری در انعکاس 
دستاوردهای نظام اسلامی، تبیین خدمات و تلاش های دولت و آگاهی بخشی، تنویر 
افکارعمومی و ایجاد امید و اعتماد سازی بر عهده دارند و زحمات آن ها در این عرصه 

بر کسی پوشیده نیست.
استاندار قم، "ضمن تسلیت ایام شهادت سرور و سالار شهیدان حضرت ابا عبدالله 
الحسین)ع( و یاران با وفای آن حضرت و ادای احترام به مقام شامخ شهدای گرانقدر 
عرصه اطلاع رسانی و خبر به ویژه خبرنگار شهید محمود صارمی و گرامیداشت "روز 
خبرنگار'' برای همه خبرنگاران عزیز و جامعه خبری پرتلاش استان قم آرزوی توفیق و 

سربلندی" کرده است. 
 

سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم خواستارشد:

هم افزایی دستگاه های اجرایی و فرهنگی 
برای ایجاد کتابخانه عمومی در پردیسان 

سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم  در جلسه با علی طاعتی، نماینده 
ویژه استاندار در امور مرتبط با مصوبات پردیسان، خواستار هم افزایی دستگاه های 

اجرایی و فرهنگی استان برای ایجاد کتابخانه عمومی در پردیسان شد.
به گزارش  روابط عمومی اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم، مهدی توکلیان، 
سرپرست اداره کل کتابخانه های عمومی استان قم با هدف بررسی راه کار های ایجاد 
کتابخانه عمومی در شهرک پردیسان با علی طاعتی، نماینده ویژه استاندار قم در امور 

مرتبط با مصوبات پردیسان دیدار و گفتگو کرد.
مهدی توکلیان در این دیدار گفت: ایجاد کتابخانه عمومی در پردیسان یکی از 
دغدغه های اصلی ماست که در سال های اخیر نیز تلاش زیادی برای تحقق آن انجام 
گرفته؛ اما به دلیل اینکه نهاد کتابخانه های عمومی از نظر قانونی، نهادی غیردولتی 
وغیرانتفاعی است، امکان ساخت کتابخانه را نداشته و تنها می تواند به عنوان بهره بردار 

به تجهیز فضاهای کتابخانه ای که در اختیار آن قرار می گیرد، بپردازد. 
وی افزود: در جلسه هفته گذشته با سرپرست کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان 
استان، توافقات اولیه برای استفاده از ساختمان کانون واقع در پردیسان برای ایجاد 
کتابخانه عمومی صورت گرفت و به زودی نیز بازدید های کارشناسی در این زمینه انجام 
خواهد شد؛ با این حال، با توجه به جمعیت و گستره شهرک پردیسان، یک کتابخانه 
پاسخگوی نیاز این منطقه نیست و درحال پیگیری برای استفاده از دیگر ظرفیت های 
موجود، همچون مساجد هستیم. توکلیان در ادامه تصریح کرد: به عنوان راه حل کوتاه 
مدت جهت حل این مشکل، در صورت فراهم شدن امکانات لازم، می توان با راه  اندازی 

کتابخانه سیار و پیک کتاب ویژه مردم پردیسان، در این مسیر گام برداشت.

استاد حوزه علمیه قم مطرح کرد؛

اولویت شناسی راز ماندگاری 
حضرت ابوالفضل )ع( در تاریخ

استاد حوزه علمیه قم حضرت ابوالفضل )ع( را شخصیتی اولویت شناس برشمرد 
و گفت: آن حضرت به خاطر همین اولویت شناسی و مطیع امام بودن به این جایگاه 

در تاریخ رسید.
حجت الاسلام والمسلمین هادی الیاسی در مراسم عزاداری نهمین شب محرم 
1401 که به همت هیئت خادم الرضا )ع( و در ورزشگاه شهید حیدریان قم برگزار 
شد، درس اخلاق و آزادمردی را رفتار و گفتار حضرت ابوالفضل )ع( دانست و گفت: 

اباالفضل العباس در کربلا انتخاب درستی داشت و اولویت او دفاع از امامش بود.
وی افزود: برخی در کربلا نتوانستند اولویت را تشخیص دهند؛ مثلًا برخی افراد در 
هنگامی که به اندازه چهار رکعت نماز عصر زمان تا غروب آفتاب باقی مانده و در همان 
حال جان یک کودک در خطر است، در تشخیص اولویت دچار خطا می شوند. واضح 
است که در اینجا با وجود اینکه نماز واجب الهی است، اما نجات جان آن کودک در 

اولویت قرار دارد.
این کارشناس مذهبی خاطرنشان کرد: حضرت زهرا )س( در دورانی که حق ولایت 
در حال پایمال شدن است، اولویت را تشخیص داد و دیگر در خانه نماند و شب ها به 
در خانه های خواص جامعه خود می رفت، آنها را نسبت به این امر متنبه می ساخت و 

بیعت آنها در غدیر را یادآوری می نمود.
وی خوابیدن حضرت علی )ع( در بستر پیامبر اکرم )ع( در لیلة المبیت را ناشی از 
تشخیص درست اولویت توسط امیرالمؤمنین )ع( دانست و گفت: ایشان حفظ جان 
پیامبر را در اولویت دیده و فقط از پیغمبر خدا پرسید اگر من در بستر شما بخوابم جان 
شما حفظ می گردد؟ پیامبر اکرم فرمود "بله" و امیرالمؤمنین )ع( در آن شب جان خود 

را آماده فدا شدن در راه حفظ جان پیامبر )ص( کرد.
حجت الاسلام الیاسی حضرت ابوالفضل )ع( را شخصیتی اولویت شناس برشمرد 
و تصریح کرد: آن حضرت به خاطر همین اولویت شناسی و مطیع امام بودن به این 

جایگاه در تاریخ بشر رسید.
وی با اشاره به روایتی افزود: در قیامت پیغمبر حضرت علی )ع( را صدا می زند و 
می فرماید نزد فاطمه برو و بگو که کار برای شفاعت شیعیان سخت شده است، برای 
شفاعت آنان چه داری؟ حضرت فاطمه در پاسخ این فرموده پیامبر عرض می کند 

دستان اباالفضل العباس را.
سخنران هیئت خادم الرضا )ع( بیان داشت: حضرت ام البنین به هنگام حرکت 
کاروان امام حسین )ع( حضرت عباس و دیگر فرزندانش را فراخواند و به آنان فرمود با 

حسین بروید و بدون او برنگردید.
وی گفت: وفاداری ام البنین مثال زدنی است. وقتی که خبر عاشورا و وقایع آن را به 
مدینه بردند و همین که می خواستند به حضرت ام البنین در مورد فرزندانش بگویند، 

فرمود "از حسین برایم بگو".
حجت الاسلام الیاسی در پایان خاطرنشان کرد: باید در انتخاب مسیر زندگی و 

تشخیص اولویت های خود دقت داشته باشیم و هرگز امام خود را تنها نگذاریم.
 

فرمانده ارشد ارتش در قم:

یادواره شهدای پدافند هوایی ارتش
 در قم برگزار می شود

فرمانده ارشد ارتش جمهوری اسلامی ایران در قم گفت: چهارمین یادواره 565 
شهید ارتش استان قم با محوریت شهدای نیروی پدافند هوایی شهریورماه سال جاری 

برگزار خواهد شد. 
سرهنگ »نعمت محسنی زرین« در گفت وگویی با تسلیت به مناسبت ایام شهادت 
امام حسین )ع( و یاران باوفای ایشان، اظهار کرد: خانواده های شهدا افتخار ملت ایران 
هستند و دیدار با این خانواده های معظم، توفیقی برای خدمت گزاران نظام جمهوری 

اسلامی است.
وی بابیان اینکه امروز آرامش حاکم بر جامعه را مدیون خون شهدا هستیم، تاکید 
کرد: دیدار مستمر با خانواده های معظم شهدا اهمیت و توفیق الهی بسیاری دارد و 

مسئولان نیز بایستی در این مسیر پیش قدم باشند.
ارشد نظامی ارتش جمهوری اسلامی ایران در استان قم گفت: فرماندهان ارشد 
حضرت  سوگواری  ایام  با  همزمان  ایران  اسلامی  جمهوری  ارتش  هوایی  پدافند 
سیدالشهدا )ع( از 50 خانواده شهید ارتش در قم دیدار کرده و با اهدای قاب عکس 

شهدا و لوح سپاس از صبر و مجاهدت خانواده های معظم آنان تجلیل کردند.
وی ادامه داد: این دیدارها با حضور امیران سرتیپ دوم جواد سلطانیان، فردین 
نسائی، فریبرز خاکپور، حسن کوشا، سید رضا زاهدی، محمدصادقیان، مهدی 
امور  و  شهید  بنیاد  نمایندگان  و  دلاوری  علی   ملاابراهیمی،  محمدرضا  صالحی، 

ایثارگران استان و مرکز حفظ آثار دفاع مقدس ارتش در قم صورت گرفته است.
فرمانده پایگاه پدافند هوایی حضرت معصومه )س( خاطرنشان کرد: دیدار و تکریم 
خانواده های معظم 565 شهید ارتش در قم، به عنوان یکی از برنامه های کنگره ملی 

شهدای استان در حال انجام است.
دومین کنگره ملی شهدای استان 27 آبان ماه جاری برگزار خواهد شد.

 
درشب تاسوعای حسینی )ع( ؛

یادواره شهدای روستای »نویس« قم 
برگزار شد

یادواره سرداران و 49 شهید روستای نویس بخش قاهان قم در شب تاسوعای 
حسینی )ع( با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین مجتبی ذوالنوری نماینده مردم 

قم در مجلس شورای اسلامی، در حسینیه سیدالشهدای این روستا برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم، 
یادواره سرداران و 49 شهید روستای نویس بخش قاهان قم شامگاه شنبه همزمان با 
شب تاسوعای حسینی )ع( با حضور خانواده های معظم شهدا و مسئولان شهرستان 

جعفرآباد در حسینیه سیدالشهدای روستا برگزار شد.
در این مراسم، حجت الاسلام ذوالنوری نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی 
با تسلیت ایام عزاداری شهادت امام حسین )ع( و یاران باوفایش و بیان دیدگاه هایی در 
مورد جریان عاشورا اظهار داشت: جریان عاشورا و کربلا یک حادثه نیست، بلکه ملاک 

و معیار، قانون، مقیاس و علَم و چراغ هدایت برای بشریت است.
وی افزود: وقتی امام حسین )ع( می فرمایند »کسی مثل من با کسی مثل یزید 
بیعت نمی کند« یعنی ایشان معیاری برای کل تاریخ معرفی و تعیین می کنند که نباید 
با چنین حکامی که دارای رذالت و انحطاط هستند بیعت کرد و زیر علم آنها رفت و به 
آنها رسمیت داد. نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: کربلا خونی 
است که در رگ های تاریخ جاری می شود تا فضایلی همچون آزادگی، ظلم ستیزی، 
حق طلبی و حریت در جامعه زنده شود. در مراسم فوق، محمدرحمان نظام اسلامی 
جانباز دفاع مقدس و مجری شبکه ملی، قطعاتی ادبی از شور و نوای عاشورایی درباره 
سیدالشهدا )ع( قرائت کرد و با نام بردن از تک تک شهدای روستای نویس، یاد و 
خاطره آنان را گرامی داشت. همچنین میرزاحسینی از مسئولان روستا در سخنانی 
ترویج فرهنگ ایثار و شهادت و دفاع مقدس، زنده نگهداشتن یاد شهدا و تکریم خانواده 

های معظم شهیدان را از اهداف برگزاری یادواره برشمرد.
 

دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر استان قم عنوان کرد؛

امضای طومار قمی ها در حمایت از طرح 
عفاف و حجاب به رئیس جمهور

دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر استان قم گفت: مردم ولایت مدار و متدین 
شهر مقدس قم با امضای طوماری خطاب به ریاست جمهوری،حمایت خود را از طرح 

عفاف و حجاب اعلام کردند.
حجت الاسلام و المسلمین علی اصغر گرجی در دیدار با آیت الله سید محمد 
سعیدی ضمن ارائه گزارشی از روند تشکیل شوراهای امر به معروف و نهی از منکر 
مساجد و محلات استان قم گفت: یکی از اقداماتی که ستاد امر به معروف و نهی از 
منکر استان قم انجام می دهد حضور در مساجد و گفت وگو با مردم و دعوت از مردم 

و تشکیل شوراهای امر به معروف و نهی از منکر مساجد و محلات استان قم است.
دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر استان قم افزود: با ائمه جماعات و هیئت 
امنای مساجد دیدار صورت گرفته و مقرر شد آنها به حوزه امر به معروف ورود کنند 
و ستاد نیز با تمام توان آمادگی دارد زمینه های لازم را فراهم کند و حمایت انتظامی و 

آموزشی انجام دهد.

خدمات رسانی شهرداری قم در روز عاشورا
به عزاداران حسینی به روایت  تصویر

شهردار قم در پیامی روز خبرنگار را گرامی داشت.
به گزارش شهرنیوز؛ دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد 

با صدور پیامی روز خبرنگار را گرامی داشت.
متن پیام به این شرح می باشد:

عاشورا تبلور پیام و تبیین آزادگی است
مخاطب؛ کلید واژه ای است بزرگ که در هیاهوی 
رسانه های رنگارنگ امروز، هدف و غایت اصلی هر 
حرکت و اقدامی است تا مخاطب پیام آن حرکت را 

دریافت کند و به سهم خود آن را بفهمد.
نقش خبرنگاران به مثابه کنشگران وادی پیام نیز در 
همین عرصه عیان و آشکار می شود که هر اقدامی را از 
تمام جوانب چه تلخ و چه شیرین می بیند و با تشریح 

آن مسیری برای تبیین و شناخت ایجاد می کند.
همین گونه  منظری  از  نیز  عاشورا  عظیم  حرکت 
است، انعکاس پیامی برای به دنبال مخاطب بودن، 
مخاطبی که بیدار شود از حرکت در مسیر تباهی و 
آزادگی  قدم بردارد به سوی روشنی، نور، حقیقت و 

و فریاد »هَلْ مِنْ ناصِرٍ یَنْصُرُنیِ« گواه و موکد همین 
تذکره است.

نقطه عطف این حرکت عظیم آنجاست که عاشورا و 
پیام آن نه در دهم محرم سال 61 هجری قمری ماند 
و نه در صحرای کربلا، واقعه ای شد جهانی و دائمی، 
»کُلُّ یَومٍ وَ کُلُّ أرْضٍ لِکَرْبی فیهِمُ کَرْبَلاءُ وَ عاشُورا« و 
آغازی شد برای اثرگذاری و تبیین همیشگی مفهوم و 

باور آزادگی.
هم زمانی امسال عاشورای حسینی و سالروز شهادت 
خبرنگار شهید محمود صارمی، شاید دریچه ای نو را 
برای آنان که قدم در راه آگاهی می گذارند بگشاید تا 
درس مکتب سرخ حسینی را در جزء جزء واقعیت هر 
موضوع معنا بخشند و با پشتوانه اندیشه و ابزار خود 
متبلور سازند حقیقت و مفهوم هر موضوع را آنچنان 
که بر تارک تاریخ نقش ببندد و مانا و ماندگار در اعصار 

باشد.
ضمن عرض تسلیت فرارسیدن ایام حزن و اندوه 

یاران  و  علیه السلام  حسین  امام  حضرت  شهادت 
باوفایش و گرامی داشت 17 مرداد ماه روز خبرنگار، 
راه  برداشتن در  برای گام  الهی  توفیق  تداوم  آرزوی 
حقیقت و آگاهی را برای تلاش گران عرصه سترگ خبر 

و رسانه از درگاه حضرت معبود خواستارم.

پیام شهردار قم به مناسبت روز خبرنگار

شهردارشهر توریستی و گردشگری دستجرد، در پیامی ضمن تبریک روز خبرنگار، 
گفت: خبرنگار بودن به تنهایی و به خودی خود، یک افتخار جاودانه است.

به گزارش روابط عمومی شهرداری دستجرد، متن پیام مهندس حسین طالعی 
بمناسبت فرارسیدن روز خبرنگار، به شرح ذیل است:

فرارسیدن 17 مرداد روز شهادت خبرنگار شهید محمود صارمی که بنام روز خبرنگار 
نامگذاری شده، بهانه ای بسیار ارزشمند برای یادآوری تلاش های خبرنگاران و ارزش 

های والای حرفه مقدس خبرنگاری است.
روز خبرنگار امسال، با ایام محرم و عاشورای حسینی تقارن پیدا کرده و این یک تقارن 
زیباست؛ چرا آن که خبرنگار ا گر در مسیر درست و راستین حرکت کند، در مسیر 
مکتب حسینی حرکت کرده است؛ خبرنگار واقعی علاوه بر اینکه به جامعه آگاهی 

بخشی می نمایددر جهت اصلاح امور ناصواب جامعه تلاش می کند.
کار خبرنگار از آن جا که آگاهی بخشی به جامعه است، همچون عبادت خداوند بوده 
پس این جایگاهی ارزشمند برای خدمت به انسان هاست و البته این کار مقدس، اگر 
در مسیر نادرست مورد استفاده قرار گیرد، نه تنها محراب عبادت نیست، بلکه دامگه 
شیطان خواهد شد؛ لذا باید همواره مراقب قداست در این حرفه مقدس بود؛ حرفه 
خبرنگاری از آن جا که افکار عمومی را شکل می دهد، از حساس ترین و مهمترین 

میدان های جهاد است.
خبرنگاران و جامعه رسانه ای، با نظارت بر جامعه و ارکان آن، و با جهت دهی وخدمت 
رسانی به مردم  در نهایت کوشش خود را  در آگاهی نسبت بر امورات جامعه کرده و در 

حقیقت خدمتگزار به جامعه و مردم هستند.
ما باید جایگاه خبرنگاری را یک جایگاه مقدس دانسته و خبرنگاران را گرامی بداریم؛ 
و نیز بدانیم که خبرنگار بودن به تنهایی و به خودی خود، یک افتخار جاودانه است؛ چرا 
که او برای جامعه )اعم از مردم و حاکمیت( در جهت آگاهی بخشی در  مسیر درست تر 

و بهتر، حکم چراغ راه را دارد و بر حقایق نور می تاباند.
روز خبرنگار را به تمام فعالان عرصه خبر و اطلاع رسانی تبریک عرض کرده و 

امیدواریم این جایگاه مقدس بیش از پیش قدر دانسته شود.
حسین طالعی شهردار دستجرد

پیام شهردار دستجرد به مناسبت روز خبرنگار 
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فشارهای تحریمی، تورم و 
بازارهای اقتصادی ایران

طبق آنچه که اعلام شده، مبنای محاسبه حقوق 
ورودی گمرکی به ارز 4200 تومانی بر نمی گردد و 

قرار بر این است که حقوق ورودی از 4 درصد به یک درصد کاهش پیدا کند.
البته باید این نکته را هم درنظر گرفت که نمی توان به طور دقیق گفت در اجرا، 
کدام تصمیم پیاده سازی می شود اما طبق اعلام رسمی دولت، کاهش حقوق 

ورودی مواد اولیه و واسطه با لایحه دو فوریتی در حال بررسی است.
معتقدم آثار و تبعات افزایش نرخ حقوق ورودی باید از قبل پیش بینی می شد 
و این موضوع که افزایش نرخ حقوق ورودی باعث افزایش قیمت ها می شود، 
بسیار روشن بود. همان زمانی که لایحه بودجه تنظیم شد و متوجه تغییرات در 
تعیین نرخ ورودی حقوقی شدیم، این هشدار را دادیم که با این تصمیم حقوق 
ورودی، تا 6 برابر افزایش پیدا می کند. در نهایت در اجرا هم دیدیم افزایش 
شدید حقوق ورودی، قیمت های مواد اولیه، وارداتی و بهای کالاهای تولید 
شده را تحت تاثیر گذاشت. حالا پس از 4 ماه به این نتیجه رسیده اند که این 

تصمیم را اصلاح کنند.
درباره تاثیر تصمیم اصلاح نرخ حقوق ورودی گمرکی بر کاهش تورم ایجاد 
شده نیز باید دانست که تورم را نمی توان تنها در بستر این تغییر تحلیل کرد، 
چراکه سایر سیاست ها و مولفه ها در شرایط کنونی از جمله سیاست های پولی 
و مالی، تحریم های موجود که احتمال تشدید آن هم وجود دارد، وزن زیادی در 

تورم ایجاد کرده و مهم تر اینکه منجر به ایجاد تورم انتظاری شده است.
اتفاقی که با اعمال حذف ارز ترجیحی که ابتدای سال رخ داد، به اندازه 
خود تورم هزینه را به بازار ایران تحمیل کرد و طبیعتا کاهش نرخ حقوق ورودی 
می تواند مقداری شیب رو به بالای تورم را کمتر کند اما به طور قطع تورم را 

کاهش نمی دهد.
اما اتفاق مهم و فشاری که پس از اعلام کاهش نرخ حقوق ورودی گمرکی 
به بازار تحمیل شده و می تواند با تاخیری، آثار اقتصادی نامناسبی برای کشور 
به همراه داشته باشد این است که بازار را به حالت انتظار فرو برده به طوری که 
خرید و فروش در بازار کُندتر از دو هفته گذشته شده و بسیاری ها از هرگونه 
معامله ای دست نگهداشته اند و تصورشان این است که با اعمال این تصمیم در 

روزهای آینده، اگر امروز دست به خرید مواد اولیه بزنند، زیان می کنند.
درباره ادعای بانک مرکزی مبنی بر اینکه منفی شدن نرخ رشد نقدینگی در 
فروردین ماه 1401، نوید بهبود شاخص های اقتصادی و ادامه این روند در 
ماه های آینده را می دهد نیز باید مد نظر داشت که کاهش نرخ رشد نقدینگی 
به هیچ وجه نمی تواند ادامه پیدا کند و دلیل آن هم بسیار ساده و مشخص 

است؛ دولت با یک کسری بودجه هنگفتی مواجه است.
سیاست های پولی هم با تردستی کردن پیش نمی روند بنابراین چطور در این 
شرایط امکان کنترل نرخ رشد نقدینگی وجود دارد؟ مگر اینکه دولت حقوقی 
به کارمندان و بازنشسته ها و هزینه های جاری را پرداخت نکند چراکه سهم 
اصلی بودجه دولت در بخش جاری است و از پرداخت بودجه عمرانی هم تا 
آنجا که می توانستند زده اند و معمولا درصد تحقق بودجه عمرانی پایین است.

با توجه به رشد قیمت نفت، درآمدهای حاصل از فروش نفت هم افزایش 
پیدا کرده اما به نظر می رسد میزان آزادسازی ارزهای نفتی کشورمان دچار 
چالش شده  است، ضمن اینکه روسیه هم در بازار نفت رقیب جدی ایران شده 
و فروش نفت ایران نسبت به پیش از جنگ روسیه و اوکراین به نوسان افتاده 

و از سوی دیگر آهنگ افزایش قیمت نفت کُندتر شده و نشست کرده است.
آن، ممکن است فشارهای  روند مذاکرات، هر  به  توجه  با  دیگر  از سوی 
تحریمی بر صادرات و فروش نفت ایران بیشتر شود. اساسا دلیل افزایش فروش 
نفت ایران این بود که آمریکا قصد داشت از این مسیر، چراغ سبزی به ایران 
نشان دهد و حسن نیت آمریکا تلقی شود و در نهایت باعث این شود که در 

مذاکرات به نتیجه ای برسند.
بنابراین با توجه به روند مذاکرات، از این بابت هم نمی توانیم خوش بین باشیم 
که در ماه های آینده از محل فروش نفت به طور مستقیم، ریال آن بخشی که در 
بودجه دیده شده، تامین شود و از این بابت واژه مستقیم را به کار می برم که اگر 
دولت نفت را به فروش برساند و ریالش را از بانک مرکزی بگیرد و دلار بلوکه شده 
را به ازای آن برای بانک مرکزی در نظر بگیرد، در واقع بانک مرکزی دلاری در 

اختیار ندارد که به فروش برساند، بنابراین باید دوباره پول چاپ کند.

رئیس کل بیمه مرکزی: 

تامین نیازهای بیمه ای فعالان اقتصادی 
افزایش می یابد

رئیس کل بیمه مرکزی از افزایش همکاری های مشترک در راستای تامین 
نیازهای بیمه ای فعالان اقتصادی و ایجاد میز بیمه ای در وزارتخانه ها خبر داد. 
»مجید بهزادپور« در نشست مشترک بررسی راهکارهای ارتقای صنعت بیمه 
با اعضای کمیسیون بازار پول و سرمایه اتاق بازرگانی با مقایسه سطح بیمه 
کشور با دنیا گفت: بازار بیمه در دنیا  حدود هفت هزار میلیارد دلار است که 
بیش از 50 درصد آن متعلق به بیمه های زندگی است، بیش از 90 درصد این 
بازار،  برای 20 کشور اول و بازار متمرکز در اختیار کشورهای پیشرفته است. 
سهم ما مطابق گزارش سوئیس ری 2021 با نرخ 4200 حدود 28 میلیارد 

دلار است.
وی با بیان اینکه شاخص ضریب نفوذ، اندازه ما را نشان می دهد، افزود: نفوذ 
ما ارتباط ما با بیمه گذاران است. به عنوان مثال صنعت بیمه در سال گذشته 
54 میلیون فقره خسارت پرداخت کرده که این نشان دهنده ارتباط ما با مردم 

بوده است.
رئیس کل بیمه مرکزی هدف گذاری ضریب نفوذ هفت درصدی در برنامه 
ششم را در شرایط فعلی کار سختی عنوان کرد و گفت: واقعیت این است که 
این هفت درصد باید هم زمان با سایر شاخص ها مانند رشد 8 درصدی اقتصاد 

رشد می کرد که آن هم محقق نشده است.
وی رشد صنعت بیمه را در گرو رشد اقتصادی دانست و گفت: جهت گیری 
اصلی ما توسعه صنعت بیمه است و شاخص ضریب نفوذ بیمه شاخصی است 
که همه بر روی آن تاکید داریم.  در واقع صنعت بیمه کار بزرگی در پیش دارد 
و باید از ظرفیت های استفاده نشده بزرگی که در صنعت وجود دارد استفاده 

کند و آنها را بالفعل کند.
بهزادپور با اشاره به اهمیت استفاده از تکنولوژی روز و نوآوری اشاره کرد 
و اظهارداشت: ما تلاش کردیم پایه گذاری ساختار نوآوری را در بیمه شکل 
دهیم که ایجاد مرکز نوآوری در بیمه مرکزی نمونه بارز آن است که به زودی 
راه اندازی می شود. رئیس شورای عالی بیمه از ایجاد فضای تعاملی در صنعت 
بیمه استقبال کرد و گفت: هر چقدر صنعت را در معرض نقد قرار دهیم، موتور 
محرکه محسوب می شود و باید از چارچوب خاص اداری خارج شویم و فضا را  
برای بازیگرانی که می خواهند از خدمات صنعت بیمه استفاده کنند باز کنیم 
تا نظرات و طرح های خود را مطرح کنند و با بهره گیری از فناوری های روز، 

بیمه های نوین متناسب با نیاز آنها طراحی شود.
وی با اشاره به کاهش تصدی گری نهاد ناظر، بیان کرد: معمولًا وقتی  بحث 
تصدی گری مطرح می شود، ذهن ها به سمت کاهش اتکایی اجباری می رود 
که به شخصه با آن موافق هستم و در نظر داشتم کمتر از میزان فعلی باشد اما 
تحقق این هدف مستلزم همکاری و همراهی سایر ارکان صنعت بیمه است 
بنابراین هر زمان صنعت بیمه اعلام آمادگی کند ما برای نگهداری اتکایی 

اجباری مقاومتی نخواهیم داشت.
رئیس کل بیمه مرکزی اصلاح آیین نامه 90 را اولین گام کاهش تصدی گری 
عنوان کرد و گفت: شرکت های بیمه باید در تصمیم گیری های داخلی آزاد 
باشند چرا که دخالت با نظارت متفاوت است و  نظارت باید مبتنی بر شیوه های 
نوین موجود در دنیا باشد. اولین گام در این بحث، اصلاح آیین نامه 90 بود که 
از  تایید صلاحیت 14 سمت به 3 سمت رسیدیم و تایید صلاحیت بقیه را در 

اختیار شرکت ها قرار دادیم که بیمه مرکزی بر آن نظارت خواهد کرد.

بررسی  یافتن  پایان  از  مجلس  اجتماعی  کمیسیون  عضو  نمایندگان 
جزئیات طرح ساماندهی استخدام کارکنان دولت در این کمیسیون خبر 
داده اند؛ ظاهراً جزئیات طرح ساماندهی هفته آینده به صحن خواهد آمد.

دهم مرداد، نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی از 
اتمام بررسی جزئیات طرح ساماندهی استخدام کارکنان دولت در آینده 
نزدیک خبر داد و تاکید کرد: تمام تلاش کمیسیون بر این است که این 

طرح در اسرع وقت به صحن مجلس آمده و به تصویب برسد.
ولی اسماعیلی درباره آخرین وضعیت طرح ساماندهی استخدام کارکنان 
دولت، بیان کرد: کمیسیون اجتماعی با جدیت تمام این طرح را در دستور 
دارد و جلسات کارشناسی کمیته تخصصی بررسی جزئیات این طرح مرتبا 
تشکیل می شود و همین هفته برای جمع بندی نهایی، این طرح در صحن 
کمیسیون اجتماعی مورد بحث و بررسی قرار خواهد گرفت. از آنجا که 
مطالبه عمومی برای تصویب این طرح بالا است، تمام تلاش ما بر این است 

تا در اسرع وقت این طرح را به صحن علنی مجلس بیاوریم.
کلیات این طرح پیشتر در خردادماه با اکثریت قاطع نمایندگان مجلس به 
تصویب رسید اما به دلیل دوشوری بودن، طرح برای بررسی بیشتر جزئیات 
با  بازگشت؛ حالا  اجتماعی  به کمیسیون  دوباره  ریزه کاری ها،  و تصویب 
پایان یافتن بررسی پیشنهادات و قطعی شدن جزئیات طرح در کمیسیون 
اجتماعی، زمینه های اجرایی شدن طرح تا حدود زیادی فراهم آمده است؛ 
امروز فقط یک مرحله باقی مانده است: آمدن جزئیات طرح به صحن علنی 

و تصویب آن؛ بعد از آن، دیگر »ساماندهی« طرح نیست و تبدیل به قانون 
خواهد شد. اجرایی شدن ساماندهی به معنای حذف کامل پیمانکاران 
در تمام نهادهای دولتی، عمومی و خصولتی خواهد بود؛ در عین حال 
مقدمات اجرای تبدیل وضعیت نیروهای قراردادی و شرکتی این ارگان ها 

و نهادها فراهم می شود.
طرح بار مالی ندارد

اما آیا در آخرین مراحل تصویب نهایی طرح، حامیان قدرتمند پیمانکاران 
اجازه ی حذف  بالاخره  انتظار،  ماه ها  از  بعد  آیا  آمد؛  نخواهند  میدان  به 
پیمانکاران را می دهند؛ رامین اناری )نماینده کارگران قراردادی و شرکتی 
که  هستیم  مرحله ای  در  الان  می گوید:  رابطه  این  در  کشور(  سراسر 
کمیسیون اجتماعی مجدانه و مصرانه در ارتباط با طرح ساماندهی جلسه 
می گذارد و موانع را از سر راه طرح برمی دارد؛ شاید در دولت این طرح 
هنوز مخالفانی داشته باشد؛ مشخصاً مدیران سازمان امور استخدامی با 
استناد به اصل 75 قانون اساسی مدعی هستند که طرح بار مالی برای 
اجتماعی  که محاسبات دقیق کمیسیون  در حالیست  این  دارد؛  دولت 
با  بلکه  نیست  کار  در  مالی  سربار  تنها  نه  که  است  داده  نشان  مجلس 
تصویب طرح ساماندهی، هزینه های دولت به میزان قابل توجهی کاهش 
می یابد. اناری در ادامه می گوید: سازمان امور استخدامی مدام آمار و ارقام 
از کشورهای دیگر ارائه می دهد و مقایسه می کند؛ ای کاش به جای آمار 
مثلًا فرودگاه های کشورهای خارجی، آمار نیروهای شرکتی و قراردادی آن 

کشورها را بدهند تا بدانیم در کدام کشور مترقی، نیرویی که ماهیت کارش 
دائمی و مستمر است، زیر سلطه ی پیمانکار کار می کند و نصف درآمدش را 
یک واسطه به جیب می زند؛ از رئیس جمهور انتظار داریم به مساله تبدیل 
وضعیت نیروها و تصویب طرح ساماندهی با جدیت ورود کنند و همانطور 
که قبلًا چندین بار تذکر داده اند، در این مرحله نیز خواستار همکاری تمام 
زیرمجموعه های دولت با کمیسیون اجتماعی مجلس شوند تا کار تصویب 

طرح ساماندهی قبل از پایان مرداد به سرانجام برسد.
بسیاری از ارگان ها دست به تعدیل نیرو زده اند

از  برخی  الان  می کند:  اضافه  قراردادی  و  شرکتی  کارگران  نماینده 
سازمان ها، ارگان ها و خصولتی ها که نیروهای قراردادی و شرکتی دارند، 
دست به تعدیل نیرو زده اند یا اینکه نیروها را تغییر قرارداد می دهند؛ قبلًا 
هم کمیسیون اجتماعی مجلس هشدار داده بود که با این رفتارها برخورد 
قانونی می شود؛ در این مرحله از نمایندگان عضو کمیسیون اجتماعی 
استدعا داریم به این مساله با جدیت بسیار ورود کنند و حفظ نیروهای 
حق  در  آشکار  ظلم  یک  اتفاق  این  دهند؛  قرار  کار  دستور  در  را  نهادها 
نیروهاست؛ بسیاری از نهادها چون مطلع شده اند که طرح ساماندهی به 
زودی تبدیل به قانون و ابلاغ می شود، نیروهای قدیمی شرکتی و قراردادی 
را تعدیل می کنند و نیروهای جدید خودی از بیرون می آورند و جایگزین 
می کنند تا رسمی شدن، نصیب نزدیکان و خودی های خودشان شود؛ این 
کار یک بی عدالتی آشکار در حق نیروهای زحمتکش قراردادی و شرکتی 
است؛ بدون تردید در این برهه زمانی هیچ نهادی نباید حق تعدیل نیرو 

داشته باشد.
فسادِ  با  مبارزه  اجرای  راستای  در  امیدواریم  می گوید:  ادامه  در  اناری 
بدون ملاحظه که از منویات مقام معظم رهبری است و بارها بر آن تاکید 
داشته اند، نمایندگان مجلس هرچه زودتر بررسی جزئیات طرح را به پایان 
برسانند و این طرح را با تصویب در صحن علنی، برای تمام نهادهای دولتی، 
عمومی، نیمه دولتی و خصولتی کشور تبدیل به قانون کنند. مجلس باید 
یکبار برای همیشه همت کند و دست پیمانکاران و واسطه ها را از بودجه ملی 
کوتاه کند؛ مجلس با تصویب و ابلاغ این طرح، انقلابی بودن را در عمل 
ثابت می کند. شکی نیست که امروز بزرگترین خدمت به کارگران کشور، 
حذف پیمانکاران است همان شرکت های دلالی که بدون هیچ تخصص و 
تبحری، زمام امور صنایع و کارگران را در دست گرفته اند و مدام جیب های 

خود را پرپول تر می کنند.
مطالبه گری را با قدرت ادامه می دهیم

به  کارگران  همه  امید  چشم  روزها  »این  اینکه  بر  تاکید  با  پایان  در  او 
با  ما  می کند:  اضافه  شده«  دوخته  شورا  مجلس  اجتماعی  کمیسیون 
بارها تاکید  قاطعیت پیگیر تصویب و ابلاغ طرح هستیم و همانطور که 
کرده ایم هیچ تکمله و تبصره ای نمی تواند جای طرح ساماندهی را بگیرد؛ 
خواسته نیروهای شرکتی و قراردادی دولت، کاملًا مشخص است، فقط 
تصویب طرح ساماندهی. بدون تردید مطالبه گری تا زمان تصویب جزئیات 
طرح و تبدیل شدن آن به قانون ادامه خواهد داشت؛ ما به هیچ وجه کوتاه 
نمی آییم و از همه مجاری قانونی مطالبه برحق خود را دنبال می کنیم؛ 
انتظار میلیون ها خانواده کارگری سراسر کشور این است که با تصویب طرح 
قبل از پایان مرداد، در نیمه دوم سال حضور پیمانکاران در تمام نهادها 
غیرقانونی شود، نیمه ی دوم همین امسال، واسطه هایی که سال ها شیره 
جان نیروی انسانی را مکیده و فربه شده اند، بساط خود را جمع کنند و 

برای همیشه بروند.

انتظار برای تبدیل »طرح ساماندهی« به قانون، قبل از پایان مرداد:

 بزرگترین خدمت به کارگران، حذف پیمانکاران است

رئیس اتحادیه ملی محصولات کشاورزی :

مسیر بانک های بین المللی برای تجار ایرانی باز نیست 
رئیس اتحادیه ملی محصولات کشاورزی گفت: مسیر 
بانک های بین المللی برای تجار ایرانی باز نیست از این رو 
آنها مجبورند ارز حاصل از صادرات را به صرافان محلی 
درصد   95 می کنند.  واریز  را  پول  ریال  با  آنها  و  بدهند 
صادرات به کشورهای حوزه خلیج فارس به صورت امانی 
نه  می کند  کنترل  بازار  را  امانی  فروش  و  می شود  انجام 
صادرکنندگان و ما باید با چندین کشور تولیدکننده چانه 

زنی کنیم که بتوانیم در نهایت موفق به صادرات شویم. 
صادرات  اینکه  بیان  با   ، گفت وگوی  در  نورانی  رضا 
محصولات کشاورزی به هندوستان از اواخر شهریور آغاز 
به  صادراتی  محصول  مهم ترین  سیب  گفت:  می شود، 
هندوستان است و در حال حاضر سیبی در انبارها نداریم 

که بخواهیم آن را به هندوستان صادر کنیم.
به  ایران  از  کیوی  صادرات  همچنان  وی؛  گفته  به 

هندوستان ممنوع است.
نورانی کشورهای حوزه خلیج فارس و CIS را به عنوان 
معرفی  ایران  از  کشاورزی  محصولات  اصلی  خریداران 
ایست های  از  یکی  به  ارزی  پیمان سپاری  افزود:  و  کرد 
تبدیل شده است چراکه  صادرات محصولات کشاورزی 
صادرکنندگان باید تعهدات ارزی بدهند اما از سوی دیگر 

مسیر آزادی برای واردات ارز در شرایط تحریم وجود ندارد.
بانک های  مسیر  داد:  ادامه  اقتصادی  فعال  این 
بین المللی برای تجار ایرانی باز نیست از این رو آنها مجبورند 
ارز حاصل از صادرات را به صرافان محلی بدهند و آنها با 
ریال پول را واریز می کنند. 95 درصد صادرات به کشورهای 
حوزه خلیج فارس به صورت امانی انجام می شود و فروش 
امانی را بازار کنترل می کند نه صادرکنندگان و ما باید با 

چندین کشور تولیدکننده چانه زنی کنیم که بتوانیم در 
نهایت موفق به صادرات شویم.

عضو کمیسیون کشاورزی اتاق بازرگانی با اشاره به نبود 
استانداردهای شبکه حمل و نقل جاده ای و دریایی برای 
صادرات میوه و تره بار و گل، خاطر نشان کرد: مسیرهای 
فقدان  به  توجه  با  و  هستند  بازسازی  نیازمند  جاده ای 
کانتینرهای یخچال دار در کشور نمی توان امیدوار به توسعه 

صادرات محصولات کشاورزی باشیم.
وی در پاسخ به این پرسش که به تازگی یکسان سازی 
استانداردهای محصولات کشاورزی از سوی ایران و روسیه 
منعقد شد آیا این موضوع می تواند عاملی برای افزایش 
صادرات محصولات کشاورزی به این کشور شود؟ گفت: 
زیرساخت های این مهم در ایران آماده نشده است و برای 
تحقق آن نخست باید آزمایشگاه ها در کشور مجهز شوند که 

بتوانند با سرعت گواهی بهداشت را به موقع صادر کنند. 
آزمایشگاه های ما در این بخش محدود است و نمی تواند 

تمام محصولات تولیدی در ایران را پوشش بدهد.
 نورانی تاکید کرد: برای توسعه صادرات باید زیرساخت ها 
در این بخش را آماده کنیم که در 6 ماه دوم سال مشکل 

صادرات محصولات گلخانه ای نداشته باشیم.
رئیس اتحادیه محصولات کشاورزی با بیان اینکه عراق 
باهدف حمایت از تولید داخلی صادرات 7 قلم سبزی و 
صیفی از ایران را ممنوع است، گفت: باید منتظر ماند و 
دید که آیا تولیدات داخلی عراق می تواند کفاف نیازشان 
را بدهد؟ به نظر می رسد وزارت کشاورزی ایران به عنوان 
قراردادهایی  باید  کشاورزی  محصولات  صادرات  متولی 
پایدار و طولانی مدت با طرف عراقی وضع کند که دیگر 
این کشور  به  ممنوعیت صادرات  برای  شاهد مشکلات 

نباشیم.
ایران  در  صیفی جات  و  میوه  تولیدات  وی؛  گفته  به 
این  صادرات  توسعه  برای  باید  این رو  از  است  افزایشی 
شبه  یک  قوانینی  تا  شود  اندیشیده  فکری  محصولات 
کشورهای مانند عراق نتواند در صادرات ما خللی ایجاد 

کند.
ایران به روسیه را  از  نورانی بیشترین اقلام صادر شده 
شامل فرنگی جات، فلفل دلمه ای،گوجه فرنگی، سبزی 
روسیه  به  میوه  افزود: صادرات  و  دانست  و صیفی جات 
محدود است؛ قیمت جهانی این اقلام پایین آمده است 
این رو  از  ندارد  وجود  صادرات  امکان  شرایط  این  در  و 
صادرکنندگان می خواهند برای حل مشکل خود به مقام 

معظم رهبری نامه بنویسد و از ایشان کمک بخواهند.

وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه اگر بانک ها تعهدات خود را در زمینه تسهیلات مسکن انجام ندهند، طبق قانون اقدام می کنیم، گفت: 
قانون برای بانک هایی که همکاری نکرده و به تکلیف خودشان عمل نکنند جریمه ای برابر 20 درصد تعهد انجام نشده، پیش بینی کرده 
است.  رستم قاسمی در ارتباط با احتمال تشکیل پرونده قضایی برای بانک های مستنکف از اجرای ماده )4( قانون جهش تولید مسکن 
درخصوص پرداخت حداقل 20 درصد از تسهیلات پرداختی به بخش مسکن، گفت: حتما اگر بانک ها تعهدات خودشان را انجام ندهند 
طبق قانون اقدام می کنیم. وزیر راه و شهرسازی در رابطه با عدم همکاری تعدادی از بانک ها برای پرداخت تسهیلات اضافه کرد: تعدادی از 
بانک ها همکاری می کنند مانند بانک مسکن که به تمام تعهدات خود در این حوزه عمل کرده است، اما قانون برای بانک هایی که همکاری 
نکرده و به تکلیف خودشان عمل نکنند جریمه ای برابر 20 درصد تعهد انجام نشده، پیش بینی کرده است. طبق ماده ) 4( قانون جهش 
تولید مسکن؛ بانک ها و مؤسسات اعتباری مکلفند حداقل 20 درصد از تسهیلات پرداختی نظام بانکی در هر سال را با نرخ سود مصوب 
شورای پول و اعتبار به بخش مسکن اختصاص دهند، به صورتی که در سال اول اجرای قانون از حداقل سه میلیون و 600 هزار میلیارد 
ریال تسهیلات برای واحدهای موضوع این قانون کمتر نباشد و برای سال های آینده نیز حداقل منابع تسهیلاتی مذکور با افزایش درصد 
صدرالذکر مطابق با نرخ تورم سالانه افزایش یابد. مجلس شورای اسلامی در قانون جهش تولید و تامین مسکن ضمانت اجرایی این ماده 
قانونی را نیز در تبصره )5( این ماده پیش بینی کرده که مطابق با آن؛ سازمان امور مالیاتی کشور موظف بوده در صورت عدم رعایت 
موضوع این ماده، در قالب بودجه سنواتی، مالیاتی برابر 20 ¬درصد تعهد انجام نشده را از بانک ها و مؤسسات اعتباری مستنکف، أخذ و 
به خزانه داری کل کشور واریز نماید. این مبلغ  100 درصد تخصیص یافته تلقی و به حساب صندوق ملی مسکن واریز می ¬شود.  بر همین 
اساس همچنین محمدرضا رضایی کوچی رئیس کمیسیون عمران مجلس نیز در جلسه مشترکی که با رئیس سازمان برنامه و بودجه و وزیر 
راه و شهرسازی داشت در پاسخ به گلایه وزیر راه از عدم همکاری بانک ها برای پرداخت تسهیلات حوزه مسکن، گفت: وزیر راه و شهرسازی 
نباید در کمیسیون از عدم همکاری بانک ها در پرداخت تسهیلات گلایه داشته باشد چرا که در قانون برای عدم همکاری بانک ها و بی 
توجهی به اجرای قانون جریمه در نظر گرفته ایم. لذا وزارت راه  وشهرسازی امروز باید مدعی و در جایگاه شاکی باشد و طی مکاتبه ای با 

رئیس قوه قضاییه از عدم اجرای قانون توسط بانک ها، شکایت کرده و موضوع را پیگیری کند.

سخنگوی گمرک از تجارت غیرنفتی 11 میلیون تنی کشور به ارزش 9 میلیارد دلار در تیرماه خبر داد که 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته با رشد 19 درصدی همراه بوده است. 

»سید روح اله لطیفی« در خصوص تجارت خارجی غیرنفتی کشور در چهارمین ماه سال اظهار داشت: در 
31 روز ماه تیر، 10 میلیون و 997 هزار تن کالا به ارزش هشت میلیارد و 947 میلیون دلار بین ایران و سایر 

کشورها تبادل شد که با وجود کاهش هشت درصدی در وزن، از لحاظ ارزش 19 درصد افزایش داشته است.
وی در خصوص سهم صادرات از تجارت غیرنفتی در تیرماه، تصریح کرد: صادرات غیرنفتی کشور در این 
مدت یک ماه، هفت میلیون و 992 هزار تن کالای ایرانی به ارزش چهار میلیارد و 171 میلیون دلار بوده که 

نسبت به تیرماه سال گذشته دو درصد در وزن و 24 درصد در ارزش افزایش داشته است.
لطیفی در خصوص میزان واردات در چهارمین ماه سال تاکید کرد: در تیرماه امسال سه میلیون و پنج هزار تن 
کالا که عمدتاً کالای اساسی و نهاده های تولید و دارو بودند به ارزش چهار میلیارد و 776 میلیون دلار از گمرکات 
کشور ترخیص و وارد زنجیره تامین، تولید و توزیع شد که نسبت به مدت مشابه از لحاظ وزنی 26درصد کاهش، 

اما از لحاظ ارزش با 15درصد افزایش همراه بوده است.
سخنگوی گمرک در خصوص پنج مقصد اول صادرات ایران در تیرماه، خاطرنشان کرد: چین با خرید یک 
میلیارد و 403 میلیون دلار، امارات با 619 میلیون دلار، عراق با 574 میلیون دلار، ترکیه با 323 میلیون دلار و 

هند با خرید 143 میلیون دلار کالا از ایران به ترتیب پنج مقصد اول صادرات کالاهای ایرانی در تیرماه بودند.
وی در خصوص پنج کشور اول  فروش کالا به ایران گفت: در چهارمین ماه سال امارات با فروش یک میلیارد و 
449 میلیون دلار، چین با یک میلیارد و 291 میلیون دلار، ترکیه با 514 میلیون دلار، هند با 347 میلیون دلار 
چهار مبدا خرید کالا از سوی ایران بودند و روسیه با فروش 205 میلیون دلار جایگزین آلمان در رتبه پنجم مبدا 

واردات به ایران قرار گرفته است.

وزیر راه و شهرسازی: 

بانک های مستنکف از اجرای قانون جریمه می شوند 
سخنگوی گمرک خبر داد:

۹ میلیارد دلار تجارت غیرنفتی کشور در تیرماه

پدرام سلطانی*
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دروازه بان تراکتور: 

هواداران تیم متفاوتی در این فصل 
خواهند دید

 دروازه بان تیم فوتبال تراکتور با اشاره 
به وضعیت روحی و فیزیکی خوب تیم، 
تراکتور  فصل  این  در  هواداران  گفت: 

متفاوتی خواهند دید. 
در  شنبه  روز  اخباری  محمدرضا 
گفت و گویی به اردوی 2 هفته این تیم 
افزود:  و  کرد  اشاره  ترکیه  استانبول  در 
دستاوردهای این اردو هم برای کادر فنی 
و هم بازیکنان بسیار خوب بود و تراکتور 
آماده تر و هماهنگ تر از فصل های قبلی 
پا در عرصه رقابت های لیگ برتر خواهد 

گذاشت.
وی اضافه کرد: ذهنیت بازیکنان تیم با 
آمدن کادر فنی جدید و قربان بردیف به کلی تغییر کرده و همه برای موفقیت در لیگ 

برتر و کسب نتایج در شان نام تراکتور  هم قسم شده ایم.
اخباری که در بین هواداران تراکتور از محبوبیت خاصی برخوردار است و در بین 
پرشورها به »قارتال« )عقاب( شهرت دارد، افزود: این فصل مشکلات حل شده، 
پنجره تیم بسته نیست و این قول را به هواداران می دهیم که برای آنها در این فصل 

هدیه خوبی خواهیم داد.
تیم فوتبال تراکتور پس از بازگشت از اردوی ترکیه، از روز گذشته تمرینات آماده 
سازی خود را برای رویارویی با گل گهر سیرجان در هفته نخست بیست و دومین دوره 

رقابت های لیگ برتر آغاز کرد.
این بازی ساعت 20.30 شنبه 22 مردادماه جاری در سیرجان برگزار خواهد شد.

  
گالاتاسرای هم وارد رقابت شد؛

هشدار پورتو به میلان بابت طارمی
با اعلام یک نشریه ترکیه ای، باشگاه گالاتاسرای هم مشتری مهدی طارمی مهاجم 

ایرانی پورتو شد. 
نشریه fotomac ترکیه در گزارشی مدعی شد باشگاه گالاتاسرای که عزم خود را 
برای قهرمانی در سوپر لیگ ترکیه جزم کرده است، برای تقویت خط حمله خود سراغ 

مهدی طارمی مهاجم ایرانی پورتو رفته است.
این در حالی است که طارمی پیش از این مدنظر باشگاه فنرباغچه ترکیه هم قرار 
داشت اما سرمربی این باشگاه اعلام کرد در خط حمله نیازی به بازیکن جدید ندارد.

fotomac در ادعایی عجیب اعلام کرد پورتو برای فروش طارمی مبلغ 5 میلیون 
یورو طلب کرده و این مهاجم ایرانی برای حضور در گالاتاسرای بی صبر و مشتاق 

است!
این در حالی است که به موازات پیشنهاد دو غول ترکیه به پورتو برای جذب طارمی، 
باشگاه میلان ایتالیا هم مهاجم ایران را زیر نظر گرفته و ظاهراً پیشنهاداتی را به پورتو 

ارائه کرده است.
طبق اعلام نشریه O jogo پرتغال، میلان پیشنهادی بالغ بر 26 میلیون یورو 
برای جذب طارمی ارائه کرده است که مورد موافقت پورتو قرار نگرفته. این روزنامه 
به نقل از باشگاه پورتو، مبلغ فروش طارمی را 36 میلیون یورو اعلام کرد و هشدار 
غیر مستقیمی را به هم به باشگاه میلان داده است: »اگر مبلغ 36 میلیون یورو را 
بپردازید، می توانید طارمی را به خدمت بگیرید؛ در غیر این صورت از وسوسه کردن 

بازیکن ما خودداری کنید«!
 

درهفته پنجم لیگ برتر فوتسال ایران رقم خورد:

شکست خانگی فردوس قم
 مقابل کراپ الوند

تیم فردوس در یک بازی خانگی در لیگ برتر فوتسال با نتیجه 2 بر صفر مغلوب 
کراپ الوند شد. 

به گزارش  خبرنگار ما ، هفته پنجم لیگ برتر فوتسال ایران عصر جمعه با دیدار 
فردوس قم و کراپ الوند در سالن نخلستان دنبال شد که درنهایت نماینده قم مغلوب 

صدرنشین کنونی لیگ برتر شد.
در این دیدار سخت و نفس گیر برغم  ایجاد چند موقعیت گلزنی در نهایت این کراپ 
الوند بود که با فرصت طلبی و بهره گیری از بازیکنان باتجربه سه امتیاز مهم بازی را از 
آن خود کرد. فردوس قم تا پایان هفته پنجم با یک برد، 2 باخت و 2 تساوی و 5 امتیاز 

در رده نهم جدول چهارده تیمی لیگ برتر قرار دارد.
ورزشگاه  در  مردادماه جاری  روز 21  از ساعت 17  در هفته هفتم  قم  نماینده 

حیدریان به مصاف گل گهر سیرجان می رود.

این مسابقات به میزبانی خانه پینگ پنگ استان قم برگزارشد،

سومی پینگ پنگ باز قمی، در مسابقات 
جایزه بزرگ جوانان کشور

پینگ پنگ باز قمی، به مقام سوم مسابقات جایزه بزرگ جوانان کشور، دست یافت. 
براساس این گزارش ،اولین دوره مسابقات جایزه بزرگ جوانان ایران، یادبود شهدای 
ورزشکار استان قم، عصرروز پنجشنبه سیزدهم مردادماه به میزبانی خانه پینگ پنگ 

استان قم و با حضور 92 شرکت کننده از 18 استان برگزار شد.
در پایان این مسابقات، پویا جوادی از استان قزوین به مقام قهرمانی رسید و جایزه 

دو میلیون و پانصد هزار تومانی را دریافت کرد.
سامران کریمی نفر اول تیم ملی نوجوانان ایران از استان کردستان نیز نائب قهرمان 

شد و صاحب جایزه یک میلیون و پانصد هزار تومانی شد. 
همچنین سید علی سجادیان از استان قم و آریا کوچکی از استان مرکزی، به عنوان 

مشترک سومی رسیدند و جوایز 600 هزار تومانی دریافت کردند..

تیم منتخب برترین نقل و انتقالات 
تابستانی فوتبال اروپا

ایمان/ احمد غروری نائینی
با اغاز اکثر لیگ های قاره اروپا ، فرصت مناسبی دانستیم تا از تیم منتخب برترین 
نقل و انتقالات این فصل فوتبال اروپا از دیدگاه کارشناسان ورزشی روزنامه ایمان 

رونمایی کنیم . تیم منتخب به این صورت است :
 ) free , ( ، آنتونیو رودیگر ) رئال مادرید loan , دین هندرسون ) ناتینگهام فارست
، ماتیاس دلیخت ) بایرن مونیخ , 67M€ ( ، ژول کُنده ) بارسلونا , 50M€ ( ، مارک 
کوکوریا ) چلسی , 3M/65€ ( ، رافینیا ) بارسلونا , 58M€ ( ، پل پوگبا ) یوونتوس 
, Free ( ، سادیو مانه ) بایرن مونیخ , 32M€ ( ، ارلینگ هالند ) منچستر سیتی , 
60M€ ( ، رابرت لواندوفسکی ) بارسلونا , 45M€ ( ، رحیم استرلینگ ) چلسی , 

) €2M/56

آگهی تحدید حدود اختصاصی
چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره 1839/80 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم)آدرس:نیروگاه-میدان توحید20 متری سواران-سواران 8-کوچه 13 پلاک 40(که بنام آقای علی 
استهری فرزند مراد حسین میباشد در جریان ثبت است که به علت عدم حضور مالک ویا نماینده قانونی تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده 13 قانون تعیین تکلیف 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای مالک مذکور به شماره وارده 2/8711-1401/05/10 تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز سه شنبه مورخ 1401/06/20 ساعت 8/30 الی 12/30 ظهر در محل 
وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین ومجاورین یا وکیل ویا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی 
بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین ومجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده واحده مصوب 73/2/25 معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می 

بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./ن
 )م الف 15553(
تاریخ انتشار آگهی: سه شنبه 1401/05/18
عباس پور حسنی -رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

-------------------------------------------------------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به پلاک شماره 1956/165/1537 اصلی واقع در بخش دو ثبت قم)بلوار یادگار امام ک 8 پلاک 72(که بنام برقعلی عبادی فرزند حیدر میباشد درحال حاضر 
در جریان ثبت می باشد که به علت عدم رعایت ماده 67 آئین نامه قانون ثبت)عدم رعایت فواصل آگهی و روز تحدید حدود( تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده 
13 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای مالک مذکور به وارده 2/12998-1401/05/10 تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز یک شنبه مورخ 1401/06/20 ساعت 8/30 الی 
12/30 ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین ومجاورین یا وکیل ویا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم 
صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین ومجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً تبصره ماده واحده مصوب 73/2/25 معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض 

به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نمایند./ن
 )م الف 15554(
تاریخ انتشار آگهی:سه شنبه 1401/05/18
عباس پور حسنی -رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

ستاره ایرانی تیم سانتاکلارا پرتغال این روزها در شرایطی در آستانه پیوستن 
به استقلال قرار دارد که در ابتدای فصل گزینه اصلی سرخپوشان محسوب 

می شد. 
براساس این گزارش ، محمد محبی بازیکن پیشین سپاهان که فصل قبل در 
تیم سانتاکلارا پرتغال حضور داشت در آستانه پیوستن به استقلال قرار دارد و این 
در حالی است که او در ابتدای فصل جزو گزینه های اصلی باشگاه پرسپولیس 

بود.
حضور این بازیکن در جمع آبی پوشان تهرانی موجب شد تا مروری بر بازیکنانی 
داشته باشیم که در فهرست سرخپوشان قرار داشتند اما سر از تیم دیگری 
درآوردند؛ اتفاقی که موجب شده تا پرسپولیس در فاصله کمتر از 10 روز مانده به 

آغاز لیگ بیست ودوم همچنان در چندین پست بی مهره بماند.
با توجه به بازیکنانی که جذب کرده، برنده نقل و  خیلی ها پرسپولیس را 

انتقالات این فصل می دانند و حتی لقب کهکشانی ها را به این تیم دادند اما 
سرخپوشان بیشتر از آنکه بازیکن جذب کرده باشند در جذب برخی نفرات ناکام 

بوده اند.
میلاد زکی پور مذاکراتی را با پرسپولیس انجام داد تا بتواند سرخپوش شود. 
این در حالی است که هجمه های زیادی به انتقال این بازیکن وارد شد و سرانجام 

خواسته های نابه جای او موجب شد تا پرسپولیس قید او را بزند.
امید نورافکن هم با سپاهان قرارداد داشت. پرسپولیس جویای شرایط جذب او 

شد اما در نهایت نتوانست او را به خدمت بگیرد.
میلاد محمدی دفاع چپ ایرانی آ.اک آتن هم در لیست گل محمدی حضور 
داشت اما جذب او هم به سرانجام نرسید تا محمدمهدی احمدی از نفت مسجد 

سلیمان به عنوان دفاع چپ به جمع شاگردان گل محمدی اضافه شود.
احمد نوراللهی؛ پرسپولیسی ها امیدوار بودند که او را به تهران بازگردانند اما 

ژاردیم سرمربی جدید شباب الاهلی اعلام کرد که این بازیکن را می خواهد و در 
نتیجه بازگشت وی به جمع سرخپوشان منتفی شد.

محمد خدابنده لو هم که با درخشش در تیم مهدی تارتار در ذوب آهن به یکی 
از فنی ترین چهره های فصل قبل تبدیل شد، یکی از این نفرات بود که در نهایت 

پرسپولیس و استقلال را دور زد و به گل گهر رفت.
یاسین سلمانی کاپیتان تیم امید ایران هم جزو نفراتی بود که گل محمدی 

خواهان جذب او بود اما این بازیکن در سپاهان ماند.
مهدی هاشمی نژاد، یکی از عوامل مهم ماندن نفت مسجد سلیمان در لیگ 
برتر بود و شرایط سن و سال او موجب شد تا گل محمدی روی جذب او تاکید 

داشته باشد؛ اما او به تراکتور رفت.
محمد محبی، از نخستین نفراتی بود که در فهرست پرسپولیس حضور داشت. 
باشگاه پرسپولیس از تیم پرتغالی شرایط جذب این بازیکن را جویا شد اما گفته 
می شود محبی در نهایت اعلام کرده که می خواهد در فوتبال اروپا به فوتبالش ادامه 

بدهد اما حالا پیشنهاد استقلال او را برای بازگشت به ایران وسوسه کرده است.
سجاد شهباززاده دیگر بازیکنی بود که پرسپولیس تا آستانه عقد قرارداد با او هم 

پیش رفت اما در نهایت بازگشت به استقلال را ترجیح داد.
گادوین منشا، آقای گل فصل قبل لیگ برتر مذاکراتی را انجام داد اما در مس 
رفسنجان ماندگار شد. آن هم در حالی که پرسپولیس مذاکرات جدی را با این 

بازیکن آغاز کرده بود.
رضا اسدی، ابتدا در فهرست مازاد گل محمدی قرار داشت اما منتفی شدن 
حضور احمد نوراللهی و محمد خدابنده لو موجب شد تا گل محمدی در مورد او 
تغییر موضع دهد اما شروط عجیب این بازیکن او را از جمع سرخپوشان دور کرد.
امیر شهیم پدیده لیگ دسته اول حتی در باشگاه پرسپولیس هم حضور یافت 

اما گل گهری شد.
به غیر از این بازیکنان ایرانی،  چندین و چند بازیکن خارجی مانند کاسیانو نیز 
در فهرست گل محمدی بودند که هر کدام به دلایلی با پرسپولیس توافق نکردند 
و پرسپولیس حتی باوجود توافق با برخی از آنها، به  دلیل زیاده خواهی پس از 

عقد قرارداد داخلی، قید آنها را زد.
پرسپولیس تاکنون علیرضا بیرانوند، مرتضی پورعلی گنجی، گئورگی ولسیانی، 
دانیال اسماعیلی فر، محمدمهدی احمدی، سینا اسدبیگی،  سروش رفیعی 
و سعید صادقی را جذب کرده و چند بازیکن هم از تیم امید باشگاه به جمع 
بزرگسالان اضافه شده اند اما سرخپوشان همچنان در پست های دفاع چپ، 

هافبک دفاعی و مهاجم نیاز به بازیکن دارند.

وقتی گزینه اول »یحیی« استقلالی می شود؛ 

پرسپولیس در جذب چه بازیکنانی ناکام بود

پیشکسوت فوتبال ایران گفت: امیدوارم به همه فرصت دهند که در کنار هم حرکت کنند تا تیم ملی فوتبال در وضعیت 
خوبی قرار بگیرد. نظم را باخته ایم و باید کاری کنیم که نتیجه را نبازیم. 

حشمت مهاجرانی در گفت وگویی، درباره وضعیت تیم ملی فوتبال اظهار کرد: باید بررسی کنیم که حضور مربی چه 
اثری روی تیم ملی گذاشته است. تصمیمات را آدم های دیگر می گیرند یا خود مربی؟ این روش کار هم روی فوتبال و هم 
روی مدیریت تاثیر می گذارد و عواقب خوبی برای آینده فوتبال ندارد. مربی باید قادر باشد خودش تیم را بسازد و برای 

هدف مدنظرش حرکت کند. باید ابتدا مشکلات فوتبال را در جهت هدفی که داریم، بررسی کنیم.
او ادامه داد: هیچ موقع در فوتبال نمی آیند برای شما تیم درست کنند. خود مربی باید قادر باشد تیمش را بسازد اما به 
هر حال مربی تیم ملی در موقعیتی است که همه او را قضاوت می کنند. تا امروز فدراسیون ضعف برنامه ریزی داشته و 
هیچ کار مثبتی برای تیم ملی نتوانسته اند انجام دهد. برای بقا یا عزل مربی تیم ملی کمیته فنی تشکیل شده است اما 

به تصمیم آن ها اهمیت نمی دهیم. کمیته فنی متشکل از آدم های فنی و سابقه دار است و این حرکت اصلا خوب نبود.
پیشکسوت فوتبال ایران درباره انتخابات پیش روی فدراسیون فوتبال هم گفت:  مواقعی که یک رییس فدراسیون درست 
کار کند دیگر کسی دخالت نمی کند. مشکلات فوتبال ما بسیار زیاد است و امیدوارم این مشکلات تا پیش از جام جهانی 
برطرف شود. کسانی که در کنار تیم ملی هستند می توانند بسیار کمک کنند. کار بسیار سخت است. بازیکنان و مربیان 

همه برای هدفی که دارند باید دست به دست هم دهند.
او در پایان با بیان اینکه "هر سه کاندیدای ریاست فدراسیون فوتبال سابقه فوتبالی دارند،" گفت: در تاریخ فدراسیون 
روسای غیرفوتبالی هم داشتیم و نمی شود گفت رییس فدراسیون حتما باید فوتبالی باشد. هم فوتبالی ها و هم غیر 
فوتبالی ها توانستند موفق عمل کنند. ما ضعف برنامه ریزی و تشکیلاتی داریم. تشکیلات ما فقط روی کاغذ است و عملا 
چیزی نداریم. امیدوارم به همه فرصت دهند که در کنار هم حرکت کنند تا تیم ملی در وضعیت خوبی قرار بگیرد. نظم را 

باخته ایم و باید کاری کنیم که نتیجه را نبازیم. امیدوارم جوری نشود که هم نظم و هم نتیجه را ببازیم.

پیشکسوت تیم ملی و استقلال نسبت به استوری دسته جمعی اخیر ملی پوشان واکنش نشان داد.
مهدی فنونی زاده بازیکن سابق استقلال درباره استوری اخیر چند بازیکن با سابقه تیم ملی که به نوعی از یک نامزد خاص 
در انتخابات فدراسیون حمایت  کردند، گفت: مگر دست بازیکن است که با استوری، رئیس فدراسیون را تعیین کند؟ اصلا 
چرا بازیکنان باید درباره ریاست و انتخابات نظر بدهند؟ شاید بازیکنان در این ماجرا نفعی دارند و قول هایی به آنها داده 
شده اما شرح وظایف آنها در زمین مسابقه تعریف شده است. یعنی این بازیکنان نمی دانند همین آقای تاج که از او حمایت 

می کنند، با یک فقره قرارداد ویلموتس چه ضرری به فوتبال ایران زده است؟
وی ادامه داد: روزی 700 الی 800 میلیون ضرر، ثمره کار تاج در فدراسیون است. همین بچه ها باید تلاش کنند تا به 
جام جهانی برسند، آن وقت پولش هزینه ضررهای امثال تاج می شود. با این وضعیت فوتبال ایران و تیم ملی، بازیکنان باید 

تمرکزشان فقط روی این بگذارند تا در جام جهانی فاجعه بار نیاوریم.
این ملی پوش سابق در نکوهش این رفتار برخی از ملی پوشان گفت: ما در زمان حضور در تیم ملی جرات نمی کردیم از 
جلوی مربی مان رد شویم. انقدر صبر می کردیم که بروند بعد ما پشت سرشان برویم که بی احترامی نشود. الان بازیکنان 

برای سرمربی و رئیس و وکیل استوری می گذراند.
بازیکن سابق تیم ملی ایران ادامه داد: در زمان مرحوم دهداری همه به یاد دارند چه اتفاقاتی رخ داد و آنهم بازیکن مثل 
محمد پنجعلی که خودش یک تیم بود با 13 نفر دیگر اردو را ترک کردند اما تیم ملی چه اتفاق تاریخی ای را خلق کرد. 

بازیکنان باید تمام حواسشان را روی مسائل فنی بگذارند.
فنونی زاده کنایه دوباره ای به تاج هم دارد: نمی دانم سازمان بازرسی کل کشور و نهادهای ذی ربط به مسئله حضور تاج در 
انتخابات ورود کرده اند یا نه. او نباید تایید صلاحیت شود. وقتی نمایندگان مجلس می گویند او پرونده قضایی دارد، باید از 
راه قانون جلوی تاج ایستاد. شاید او قول داده که پول ویلموتس را خودش بدهد و به همین دلیل تایید صلاحیت می شود 

چراکه وضع مالی خیلی خوبی دارد!

حشمت مهاجرانی: 

فوتبال ایران نظم را باخته، کاری کنند که نتیجه را نبازد
مهدی فنونی زاده:

مگر بازیکن تیم ملی می تواند با استوری رئیس تعیین کند؟ 

رضا رجبی: 

کدام مشاور توصیه کرده استقلال هشت مهاجم داشته باشد
 پیشکسوت استقلال با انتقاد از شرایط این باشگاه و 
استقلال  مدیرعامل  گفت:  پیشکسوتان  به  بی توجهی 
از برخی مشاوره گرفته  بازیکن  برای جذب  عنوان کرده 
است. می خواهم بدانم کدام مشاور گفته که تیم هشت 
از بازی ساز و وینگر چپ خبری  اما  مهاجم داشته باشد 

نباشد. 
رضا رجبی در خصوص شرایط استقلال برای حضور در 
فصل جدید لیگ برتر و همچنین وضعیت فعلی فوتبال 
کشور، اظهار داشت: »دیوانگی تکرار یک اشتباه و انتظار 
نتیجه متفاوت داشتن است« این حال روز فوتبال امروز 
تکرار  مداوم  صورت  به  اشتباهات  که  فوتبالی  ماست، 
می شود. وی افزود: قدیم مربیان ما یک معلم بودند. در 
زمانی که ما بازی می کردیم کوچک ترین حرفی نمی زدیم. 
در زمانیکه در اوج فوتبال بودم از سوی حسن حبیبی خط 

خوردم اما به خودم هیچ وقت اجازه ندادم حرف بزنم.
پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد: شما در فوتیال 
ایران یک پدیده نمی بینید، فصل گذشته بازیکنی داشتیم 

که چهار گل استثنایی زده باشد؟ حرکت فنی و یا ویژه انجام 
داده باشد؟ سعید صادقی هنوز یک بازی ملی انجام نداده 
اما با اسکورت به باشگاه پرسپولیس می رود! بازیکن جوانی 
هست که پر از حاشیه است اما هر روز به سود وی تبلیغ 
می شود، در این فوتبال رابطه بر هیچ چیز مقدم است. باید 

کاخ فوتبال را خراب کرد و از نو ساخت.
رجبی تصریح کرد: در اروپا زمین فوتبال را به 36 قسمت 
تقسیم می کنند، 36 کاشی می گذارند و هر مربی باید روی 
هر کاشی برنامه خودش را بنویسد و اگر این کار را انجام 

ندهد اجازه مربیگری به او نمی دهند.
وی تاکید کرد: اسکوچیچ را در بوق و کرنا می کنند اما 
هیچ کاری برای این فوتبال انجام نداده است. سه تیمی 
را شکست دادیم که با مشکلات زیادی دست و پنجه نرم 
کره جنوبی می بازیم!  به  اما  می  کنند. جشن می گیریم 

واقعیت فوتبال ما بازی با کره جنوبی است!
بازیکن اسبق استقلال گفت: استقلال هندوانه دربسته 
ببینیم  تا  شود  برگزار  آبی پوشان  بازی  اولین  باید  است 

که ساپینتو امضای مربیگری دارد یا خیر؟ در او فلسفه 
مربیگری دیده می شود یا نه؟ آجورلو ادعا کرده است در 
عنوان یک  به  گرفته،  نفر مشاوره  از چند  بازیکن  جذب 
پیشکسوت که عمر خود را در استقلال پشت سر گذاشته 
است از مدیرعامل استقلال این پرسش را دارم که این افراد 
مشاور چه کسانی بودند؟ رجبی اعلام کرد: جالب است 
من و پیشکسوتان استقلال بدانیم این مشاوران فوتبال فهم 
چه کسانی بودند که به باشگاه گفته اند در پست مهاجم 
هشت نفر با خصوصیات فنی و سبک بازی مشابه جذب 
کنند اما بازی ساز یا وینگر چپ سرعتی به خدمت نگیرند! 
استقلال به بازیکنی همچون مهدی قایدی که در اوج بود 
نیاز دارد. اکنون بازیکنی که توانایی عبور از بازیکن روبه رو را 

داشته باشد، نداریم.
وی گفت: استقلال بدون صاحب نیست تا پیشکسوتان 
که برای این تیم جوانی شان را گذاشتند و افتخارات باشگاه 
آنها  به  ببینند و کسی  آورده اند، بی حرمتی  ارمغان  به  را 
توجه ای نداشته باشد. مگر می شود مدیران استقلال به 

پیشکسوتان بی توجه باشند و کوچک ترین توجهی به آنها 
نشود.
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هانی زاده کارشناس مسائل غرب آسیا:

راه اندازی سانتریفیوژهای جدید
 در راستای سیاست بازدارندگی است

نسل  سانتریفیوژهای  به  گاز  تزریق  گفت:  آسیا  غرب  مسائل  کارشناس 
پیشرفته از سوی سازمان انرژی اتمی یک اقدام کاملا بازدارنده و در راستای 

دفاع مشروع و قانونی از منافع ملت ایران تلقی می شود. 
حسن هانی زاده در گفت وگو با ایرنا در مورد راه اندازی صدها سانتریفیوژهای 
جدید از سوی ایران گفت: سرانجام پس از سال ها مدارا و همکاری صادقانه 
جمهوری اسلامی ایران با جامعه جهانی و آژانس بین المللی انرژی هسته ای 
که با کارشکنی و باج خواهی آمریکا و اروپا، همراه بوده است صبر ملت ایران به 

پایان رسید و مقامات ایرانی حکیمانه ترین تصمیم را اتخاذ کردند.
نسل  سانتریفیوژهای  به  گاز  تزریق  افزود:  آسیا  غرب  مسائل  کارشناس 
پیشرفته از سوی سازمان انرژی اتمی یک اقدام کاملا باز دارنده و در راستای 

دفاع مشروع و قانونی از منافع ملت ایران تلقی می شود.
هانی زاده بیان کرد: در طول دو دهه گذشته موضوع هسته ای ایران روندی 
کاملا پر فراز و فرودی پشت سر گذاشته داشته و دولت های سابق براساس 
سیاست های تعریف شده خود با 5 کشور عضو دائم شورای امنیت و آلمان و 

نیز آژانس بین المللی انرژی هسته ای همکاری صادقانه داشته اند.
وی ادامه داد: این همکاری وعقب نشینی های گام به گام ایران در رابطه با 
غنی سازی اورانیوم سرانجام در سال 2015 میلادی به امضاء توافقنامه برجام 
منجر شد اما ملت ایران هرگز از ثمرات این توافقنامه بین المللی برخوردار نشد.
تحلیلگر مسائل بین الملل یادآور شد: اعمال بیش از 1700 مورد تحریمی 
از سال 2017 تا سال 2020 توسط آمریکا علیه ایران و سرانجام خروج دونالد 
ترامپ رئیس جمهوری سابق آمریکا از این توافقنامه بین المللی ثابت کرد که 

آمریکا وغرب به هیچیک از توافقنامه های معتبر بین المللی پایبند نیستند.
هانی زاده خاطرنشان کرد: طرح مسائل حاشیه ای از جمله توان دفاعی ایران 
و نفوذ جمهوری اسلامی در منطقه نشان داد که غرب هیچگاه در صدد تعامل 
صادقانه و محترمانه با ملت ایران نیست علیرغم اینکه ایران تمامی مسیرهای 

راستی آزمایی را طی کرده بود.
وی تصریح کرد: گزارش های 16 گانه مدیران کل آژانس بین المللی انرژی 
هسته ای در طول 4 سال اخیر ثابت کرد که ایران هیچگونه انحرافی در فعالیت 
هسته ای صلح آمیز خود نداشته و کاملا با بازرسان آژانس همکاری داشته 

است.
کارشناس مسائل غرب آسیا عنوان کرد: اما کارشکنی آمریکا و 3 کشور 
ایران و  آلمان در رفع تحریم های ظالمانه علیه  و  انگلیس  اروپائی فرانسه، 
مشروط ساختن رفع تحریم ها به مسائل غیرهسته ای به خوبی از سیاسی 

کاری این قدرت ها برای تحت فشار قرار دادن ایران حکایت داشت.
هانی زاده اظهار کرد: تصور آمریکا و کشورهای اروپایی از اعمال تحریم ها این 
است که ملت ایران در برابر این فشارها تسلیم خواهد شد و از حق خود برای 
داشتن چرخه غنی سازی اورانیوم در چارچوب اهداف صلح آمیز خود عقب 

نشینی خواهد کرد.
وی ادامه داد: این در حالی است که رژیم صهیونیستی با داشتن 11 نیروگاه 
تولید پلوتونیوم و زرادخانه ای با 200 کلاهک هسته ای، صلح جهانی و منطقه 
یا را تهدید می کند اما جامعه جهانی هرگز در صدد مهار این رژیم بر نیامده 

است.
تحلیلگر مسائل بین الملل افزود: امروز ایران پس از سال ها مدارا و همراهی 
صادقانه با کشورهای 1+4 و آژانس  بین المللی انرژی هسته ای تصمیم نهایی 

خود را برای تقابل با زیاده خواهی های آمریکا و غرب اتخاذ کرد.
هانی زاده گفت: تزریق گاز به سانتریفیوژهای نسل پیشرفته و افزایش سطح 
غنی سازی یک اقدام کاملا هوشمندانه، بازدارنده ومبتنی بر منافع ملی است 
زیرا غرب ثابت کرد که با گفتمان سازنده سر سازش ندارد و ایران چاره ای جز 

طی کردن این مسیر ندارد.
به  گاز  تزریق  در  سیزدهم  دولت  اخیر  اقدام  کرد:  خاطرنشان  وی 
سانتریفیئژهای نسل جدید نشان می دهد که ایران برگ های برنده زیادی در 
آستین دارد و این اقدام تنها نخستین گام برای مقابله با زیاده خواهی آمریکا و 

اروپا تلقی می شود و برگ های دیگری نیز در آینده ارائه خواهد شد.
آمریکا،  زمین  در  توپ  اکنون  شد:  یادآور  آسیا  غرب  مسائل  کارشناس 
اگر  و  دارد  قرار  هسته ای  انرژی  بین المللی  آژانس  و  اروپایی  کشورهای 
باج خواهی ها ادامه یابد طبیعی است ایران مسیر پر تهاجم دیگری را دنبال 

خواهد کرد.

دانایی فر سفیر پیشین ایران در عراق:

ایران جایگاه و احترام برای میانجی گری 
در بین شیعه عراق را داراست 

سفیر پیشین ایران در عراق گفت: عراق از طریق همه گروه ها با جمهوری 
اسلامی ایران رابطه خوب و محترمانه ای دارد. رابطه جریان صدر و شخص 
سیدمقتدی صدر هم رابطه خوبی است. در نتیجه تهران این توان را دارد که 

ورود کند تا مشکلات حل و فصل شود. 
اختلافات  عراق،  تحولات  تحلیل  در  ایلنا،  با  دانایی فر درگفت وگو  حسن 
میان گروه های شیعه و موضع تهران در این رابطه و همچنین در پاسخ به 
این سوال که آیا جمهوری اسلامی ایران این پذیرش را از سمت چهارچوب 
هماهنگی احزاب شیعه و البته مقتدی صدر داراست تا بتواند برای پایان بحران 
میانجی گری کند، گفت: موضع جمهوری اسلامی ایران در خصوص تحولات 
عراق بصورت رسمی از زبان وزیر امور خارجه و سخنگوی دستگاه دیپلماسی 
اگر مشکلاتی میان  بایستی  این است که  بر  ما  تاکید  مطرح شده است. 
طرف های عراقی وجود دارد، با گفت وگو و دور هم جمع شدن حل و فصل 
شود. دوران درگیری، تظاهرات و به خصوص درگیری های مسلحانه تمام شده 
است. وی ادامه داد: عراق و ملت عراق سال هاست که دچار مشکلات داخلی 
هستند و روا نیست این موارد استمرار داشته باشد. نگاه و برخورد جمهوری 
اسلامی ایران نیز همین است و در همین راستا اقدام کرده است. اگر افراط 
کنار گذاشته شده و تصمیم ها سنجیده باشد، موضوع قابل حل خواهد بود. 
در یک دوره ای دو جریان داخل شیعه با هم مشکلاتی داشتند و به ناگاه یک 
طرف از مجلس خارج شد و به شکل حقوقی خودش را خلع سلاح کرد و 

اثرگذاری رسمی و حقوقی خود را از بین برد.
وی افزود: با این حال به نظر می رسد رهبر جریان صدر پس از مدتی به این 
نتیجه رسیده که این تصمیم درست نبوده و به شکل دیگری وارد بازی شده 
که امیدوار هستیم این شکل جدید با تدبیر و حکمت در بیت شیعه مدیریت 
شود، تهران هم تلاش خواهد کرد تا با ارتباط و نفوذ خود مسیر گفت و گوها 

را تسهیل کند. 
دوران تظاهرات و درگیری  های مسلحانه تمام شده است 

سفیر پیشین کشورمان در عراق گفت: حتما ایران این جایگاه و احترام 
برای میانجی گری در بین شیعه را داراست. من فکر نمی کنم اگر یک گروه از 
10 گروه سخنی بگوید ملاک باشد. عراق از طریق همه گروه ها با جمهوری 
اسلامی ایران رابطه خوب و محترمانه ای دارد. رابطه جریان صدر و شخص 
سیدمقتدی رابطه خوبی است. ایشان در مصاحبه اخیر خود نیز اعلام کرد که 
ایران هیچ فشاری برای خروج من از پارلمان نداشته است. در نتیجه تهران این 

توان را دارد که دخالت کرده و ورود کند تا مشکلات حل و فصل شود.  
دانایی فر در پاسخ به این سوال که آیا این تحولات تاثیری در روند تسهیل 
گری عراق در مسیر گفت وگوهای میان ایران و عربستان خواهد داشت، گفت: 
عراق جایگاه ویژه ای در این رابطه دارد و این گفت وگوها از اهمیت بالایی در 
بغداد در برخوردار است چراکه هم مسئولان فعلی و چه در ادوار گذشته این 
دید را دارند که ارتباط ایران با همسایگان عراق رابطه مستقیمی با عراق دارد 
و همیشه اصرار دارند رابطه ایران به ویژه با عربستان رابطه خوبی باشد. ما هم 
استقبال کردیم و استقبال هم خواهیم کرد تا این گفت وگوها با موفقیت به 

سرانجام برسد. 

حشمت الله فلاحت پیشه رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس دهم  گفت :اگر آمریکا تضمین کند با توافق روی برجام، تحریم ها برداشته 
شده، فروش نفت و دیگر مبادلات اقتصادی و سرمایه گذاری در ایران با مانع مواجه 

نمی شود، به طور طبیعی برجام قابلیت امضاء دارد.
 بازهم برجام ، بازهم وین . دوباره چشم ها و گوش ها منتظر خواندن و شنیدن 
خبری مثبت یا منفی از هتل کوبورگ وین است . مدتی بود که خبرهایی نظیر »در 
آستانه توافق« و »آمادگی برای امضا طی جند ساعت« و ... باوجود ضرب خبری و 
هیجانی بالا ، از سوی افکار عمومی پس زده می شد و مورد اعتنا قرار نمی گرفت 
زیرا همه آنها »مشروط« به اقدام و انعطاف طرف مقابل بودند ، اقدام و انعطافی که 

پذیرفته نمی شد و درنتیجه ، توافق نیز همچنان دور از دسترس می ماند .
سفر ناگهانی و بدون اعلام قبلی تیم های مذاکره به »وین« پس از پنج ماه تعلیق 
مذاکرات سمی ، شوکی بود که یخ بی اعتنایی عمومی به خبرهای برجامی را 
شکست و پیگیری طناب کشی دیپلمات ها و رایزنی آان پشت درهای بسته را دوباره 
به تیترهای اصلی رسانه ها و پیگیری خبری مردم و کارشناسان بازگرداند. همزمان 
با انتشار خبرهای متفاوت و گاهی متضاد از حال و هوای دور جدید مذاکرات ، 
بازهم همان سوالات تکراری چند سال اخیر ، جان گرفته که کدام گره ها باز شده و 
کدام گره ها همچنان محل بحث و روی میز مذاکره است ؟ و البته برای ما ایرانیان 
، این نکته نیز حیاتی است که تیم مذاکره کشورمان در چه حوزه های چالشی باید 
ایستادگی کند و در کدام حوزه های چالشی باید ضمن حفظ منافع ملی انعطاف 

نشان دهند تا امکان پایان ماراتن 19 ساله مذاکرات هسته ای با غرب فراهم شود.
حشمت الله فلاحت پیشه رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس دهم، در گفت و گو با خبرآنلاین، اغلب خبرهای منتشر شده درباره برجام 
را »انحرافی« می داند و تاکید دارد :»احیای برجام در شرایط کنونی دارای یک شاه 
کلید است؛ آن هم تضمین یا عدم تضمین آمریکا است. اگر آمریکا تضمین کند با 
توافق روی برجام، تحریم ها برداشته شده، فروش نفت و دیگر مبادلات اقتصادی 
و سرمایه گذاری در ایران با مانع مواجه نمی شود، به طور طبیعی برجام قابلیت 

امضاء دارد « . این گفت و گو را بخوانید :
مهمترین نکته خبری که از زمان حرکت هیات ها به سوی وین بیرون آمده، 
چه می دانید؟ دغدغه اصلی ایران در شرایط کنونی چیست؟ برخی از اخبار 

غیررسمی حاکی است که ایران خواسته های جدیدی را مطرح کرده ... 
در شرایط کنونی اخبار بیرون آمده بیشتر انحرافی است. زیرا احیای برجام در 
شرایط کنونی دارای یک شاه کلید است؛ آن هم تضمین یا عدم تضمین آمریکا 
است. اگر آمریکا تضمین کند با توافق روی برجام، تحریم ها برداشته شده، فروش 
نفت و دیگر مبادلات اقتصادی و سرمایه گذاری در ایران با مانع مواجه نمی شود، 
به طور طبیعی برجام قابلیت امضاء دارد. در غیر این صورت ممکن است به 

سازوکارهای دیگری برای توافق متوسل بشویم.
کلیدی ترین مطالباتی که ایران باید بر آن پافشاری کند چیست؟

در تهران ، اراده ملی قابل دفاعی وجود دارد که بنده هم از آن دفاع می کنم؛ اگر 

تضمین معناداری از سوی آمریکا داده نشود، ایران نمی تواند دستاوردهای هسته 
ای خودش را محدود کند که شامل سوخت هسته ای 60 و 20 درصد و بخش 

عمده ای از سوخت زیر 5 درصد است که باید صادر شود.
همچنین موضوع مهم دیگر سانتریفیوژها است. ایران اخیرا بخش مهمی از 500 
دستگاه سانتریفیوژها را راه انداخته که هیچگاه نباید خاموش شوند. اگر خاموش 
شوند بیش از 50 درصد آن ها دچار نقص فنی جدی خواهند شد. لذا هزینه هایی 
را ایران انجام داده که غیرقابل برگشت است، و برای جبران این هزینه ها ایران 
شایسته دریافت یک امتیاز بزرگ است. این امتیاز بزرگ پایان تحریم های ایران و 

تضمین آن است.
بایدن برای تضمین دادن دارای چه ابزارهایی است؟

5 ابزار اجرایی بایدن در کنگره بخشنامه، فرمان اجرایی، دستورالعمل اجرایی، 
تفاهمنامه، و توافق است. این 5 ابزار اجرایی برای دور زدن کنگره، در صورتی که 
در سه ماه آینده از نظر موازنه دو جناح دچار تحول شود، حتما با کندی مواجه 
خواهد شد. بعد از آن شرایط دیگری رقم خواهد خورد. تضمینی که الآن ایران 
می تواند بگیرد، می تواند قراردادهای جدید را از تحریم آمریکا حفظ کند. برای 
مثال حداقل بیش از 140 میلیارد یورو توافقاتی که بعد از برجام اول با کشورهای 
اروپایی، چین و و کشورهای شرق آسیا بسته شد دچار مشکلات ناشی از تحریم 
شدند. مهمترین اش قرارداد ایران در پارس جنوبی با توتال فرانسه بود که در حال 
حاضر به عراق رفته اند. از این رو رئیس جمهوری آمریکا باید به نوعی از اختیارات 
خودش استفاه کند تا به هیچ وجه این قراردادها شامل تغییر دولت ها و خواست 

های متغیر آن ها نشود.
رئیس جمهوری آمریکا برای پذیرش و اجرای تضمین چه اختیاراتی دارد؟

رئیس جمهوری آمریکا از اختیاراتی نظر امان دادن، و به عبارت بهتر »تامین« 
دادن به افراد تا مناسبات خارجی برخوردار است. به عبارت دیگر ریاست جمهوری 
در آمریکا دارای اختیارات تامینی بسیار گسترده ای هستند که هیچ نهاد دیگری 
در دنیا از این اختیارات برخوردار نیستند. منتها چرا استفاده نمی کند برای این 
که ذات دولت امریکایی ازابتدای تشکیل این کشور ّ بسیار بد عمل کرده است. 
آمریکایی ها از زمانی که زیربار قراردادها و توافقاتشان با سرخپوست ها نرفتند ، 
تاکنون نیز زیربارهیچ قراردادی نرفته اند .هنگامی که فقط 200 هزار از چند میلیون 
نفر سرخپوست باقی ماندند در نهایت ر دولت آمریکا به جای انجام تعهدات، اعلام 
کردند که سرخپوست خوب سرخپوست مرده است. آمریکایی ها فقط تحت فشار 

، تصمیماتی می گیرند که خلاف این قاعده باشد. الان هم تحت فشار هستند.
جمهوری اسلامی در قبال تضمین های تامینی رئیس جمهوری آمریکا، 

شروط خودش را تعدیل خواهد کرد؟
البته در باره ریز این موضوع باید کار کرد، ولی تا آنجایی که اطلاع دارم ایران 
تضمین هایی می خواهد که قراردادهای منعقد شده بعد از برجام، دیگر ، تابع 
سیاست های تحریمی آمریکا چه دولت کنونی و چه دولت آینده قرارنگیرد یعنی 
وزارت خزانه داری آمریکا نیاید مثلا، قراردادهای پارس جنوبی را تحریم کند. این 
مطالبه ای است که ایران می خواهد و کاملا برحق است. زیرا ایران بدون دریافت 

تامین و تضمین لازم و کافی نمی تواند دستاوردهای خودش را کنار بگذارد.

پاسخ فلاحت پیشه به سوال محوری این روزها ؛

شاه کلید توافق نهایی چیست؟

فرمانده کل سپاه در دیدار با دبیرکل جنبش جهاد اسلامی فلسطین :

فروپاشی رژیم صهیونیستی یک مسیر بدون بازگشت است 
فرمانده کل سپاه در دیدار با دبیرکل جنبش جهاد اسلامی 
فلسطین تاکید کرد:فروپاشی رژیم صهیونیستی یک مسیر 
بدون بازگشت است و برای آن شاید مقاومت فلسطین نیاز به 

جنگ هم نداشته باشد.
سردار سرلشکر پاسدار حسین سلامی فرمانده کل سپاه 
پاسداران انقلاب اسلامی در دیدار زیاد نخاله دبیرکل جنبش 
جهاد اسلامی فلسطین ،شرایط امروز جهان اسلام به ویژه 
منطقه مقاومت را خاص توصیف کرد و با تاکید بر اینکه هم 
اینک هر روز و هر ماه برای ما روز و ماه جهاد و شهادت است، 
آزادی فلسطین برای ملت ایران را فراتر از یک آرزو یک راهبرد 
آرزو  آزادی فلسطین وقتی  و اظهارداشت:  قطعی دانست 
است در حد آرزو باقی مانده و به عنوان یک هدف واقعی 
دیده نمی شود، این در حالی است که بر اساس تعلیمات امام 
خمینی )ره( و تاکیدات امام خامنه ای )مد ظله العالی( هدف 
سرزمین های  اعاده  و  شریف  قدس  آزادسازی  ما  راهبرد  و 
از دست رفته و اشغال شده فلسطین به صاحبان اصلی آن 
است. وی افزود: مسیر تحولات در فلسطین اشغالی و نزول 
فروپاشی پیش  و  زوال  به سمت  قدرت صهیونیست ها که 
می رود یک مسیر بدون بازگشت است و به فضل الهی آزادی 

قدس شریف نزدیک است.
سرلشکر سلامی با اشاره به ارتقای توانمندی های مقاومت 
فلسطین خاطرنشان کرد: قدرت امروز مقاومت فلسطین 
در مقایسه با گذشته توسعه پیدا کرده است و با ظرفیت های 
بالقوه و بالفعل خود نشان می دهد که توان اداره جنگ های 

بزرگ را یافته است.
متعصب  مقامات  اعتراف  و  اذعان  سپاه  کل  فرمانده 
صهیونیستی مانند باراک، نتانیاهو و بنت مبنی بر ناتوانی 
با  که  آن  الوقوع  قریب  اضمحلال  از  گفتن  سخن  و  رژیم 
تایید کارشناسان بین المللی نیزهمراه شده است را ناشی 
از واقعیات میدانی غیرقابل انکار در صحنه مبارزه مقاومت 
اسلامی فلسطین با اشغالگران قدس شریف قلمداد و گفت: 
اسرائیل تدریجاً به دلیل ناامیدی ناشی از ناتوانی آمریکا در 

حمایت از آن ها، به سمت برخی کشور های عربی می رود تا 
بتواند خود را تقویت کند، این در حالی است که این راهبرد 
نیز برای آنان نجات بخش نبوده و ضعف های ذاتی رژیم امکان 

تحقق آرزو های بر باد رفته را به آن ها نمی دهد.
وی ادغام و آمیختگی جمعیت و قدرت نظامی اسرائیل را 
یک ضعف ذاتی برای صهیونیست ها توصیف و تصریح کرد: 
وقتی فلسطین قدرت می گیرد و این قدرت بیشتر نمایان 
میشود ضعف و ناتوانی صهیونیست ها آشکارتر و ادامه کار 
نیز برای آنان دشوارتر می شود. فرمانده کل سپاه افزود: رشد 
ضعف های ذاتی رژیم صهیونیستی آنان را به لحاظ روانی 
دائماً در مسیر تخریب و تضعیف قرار داده است به گونه ای 

که چشم انداز تاریک و دهشتناکی را فراروی خود می بیند.
سرلشکر سلامی قدرتمند شدن مقاومت را موجب اتصال 
مهاجرت معکوس  به  روانی صهیونیست ها  زنجیره ضعف 
دانست و گفت: قرائن و شواهد مسلم نشان می دهد که 
صهیونیست ها از درون متلاشی می شوند و برای فروپاشی 
اسراییل شاید مقاومت فلسطین، نیاز به جنگ هم نداشته 

باشد.

رژیم صهیونیستی تاوان سنگینی بابت جنایت غزه 
پرداخت خواهد کرد 

فرمانده کل سپاه اتحاد و یکپارچگی گروه های فلسطینی 
را یک واقعیت شکوهمند که موجب ایجاد نشاط، بالندگی 
و اقتدار برای مقاومت اسلامی فلسطین می شود قلمداد و 
تصریح کرد: امروز همه ظرفیت های جهادی ضد صهیونیستی 
در یک صف واحد در صحنه حاضر و پای کار آزادی قدس 
شریف و استیفای حقوق ملت فلسطین هستند و ما در این 
راه تا انتها با شما هستیم و فلسطین و فلسطینی ها بدانند که 
تنها نیستند. وی آزادی قدس و پیروزی ملت فلسطین را آرمان 
ایران  و ملت عظیم الشأن  انقلاب اسلامی  امامین  راهبرد  و 
دانست و با تأکید بر تداوم و توسعه حمایت ها و پشتیبانی های 
جمهوری اسلامی از مقاومت قهرمان و مقتدر فلسطین تاکید 
کرد: امروز فلسطینی تر از هر زمان دیگری هستیم و به فضل 
الهی این راه را ادامه می دهیم. سرلشکر سلامی با محکومیت 
اقدام تجاوزکارانه و جنایت آمیز روزجمعه رژیم صهیونیستی 
به غزه که موجب شهادت و زخمی شدن ده ها تن از مردم به 
ویژه کودکان مظلوم و بیگناه گردید، گفت: بدون تردید پاسخ 

سریع مقاومت اسلامی فلسطین به این جنایت نشان می دهد 
فصل جدید قدرت یابی در جریان مقاومت رقم خورده است 
اخیر  جنایت  بابت  دیگری  سنگین  تاوان  صهیونیست ها  و 
پرداخت خواهند کرد. وی در پایان با اظهار امیدواری نسبت به 
سرعت بخشی روند ها و فرایند های پیروزی فلسطین قهرمان 
بر اشغالگران سرزمین مقدس؛ دستیابی به قدرت نظامی تاثیر 
گذار برای برهم زدن موازنه خطر را ضامن موفقیت انتفاضه و 
مقاومت اسلامی فلسطین برابر رژیم صهیونیستی دانست و 
تاکید کرد: به مدد همدلی و همراهی مردم با شما همچنان 
می توانید قدرتمند تر شوید و بر صهیونیست ها غلبه انسانی، 

روحی و نظامی پیدا کنید.
هرگونه تجاوز رژیم صهیونیستی را تلافی و به آن پاسخ 

بموقع می دهیم 
زیاد نخاله دبیرکل جنبش جهاد اسلامی فلسطین نیز در 
این دیدار با قدردانی از مواضع و رهنمود های مقام معظم 
اسلامی  جمهوری  پشتیبانی های  و  حمایت ها  و  رهبری 
ایران از مقاومت و انتفاضه ملت فلسطین گفت: ایستادگی 
امریکا  برابر  ایران  اسلامی  جمهوری  گسترده  رویارویی  و 
و  فلسطین  مردم  خرسندی  موجب  صهیونیستی  رژیم  و 
افزایش روحیه رزمندگان و مجاهدان فلسطینی است. وی 
افزود: مقاومت اسلامی پیشرفت های بسیار خوب و موثری 
در حوزه توان نظامی داشته است و این روند متوقف نخواهد 
شد. دبیرکل جنبش جهاد اسلامی حمایت جبهه مقاومت 
به ویژه جمهوری اسلامی ایران از مبارزه ملت فلسطین برابر 
و  و روحیه بخش توصیف  تعیین کننده  را  صهیونیست ها 
تصریح کرد: ما در مسیر مبارزه ضد صهیونیستی از مشکلات 
بسیاری عبور کرده ایم و حضور حامیان ملت فلسطین به ویژه 
شما در کنار ما به تقویت روحیه و توانمند یهای مقاومت منجر 
شده است. وی تاکید کرد: ما مقاومت را ادامه خواهیم داد 
و با همکاری دیگر گروه های مقاومت فلسطینی در وضعیت 
بسیار خوبی قرار داریم و قادر هستیم هرگونه تجاوز رژیم 

صهیونیستی را تلافی و به آن پاسخ بموقع دهیم. 

 کارشناس مسائل آمریکا گفت: سفر رئیس جمهوری آمریکا به عربستان را می توان 
مبدأ اصلی حل اختلاف عربستان و رژیم صهیونیستی دانست اما این خریدهای 
تسلیحاتی نمی تواند اولویت رژیم صهیونیستی برای آمریکا در منطقه را تحت تأثیر 

قرار دهد. 
»علی بیگدلی« کارشناس مسائل آمریکا در تشریح دلایل موافقت آمریکا با قرارداد 
فروش سامانه  موشکی پاتریوت به عربستان و سامانه موشکی تاد به امارات متحده 
عربی در گفت وگو با  ایلنا اظهار کرد: چندی پیش وزارت خارجه آمریکا اعلام کرد که 
با قرارداد فروش موشک های پاتریوت و تجهیزات مربوط به آن به عربستان سعودی 
به ارزش 3.05 میلیارد دلار و سامانه های دفاع موشکی تاد  به امارات متحده عربی 
به ارزش 2.25 میلیارد دلار موافقت کرده است و به نظرم این موضوع را باید به 
سفر اخیر رئیس جمهوری آمریکا به منطقه دانست. معتقدم که جو بایدن به دنبال 
امتیازگیری به نفع خودش در خارج از منطقه است؛ چراکه او و حزب دموکرات 
چندی دیگر باید در مقابل جمهوری خواهان و در انتخابات کنگره آمریکا حاضر 
شوند. بایدن به دنبال آن است تا بتواند لابی اسلحه و صاحبان صنایع نظامی را به 

سمت حمایت از خود سوق دهد و رضایت آنها را در این میان جلب کند.
وی ادامه داد: از دید بایدن و حزبش، رضایت لابی تسلیحات در آمریکا به صورت 
مستقیم بر انتخابات آتی آمریکا تاثیرگذار است و به همین دلیل این قراردادها 
را می توان در راستای تطمیع این جماعت به دست رئیس جمهوری آمریکا هم 
دانست. از سوی دیگر باید توجه داشته باشید که بایدن با این اقدام ها به دنبال 
جذب سرمایه برای آمریکا است. این مدل جذب سرمایه را می توان روش مستقیم یا 
سال هم دانست. بسیاری معتقدند که این توافق های نظامی و فروش سامانه های 
پدافندی به عربستان و امارات، پاداشی است از سوی عربستان سعودی به کاخ 

سفید؛ چراکه بایدن در حالی با بن سلمان، ولیعهد عربستان سعودی دیدار کرد که 
تمام رسانه ها و سازمان های حقوق بشری در سراسر دنیا علیه او موضع گرفته بودند 
و خیلی از تحلیل ها به این سمت رفت که همه می گفتند شاید بایدن سفر خود به 

عربستان یا حداقل دیدارش با بن سلمان را لغو کند که دیدیم اینگونه نشد.
این استاد دانشگاه تصریح کرد: بر همین اساس باید گفت که این قراردادهای 
خرید تسلیحات نظامی را می توان نوعی امتیازگیری و امتیازدهی از سوی آمریکا 
به عربستان و امارات و بالعکس دانست که حالا واشنگتن با فروش سامانه های تاد و 
پاتریوت موافقت کرده است. این وضعیت و این قراردادها چندان موضوع عجیبی 
نیست؛ به گونه ای که در دوران ریاست جمهوری بسیاری از رؤسای جمهوری آمریکا 
چنین بده و بستان هایی مرسوم بوده و در آینده هم ادامه خواهد داشت. حتی در 
زمان ریاست جمهوری دونالد ترامپ هم شاهد این موضوع و انعقاد قراردادهای 
تسلیحاتی چند میلیارد دلاری میان آمریکا و اعراب حاشیه خلیج فارس بوده ایم. باید 
بدانیم که سفر باین به عربستان را اساساً می توان مبدأ اصلی حل اختلاف میان 
عربستان و اسرائیل دانست و به همین دلیل باید گفت که این خریدهای تسلیحاتی 
عملًا نمی تواند اولویت رژیم صهیونیستی برای آمریکا در منطقه را تحت تأثیر قرار 

دهد.
بیگدلی افزود: بسیاری معتقدند که فروش این تسلیحات به عربستان و امارات 
در شرایط فعلی می تواند برای اسرائیل یک تهدید منطقه ای و حیاتی محسوب 
شود، اما اینگونه نیست. توجه داشته باشید که از منظر ایالات متحده و بسیاری 
از کشورهای غربی، اسرائیل و اعراب حاشیه خلیج فارس دیگر همانند گذشته با 
یکدیگر دشمن نیستند که بخواهیم فروش این تسلیحات به ریاض و ابوظبی را یک 
تهدید امنیتی برای تل آویو بدانیم. معتقدم که بر خلاف این تحلیل باید گفت که 

موافقت آمریکا با ارسال 300 فروند موشک پاتریوت به عربستان و همچنین فروش 
دو سامانه دفاع ضدموشکی تاد به همراه 96 فروند موشک به امارات، را باید نوسازی 
تسلیحاتی برای گوشه چشم نشان دادن به ایران دانست نه اعراب یا اسرائیل. اینکه 
برخی  می گویند تولیدکنندگان تسلیحات در آمریکا می توانند به صورت مستقیم به 
امارت، عربستان یا هر دولت دیگر تسلیخات بفروشند کاملًا غلط است. واقعیت 
غیرقابل کتمان این است که در آمریکا کارخانجات به صورت مستیم نمی توانند به 
یک کشور تسلیحات بفروشند، بلکه فروش این تسلیحات در ابتدا باید به دستور 
رئیس جمهوری آمریکا و تأیید او برسد و سپس باید در کمیته روابط خارجی سنای 

ایالات متحده تصویب شود.
وی در پایان خاطرنشان کرد: در غیر اینصورت، حتی یک فشنگ را هم نمی توان 
بدون هماهنگی از خاک ایالات متحده به کشوری دیگر ارسال کرد. نمونه بارز 
این موضوع را باید پرونده اوکراین دانست. بایدن اعلام کرد که به دنبال حمایت 
با  تسلیحاتی از این کشور در برابر روسیه است و به همین دلیل سنای آمریکا 
اختصاص بودجه به این موضوع موافقت کرد و همین حالا با تأیید آنها  میلیاردها 
دلار سلاح روانه کی یف شده است. نکته آخر هم این است که شاید در پشت صحنه 
سیاست در آمریکا یک هماهنگی میان واشنگتن با تل آویو و کشورهای حاشیه 
خلیج فارس وجود دارد که این تسلیحات را به عنوان یک زیربنایی برای پایه گذاری 
سامانه پدافندی یکپارچه منطقه ای مورد استفاده قرار دهند. درست است که بارها 
آمریکایی ها این طرح را نشدنی و به طور کلی فاقد عناصر اجرایی اعلام کردند اما 
واقعیت این است که در عالم سیاست، پشت صحنه هایی وجود دارد که می تواند در 
قالب یک پوشش مشخص، ماهیت یک طرح را به صورت دیگر نمایان کند ولی در 

اصل همان طرح اولیه موردنظر باشد.

 علی بیگدلی کارشناس مسائل آمریکا :

بایدن به حمایت لابی تسلیحات برای انتخابات کنگره نیاز دارد 
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درباره سخن خدای متعال : »وَ شَاهِدٍ وَمَشْهُودٍ« ، فرمود: شاهد، 
جدّم پیامبر خدا صلی الله علیه و آله است و مشهود، روز قیامت«. آن 
گاه، این آیه را تلاوت کرد: »ما تو را شاهد و بشارت دهنده و هشدار 
دهنده فرستادیم« . سپس ]این آیه را[ تلاوت کرد: »آن روزی است 

که مردم برای آن گِرد می آیند و آن، روز مشهود است« « .
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آمار فاجعه بار کم تحرکی مردان و زنان ایرانی!
رییس فدراسیون ورزش های همگانی اعلام کرد: پیش بینی و سناریو تلخ برای آینده این است که در سال 
1405 میزان کم تحرکی مردان به 76 درصد و میزان کم تحرکی زنان به 83 درصد افزایش می یابد که این اتفاق، 
کاملا نگران کننده است. افشین ملایی با حضور در مجلس شورای اسلامی به منظور ارائه گزارشی در خصوص 
وضعیت »تندرستی مردم ایران« به اعضای کمیسیون تلفیق و برخی نمایندگان مردم، اظهار کرد: هشدارهای خود را 
به صورت مستقیم نسبت به وضعیت کم تحرکی و اضافه وزن می دهیم و امیدواریم با توجه و حمایت بیشتر نمایندگان 
مجلس شاهد ممانعت از پیشروی قاتل پنهان در کشور باشیم. رییس فدراسیون ورزش های همگانی به آمار وحشتاک 
فوتی های ناشی از بیماری های غیرواگیر اشاره کرد و با بیان این که کم  تحرکی پاندمی خاموش است و گفت: تلفات 
کرونا در 2.5 سال اخیر در کشور حدود 141 هزار نفر بوده است اما بر اساس آمار موجود، سالانه 300 هزار نفر بر 
اثر بیماری های غیرواگیر عمدتا ناشی از کم تحرکی جان خود را از دست می دهند و کم تحرکی که از آن به عنوان 

بیماری عصر جدید یاد می شود اگر مدیریت نشود با این شتاب فزاینده در آینده، اتفاق تلخ دیگری را رقم می زند.

۴ هزار فرزند مسئولان خارج از کشور هستند
محمد صالح هاشمی گلپایگانی" دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکرگفت: متاسفانه قانونی در این زمینه نداریم. 
البته به ما ایراد گرفتند که اگر مدیری فرزندش در یک کشور دیگر است، به مدیر چه ارتباطی دارد و چرا باید از وجود 
یک مدیر توانمند محروم شد. دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر با بیان اینکه 3 تا 4 هزار فرزند مدیر میانی 
در سال های گذشته تاکنون در خارج از کشور هستند، گفت: چه اصراری است فردی مسئول باشد، در حالی که 
فرزندش در خارج از کشور باشد. رقابتی بین مسئولان نیز وجود دارد؛ یعنی نمی شود افراد به دنبال تامین یورو و دلار 

برای فرزندانشان باشد، اما با صدای بلند استقلال کشور را اعلام کنند.

تعلیق نرخ  جدید عوارض آزادراه ها !
در شرایطی که هفته گذشته نرخ عوارض آزادراهی در محورهای مختلف به طور متوسط حدود 30 درصد افزایش 
یافت و این نرخ ها برای آزادراه های مختلف تا بیش از 100 درصد هم متفاوت بود. امین کیانی، رئیس شورای اطلاع 
رسانی وزارت راه و شهرسازی اعلام کرد: در پی برگزاری نشست ویژه برای بررسی نرخ های جدید عوارض آزادراه های 
کشوردر ستاد وزارت راه و شهرسازی، در حال حاضر نرخهای جدید عوارض آزاد راه های کشور به منظور بررسی 

بیشتر در این خصوص تعلیق و تردد در آزادراه های کشور با نرخ های گذشته خواهد بود.

یارانه و ارز دارو حذف نمی شود 
معاون برنامه ریزی اداره کل دارو در سازمان غذا و دارو در خصوص طرح دارویاری و هوشمندسازی حوزه دارو، 
اظهار کرد: یارانه دارو قرار نیست حذف شود بلکه یارانه ارز دارو به انتهای زنجیره یعنی بیمه ها ارائه می شود.
حسن شمالی با اشاره به اینکه پیش تر ارز دارو به ابتدای زنجیره یعنی واردکننده پرداخت می شد، گفت: به اعتقاد 
کارشناسان یارانه این چنینی هدر رفت منابع را به دنبال دارد، ولی دولت در بودجه 1401 اختیار ساماندهی داشت و 

تصمیم گرفت یارانه ارز دارو را به انتهای زنجیره یعنی بیمه ها ارائه دهد.

۷۵ درصد رانندگان تاکسی های اینترنتی حصیلات عالیه دارند 
یک فعال حوزه کار با بیان اینکه 75 درصد رانندگان تاکسی های اینترنتی دارای تحصیلات عالیه و بالای فوق 
لیسانس هستند، گفت: متاسفانه امروز جوانان تحصیلکرده به جای کار در خطوط تولید دو ساعت کار با پراید 
را ترجیح می دهند و این مساله از عدم فرهنگسازی در حوزه کار و بها ندادن به مشاغل نشات گرفته است. علی 
اصلانی، بر لزوم فرهنگ سازی در حوزه مشاغل تاکید کرد و گفت: برای پیشرفت تولید و صنعت داخلی باید به 

آموزش و فرهنگسازی در حوزه کار روی بیاوریم و دانش آموزان را از دوران ابتدایی استعدادیابی و به سمت مشاغل 

مورد علاقه هدایت کنیم.مهریه گرفتن برای زنان سخت تر می شود
سارا باقری، وکیل پایه یک دادگستری: طرح جدید مجلس، عملا دیگر امکان جلب مرد وجود ندارد. اگر امکان 
جلب هم نباشد، دست زن برای گرفتن مهریه به جایی بند نیست.از مشکلاتی که می توان در این روند اشاره کرد، 
توقیف اموال است. در فاصله زمانی که زن درخواست استعلام اموال می کند تا زمانی که توقیفی صورت بگیرد، 

مرد می تواند اموال خود را به نام دیگری انتقال دهد. زنان به راحتی نمی توانند برای توقیف اموال مرد اقدام کنند.

احضار کاردار آلمان به وزارت امور خارجه 
رئیس اداره اول غرب اروپا، ضمن محکوم کردن اهانت صورت گرفته در ایام تاسوعای حسینی، آن را مصداق بارز 
نفرت پراکنی، خشونت و افراطی گری دانست.رئیس اداره اول غرب اروپا خاطرنشان کرد: جمهوری اسلامی ایران 

در این خصوص دولت آلمان را مسئول می داند و خواستار برخورد قاطع با عوامل این اقدام موهن است.

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد:

کشف محموله قاچاق جاساز به ارزش ۳۹ میلیارد ریال 
مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم گفت: محموله قاچاق انواع کالا به شیوه جاساز به ارزش 39 میلیارد و 154 
میلیون ریال در این استان کشف و توقیف شد.  مهدی ریاضی در این زمینه افزود: ماموران کاشف در پی کسب 
خبر واصله در خصوص حمل و جابجایی مقادیر قابل توجهی انواع کالای قاچاق توسط یک دستگاه خودروی 
کامیون کشنده تانکردار تحت پوشش بار ذرت دام، به موقعیت آزادراه قم - گرمسار اعزام شدند. وی اضافه کرد: 
پس از شناسایی و توقیف خودروی مورد نظر، راننده خودرو اظهار داشت که بار ذرت دامی دارد، ولی در بازرسی 
از این خودرو مشخص شد به طرز ماهرانه ای مقادیر قابل توجهی انواع کالای قاچاق از جمله لنت ترمز، جک 
درب، لپ تاپ و چراغ های ال ای دی زیر بار خوراک دام جاسازی شده است. وی با بیان این که مراتب برای سیر 
مراحل رسیدگی به اداره کل تعزیرات حکومتی استان قم ارسال شد، ادامه داد: با تشکیل پرونده در شعبه اول ویژه 
رسیدگی به تخلفات قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی قم، ضمن احضار متهم، به دلیل عدم ارائه مدارک مثبت 
گمرکی، اتهام قاچاق را محرز و مسلم دانسته شد. ریاضی گفت: متهم علاوه بر ضبط محموله مکشوفه قاچاق به 
نفع دولت، با احتساب جزای نقدی بدل از ضبط خودرو، جمعا به پرداخت مبلغ 56 میلیارد ریال جزای نقدی 
در حق دولت محکوم شد. وی خاطرنشان کرد: بر اساس قانون، محموله مکشوفه قاچاق توسط مرجع کاشف، 

تحویل اداره جمع آوری و فروش اموال تملیکی استان شد.
 

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم اعلام کرد:

خروج میوم ۵ کیلویی از بدن بیماری در بیمارستان فرقانی 
وابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم اعلام کرد: "میوم" پنج کیلویی از رحم خانمی 40 ساله توسط فوق 
تخصص آنکولوژیست زنان با موفقیت خارج شد.  به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، این عمل 
جراحی به روش هیسترکتومی در اتاق عمل زنان مجتمع خیرین سلامت )ساختمان فرقانی( انجام شد. بر 
اساس این گزارش، حال عمومی بیمار پس از این عمل مساعد گزارش شده است. این گزارش حاکی است: 
مجتمع خیرین سلامت، تنها مرکز ارائه دهنده خدمات فوق تخصصی سطح سه بیماری های زنان استان قم 
است. فیبروم رحم تومورهای خوش خیم )غیرسرطانی( بافت عضلانی رحم است که به آن ها میوم یا لیومیوم نیز 
گفته می شود؛ فیبروم ها زمانی اتفاق می افتند که سلول های عضلانی در دیواره رحم تکثیر و رشد یافته و نهایتا 
فیبروم را ایجاد می کنند. فیبروم ها می توانند شکل یا اندازه رحم و گاهی اوقات حتی دهانه رحم را تغییر دهند؛ 
معمولا زنان بیش از یک فیبروم دارند اما گاهی بیماران فقط یک فیبروم دارند. بر اساس محل، اندازه و تعداد 
فیبروم ها پزشک تعیین می کند که میوم باید درمان دارویی شود یا برای جراحی تصمیم گیری کند؛ فیبروم ها 

معمولا در بدنه رحم یا خارج از بافت رحم دیده می شوند، اما گاهی اوقات فیبروم ها در دهانه رحم قرار دارند.
 

رئیس پلیس آگاهی استان قم خبرداد:

دستگیری سارق حرفه ای خودرو
رئیس پلیس آگاهی استان با اشاره به دستگیری یک سارق حرفه ای خودرو، گفت: متهم دارای 19 فقره سابقه 
سرقت خودرو بوده و از وی 3 دستگاه خودرو مسروقه شامل ماکسیما، سمند و زانتیا کشف شده است.سرهنگ 
میکائیل قهرمانپور اظهارداشت: در پی وقوع چندین فقره سرقت خودرو در قم، موضوع در دستور کار کارآگاهان 
پلیس آگاهی استان قم قرار گرفت. رئیس پلیس آگاهی استان قم با بیان اینکه 3 دستگاه خودرو مسروقه شامل 
ماکسیما، سمند سورن و زانتیا از وی کشف شده است، گفت: 5 تن از همدستان متهم نیز در عملیات پلیس 
دستگیر شدند. سرهنگ قهرمانپور با بیان اینکه افراد مذکور در زندان با یکدیگر آشنا شده بودند، اضافه کرد: در 
بررسی سوابق متهم اصلی مشخص شد دارای 19 فقره سابقه سرقت خودرو است. رئیس پلیس آگاهی استان 
گفت: در نهایت افراد مذکور به انضمام پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان 

شدند.

 جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف محموله آرد قاچاق 
جانشین فرمانده انتظامی استان از کشف 600 کیلوگرم آرد قاچاق در پی توقیف یک دستگاه خودرو پژو پارس 

در قم خبر داد . 
سردار بهادر اسماعیلی اظهارداشت: مأموران یگان تکاوری استان در راستای انجام وظایف ذاتی خود، یک 

دستگاه خودرو پژو پارس را در محور "قم-تهران" به ظن حمل بار قاچاق توقیف کردند.
وی افزود: در ادامه مأموران طی بازرسی از خودرو موصوف، 15 گونی 40 کیلویی آرد به وزن 600 کیلوگرم فاقد 
مجوز و قاچاق را کشف کردند. جانشین فرمانده انتظامی استان قم خاطرنشان کرد: در این رابطه متهم دستگیر 

و به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.
سردار اسماعیلی اضافه کرد: پلیس در مبارزه با پدیده شوم قاچاق اهتمام ویژه ای داشته و شهروندان می توانند 

اخبار و اطلاعات خود را در این زمینه با شماره تلفن 110 به پلیس گزارش دهند.

معاون خدمات شهری شهردار قم  خبرداد:

فعالیت  ۳ هزار نیروی مدیریت شهری 
درایام تاسوعا و عاشورا

معاون خدمات شهری شهردار قم با اشاره به فعالیت شبانه روزی 3 هزار نیروی 
مجموعه مدیریت شهری قم در ایام تاسوعا و عاشورای حسینی، گفت: حدود 

150 مجوز ایستگاه صلواتی در نقاط مختلف شهر قم صادرشد. 
مهدی اصفهانیان مقدمدرگفت وگویی اظهارداشت: از ابتدای ماه محرم طرح 
جهادی »علمداران خدمت« با شعار " نجات اهل عالم با حسین است"، آغاز شده 
و خدمات رسانی مجموعه مدیریت شهری قم در این طرح تا پایان ماه صفر ادامه 

خواهد داشت.
اصفهانیان مقدم با اشاره به فضاسازی مناطق هشتگانه با همکاری هیات های 
مذهبی و گروه های مردمی، گفت: فضاسازی های محیطی شهر قم در وضعیت 

مطلوبی قرار دارد و حال و هوای محرم، عاشورا و تاسوعا نمایان است.
وی یادآور شد: سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی از یک ماه قبل از ماه محرم، 
بازدیدهای ایمنی از وضعیت مساجد، تکایا و هیآت مذهبی را آغاز کرده بود که 
با رفع برخی نقاط آسیب پذیر تاکنون مورد خاصی از مباحث ناایمنی در بین 

مساجد، حسینیه ها و سایر محل برگزاری محافل عزاداری مشاهده نشده است.
اصفهانیان مقدم گفت: برای مدیریت مطلوب پسماندهای شهری نیز 260 
دستگاه خودروی مکانیزه خدمات شهری، تعدادی زیادی مخازن فان و کارتن 
تکایا  و  مساجد  صلواتی،  ایستگاه های  نزدیکی  در  و  شهر  سطح  در  پلاست 

استقراریافته است.
معاون خدمات شهری شهردار قم تصریح کرد: برای بهبود سیما و منظر شهری 
نیز جمع آوری متکدیان و دست فروشان از هسته مرکزی شهر انجام و تاکنون 

موردی در خصوص این قبیل آسیب ها مشاهده نشده است.
وی موفقیت مجموعه مدیریت شهری را مرهون مشارکت های مردمی دانست 
و تاکید کرد: در راستای حفظ نظافت و تنظیف شهر فرهنگ سازی و رغبت 
شهروندان در خصوص مدیریت پسماند نسبت به گذشته متفاوت شده و علاوه 
بر آن در هر شیف کاری 700 نیروی شهرداری قم مشغول خدمات رسانی میدانی 

در سطح شهر هستند.
اصفهانیان مقدم با اشاره به عمق علاقه و ایمان نیروهای شهرداری قم در 
خدمت به زائران و سوگواران حسینی، تصریح کرد: بسیاری از نیروهای خدمات 
شهری، حمل ونقل، فضای سبز و آتش نشانی قم به صورت جهادی و بدون اینکه 

تکلیفی داشته باشند به صورت خودجوش مشغول خدمات رسانی هستند.
 

معاون استاندار قم:

شهرستان کهک قم ظرفیت بالایی
 در بوم گردی دارد

معاون هماهنگی امور زائران استانداری قم از بوم گردی و خانه مسافر به عنوان 
حوزه های سرمایه گذاری و رونق اقتصادی بالای شهرستان کهک نام برد و گفت: 
در بازه زمانی کوتاهی این کار شدنی است و موجب ایجاد اشتغال و چرخه 

اقتصادی و منابع پایدار برای شهروندان و شهرداری کهک خواهد شد. 
ابوالقاسم مقیمی در بازدید از آیین های مذهبی محرم در تکایا و حسینیه های  
کهک،از ظرفیت تاریخی مذهبی این شهرستان به عنوان پشتوانه گردشگری زائر 

در قم یادکرد. 
وی در بازدید از خانه تاریخی ملاصدرا، میرزای قمی و حسینیه چاله حمام ، از 
تلاش و مشارکت شهرداری و شورای اسلامی کهک به منظور حفظ ابنیه تاریخی و 

توسعه گردشگری مذهبی این شهر قدردانی کرد.
وی از شهرستان کهک به عنوان پشتوانه گردشگری زائر در استان یادکرد و 
افزود: قم، دروازه ورود شیعیان به کشورمان است و کهک می تواند ماندگاری زائر و 

سرمایه گذاری در حوزه گردشگری را تقویت کند.
مقیمی با تاکید بر ظرفیت های تاریخی، علمی و مذهبی کهک و استقبال 
تورهای طبیعت گردی و میراث تاریخی مذهبی در این شهرستان، تصریح کرد: 
نیاز به سرمایه گذاری در حوزه اقامتی با ساخت زائرسرای ارزان قیمت داریم که 

خانه باغ های کهک، فرصتی طلایی در این حوزه است.
شهرستان کهک از 2 بخش مرکزی و فردو تشکیل شده است؛ شهر کهک نیز 

در جنوب استان قم قرار دارد و فاصله آن تا شهر قم حدود 30 کیلومتر است.
 

معاون سوادآموزی اداره کل آموزش وپرورش استان قم  مطرح کرد:

سهم ۴۵ درصدی مهاجرین افغانستانی 
در استفاده از خدمات سوادآموزی

معاون سوادآموزی اداره کل آموزش وپرورش استان قم گفت: بر اساس آمار 45 
درصد از خدمات سالانه سواد آموزی ویژه مهاجرین افغانستانی در استان است که 
این خدمات در قالب انواع کلاس های سواد آموزی در هر سه سطح، سواد آموزی، 

تحکیم و انتقال برگزار می شود. 
حجت الاسلام والمسلمین محمدرضا قاسمی نیا امروز شانزدهم مردادماه در 
نشست دفتر تسهیلگری شهر قائم به مناسبت سومین سال همکاری مشترک این 
دو نهاد، در مسجد قرآن و عترت )ع( که مهم ترین پایگاه مهاجرین افغانستانی 
در استان قم است، بابیان اینکه مقابله با بی سوادی در مناطق کمتر برخوردار، 
کرد:  عنوان  است،  نهادی  بین  گسترده  همکاری های  و  جدی  عزم  نیازمند 
همکاری سه ساله دفتر تسهیلگری و معاونت سواد آموزی استان در محله شهر 

قائم، نتایج خوب و قابل قبولی داشته است.
وی بیان کرد: هم زمان با ایام عزاداری سرور و سالار شهیدان حضرت اباعبدالله 
الحسین )ع(، نشست پرسش و پاسخ پیرامون خدمات سواد آموزی، در محله شهر 
قائم برگزار شد که در این نشست اهم خدمات و همکاری های دفتر تسهیلگری 

شهر قائم و معاونت سواد آموزی مطرح گردید.
معاون سواد آموزی استان قم اضافه کرد: بر اساس آمار 45 درصد از خدمات 
سالانه سواد آموزی ویژه مهاجرین افغانستانی در استان است که این خدمات در 
قالب انواع کلاس های سواد آموزی در هر سه سطح، سواد آموزی، تحکیم و انتقال 
برگزار می شود. وی اظهار کرد: خدمات سواد آموزی ویژه مهاجرین با همکاری 
اداره کل امور اتباع و مهاجرین استان و نیز کمیساری های عالی پناهندگان 
سازمان ملل، اجرا می شود که در این بین، استان قم از جمله استان های پیشرو 
در ارائه خدمات سواد آموزی به مهاجرین است. قاسمی نیا اضافه کرد: با توجه به 
استقبال ساکنین محله شهر قائم و حضور دفتر تسهیلگری در این محله، امکان 
برگزاری کلاس های سواد آموزی در این محله بیش از گذشته مقدور شده است 
و متقاضیان می توانند از خدمات سواد آموزی در نزدیک ترین پایگاه های عمومی 

اعم از مساجد، حسینیه ها و پایگاه های بسیج استفاده کنند.
 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم  :

۱۶ خودروی برقی درهسته مرکزی 
شهر راه اندازی می شود

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از تأمین و راه اندازی 16 خودروی 
برقی در هسته مرکزی شهر تا یک ماه آینده خبر داد.  

 مسعود طبیبی ،به موضوع تأمین خودرو های برقی در پیاده راه های هسته 
مرکزی اشاره کرد و گفت: شهرداری قم از دو ماه قبل پیگیر راه اندازی خودرو های 
برقی در هسته مرکزی شهر بوده و با آستان مقدس حضرت معصومه )س( برای 

تأمین نیروی انسانی آن به توافق رسیده ایم. 
او در ادامه  از راه اندازی 16 خودروی برقی در پیاده راه های پیرامون حرم مطهر 
خبر داد و افزود: از 16 خودرو تأمین شده 3 خودرو باری و 13 خودروی مسافربری 
است که با توجه به توافق انجام شده با حرم، رانندگان خودرو ها از خادمان حرم 

بوده و هزینه تأمین و نگهداری خودرو ها با شهرداری خواهد بود. 
طبیبی، اجرایی شدن طرح خودرو های برقی  را مورد توجه قرار داد و تأکید کرد: 
در حال عقد قرارداد هستیم و تا ماه آینده خودرو ها در مدار قرار خواهد گرفت و با 

این طرح مشکل دونرخی بودن خودرو های برقی برطرف می شود. 

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم پایین بودن آمار واکسیناسیون را از عوامل مهم 
در بالا بودن نسبی مرگ و میرهای کرونایی دانست و گفت: واکسیناسیون ارتباط 
مستقیمی با کاهش مرگ ومیر، شدت ابتلا و درگیر شدن با سویه های احتمالی 
قرارگاه  ملی  ویدیوکنفرانسی  جلسه  حاشیه  در  مصری  مهدی  دارد.   بعدی 
عملیاتی کنترل بیماری کرونا، طی سخنانی بیان کرد: در این جلسه نسبت به 
رعایت بیشتر شیوه نامه های بهداشتی به خصوص در بین هیآت مذهبی وحمل 
ونقل درون و برون شهری تاکید شد. وی اضافه کرد: توصیه و تاکید این جلسه بر 
برگزاری مجالس عزاداری در فضاهای باز و غیرمسقف بود و در صورتی که چنین 
امکانی فراهم نبود حتما باید فاصله گذاری اجتماعی، استفاده از ماسک و سایر 
پروتکلهای ابلاغی مورد توجه همه باشد. مصری با درخواست مجدد از هیات 
های مذهبی جهت رعایت کامل پروتکل های بهداشتی، گفت: مراکز درمانی 

قم از سطح آمادگی مطلوبی برخودار هستند.
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم اهمیت استفاده از ماسک را مورد توجه قرار 
داد و یادآور شد: سویه کنونی بیماری کنونی دارای قدرت سرایت بسیار بالایی 
است بنحوی که هر یک فرد مبتلا می تواند 18 نفر را درگیر کند؛ در این شرایط 

استفاده از ماسک می تواند مانع از جولان بی رویه این ویروس شود.
مصری خاطرنشان کرد: قم از 15 تیرماه وارد موج هفتم کرونا شده و برغم 
پایین آمدن میزان بستری های کرونایی شاهد وضعیت شکننده ای هستیم 
و در صورتی که مردم رعایت مطلوب تری در خصوص پروتکل های بهداشتی 
داشته باشند بتدریج شاهد کاهش مرگ و میرها باشیم. رییس دانشگاه علوم 
پزشکی قم افزود: تجربه بشری سال های اخیر حاکی از این است که واکسن 

تاثیر مستقیمی با کاهش ابتلا و مرگ و میرهای کرونایی دارد.

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم:

تزریق واکسن ارتباط مستقیمی با کاهش مرگ ومیرهای کرونایی دارد

تولیت حرم بانوی کرامت:

قوام فریضه امر به معروف و نهی از منکر مشروط به حضور مردم است

مراسم سنتی خیمه  سوزان ظهر  عاشورا-قم

عکس:امیرحسامینژاد

 رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان 
قم گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان تیرماه، 71 
کارت بازرگانی در بخش تولیدی و 65 کارت بازرگانی 
در بخش تجاری برای فعالان اقتصادی استان صادر 

شده است. 
:در  اظهارداشت  درگفت وگویی  ابدالی  اکبر 
مجموع تعداد 773 فقره کارت بازرگانی در استان 
قم فعال می باشد که از این میان 497 فقره کارت 
کارت  فقره   276 و  تولیدی  بخش  در  بازرگانی 

بازرگانی در بخش تجاری است.
وی با اشاره به این که فعالیت های تجاری در قم 
ارائه  آمار  بر اساس  افزود:  روند رو به رشدی دارد، 
شده از سوی گمرکات استان از ابتدای سال جاری 
به 114  ارزش  از نظر  تیرماه صادرات قم  پایان  تا 
میلیون و 78 هزار و 339 دلار رسید که نسبت به 

را نشان  مدت مشابه سال  قبل 101 درصد رشد 
می دهد.

از  استان  که کالاهای صادراتی  این  بیان  با  وی 
تنوع قابل توجهی برخوردار است و از محصولات 
ادامه  می شود،  شامل  را  غذایی  مواد  تا  صنعتی 
داد: کشورهایی همچون عراق، افغانستان،  امارات، 
از جمله مهمترین کشورهای  و روسیه  آذربایجان 
هدف صادراتی کالاهای تولید شده در استان قم به 

شمار می آیند.
میزان  شده  ارائه  آمار  مبنای  بر  گفت:  ابدالی 
پایان  تا  جاری  سال  ابتدای  از  نیز  استان  واردات 
لحاظ  از  و  میلیون دلار  ارزشی 88  نظر  از  تیرماه 
وزنی 17 هزار تُن بوده است که عمده آن را کالاهای 
صنعتی  واحدهای  نیاز  مورد  تجهیزات  و  اساسی 
تشکیل می دهد، به این معنا که در بیشتر موارد 

صادرات استان نیز در راستای تقویت بخش تولید 
است.

به منظور رصد دقیق وضعیت  بیان داشت:  وی 
پایش  فعالیت های تجاری در استان، جلسه های 
تجارت بازرگانی به صورت منظم در سازمان صنعت، 
معدن و تجارت قم برگزار و تصمیم های لازم برای 
تسهیل امور در این بخش و فعال سازی هرچه بیشتر 
مبادلات  حوزه  در  استان  اقتصادی  ظرفیت های 

بین المللی، گرفته می شود.
وی ادامه داد: از دیگر اقدام های انجام شده قابل 
توجه در راستای توسعه فعالیت های تجاری در قم، 
تشکیل نشست های تجاری با مسئولان سیاسی 
برگزاری  و  جهان  مختلف  کشورهای  اقتصادی  و 
نمایشگاه های تخصصی به منظور معرفی کالاهای 

صادراتی ساخت استان به فعالان اقتصادی است.

مدیر روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان قم از اجرای برنامه های 
فرهنگی و ترویجی در بوستان های شهرهای استان با هدف فرهنگ 

سازی مصرف بهینه آب خبر داد. 
محمد کربلایی با اشاره به لزوم فرهنگ سازی مصرف بهینه آب در 
بین اقشار مختلف مردم گفت: با هدف تبیین شرایط بحرانی آب استان 
و فرهنگسازی مصرف بهینه آب برنامه های فرهنگی - ترویجی مدیریت 
مصرف آب با محوریت پویش »10 درصد کاهش، یک تابستان آرامش« 
در برخی از بوستان های شهرهای استان و اماکن عمومی به اجرا در آمد.

وی خاطرنشان کرد: این برنامه ها که با آغاز ماه محرم به پایان رسید با 

اجرای جذاب حمید لاجوردی )آقای جویا( مجری و بازیگر توانمند شبکه 
پویا به همراه عروسک رعنا انجام شد و مورد استقبال مردم در قرار گرفت.

مدیر روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت اظهار داشت: در این 
اجراها به صورت چهره به چهره با مخاطب قراردادن گروه هدف کودک 
و نوجوان و خانواده ها، به تشریح کمبود و محدودیت های تامین آب 
استان، راهکارهای برون رفت از بحران کم آبی و همچنین راهکارهای 
کاهش مصرف آب پرداخته شد. وی یادآور شد: بوستان های شقایق شهر 
دستجرد، لاله شهر کهک و همچنین علوی، مهدی، بنیادی، نبوت، کوه 

خضر در شهر قم و یکی از محلات شهرک پردیسان برگزار شد.

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم:

فعالیت های تجاری در قم روند رو به رشدی دارد

مدیر روابط عمومی شرکت آب و فاضلاب استان قم خبر داد:

فرهنگ سازی مصرف بهینه  آب در بوستان های شهری

شورای  شهری  خدمات  کمیسیون  رئیس   
اسلامی شهر قم گفت: تابلوهای جدید و هوشمند 
کوچه های شهدا با اطلاعات و ابتکارات بکار رفته در 
آن ها، مانند نمایشگاه مصوری در خیابان ها و معابر 

عمومی است.
سید مجتبی سبحانی ثابت در آیین رونمایی از 
خیابان  در  شهدا  کوچه های  هوشمند  تابلو های 
شهید فهیمی منطقه شش شهر قم، اظهار داشت: 
شهدا  اسامی  به  قم  شهر  کوچه  هزار   2 تاکنون 
نام گذاری شده و لازم است تمام کوچه و معابر به نام 

شهدا مزین شود.
رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی 
شهدای  جدید  تابلوهای  در  داد:  ادامه  قم  شهر 
قم، عکس شهید، 4 مورد از اطلاعات اولیه شهدا 
به همراه کی آر کد معرفی کامل شهید درج شده 

است.
شورای  تصویب  با  کرد:  اضافه  ثابت  سبحانی 
اسامی  نام گذاری  کنار  در  قم،  شهر  اسلامی 
کوچه های شهر به نام شهدا، سند هویتی کوچه نیز 

به خانواده شهدا تقدیم می شود.

وی مقابله با جنگ نرم دشمن در کم رنگ کردن 
در  قم  شهر  شورای  اهداف  از  را  شهدا  یاد  و  نام 
طراحی تابلوهای جدید دانست و گفت: با ابتکارات 
به راحتی  می توانند  مردم  عموم  شده،  رفته  بکار 
در قالب این تابلوها به زندگینامه و وصیت شهدا 

دسترسی پیدا کنند.
رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی 
شهر قم در پایان عنوان کرد: شورای اسلامی شهر 
قم برنامه ریزی مدونی برای ترویج فرهنگ ایثار و 

شهادت کرده است.

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم  خبرداد:

نام گذاری ۲هزار کوچه قم به اسامی شهدا

تولیت حرم بانوی کرامت گفت: اگر مردم در فریضه امر به معروف و نهی از منکر 
خودشان را کنار بکشند این فریضه الهی قوام نخواهد داشت. 

آیت الله سید محمد سعیدی در دیدار دبیر ستاد امر به معروف و نهی از منکر استان 
قم گفت: یکی از افتخارات امت حزب الله این است که نگذاشتند داستان کربلا در 
طول تاریخ به فراموشی سپرده شود که امروزه حتی نوجوانان و کودکان نیز برای اقامه 
عزای سید الشهدا با تمام وجود همایش بزرگ حسینی را با ابعاد و آثار مختلف برگزار 

می کنند.
تولیت حرم بانوی کرامت اظهار کرد: یکی از اهداف قیام سید الشهدا احیای 
فریضه امر به معروف و نهی از منکر است که باید تلاش کنیم این رکن اساسی به نسل 

های بعدی منتقل شود.
وی افزود: نقش مردم در فریضه امربه معروف و نهی از منکر یک نقش اساسی 
است چرا که مردم در بعضی از امور فقط مطالبه گر هستند مثل اموری که در دستگاه 
اجرایی، قضایی و قانون گذاری درحال انجام است اما امر به معروف و نهی از منکر 

قوامش به حضور مردم است.
امام جمعه قم خاطر نشان کرد: مردم در امر به معروف و نهی از منکر فقط مطالبه 
گر نیستند بلکه خودشان یکی از پایه های اصلی این فریضه الهی هستند چون 
بعضی از منکراتی که در جامعه شکل می گیرد از درون همین خانه ها و کوچه ها 

است که به سبب تحریکات دشمن است.
رئیس ستاد امر به معروف و نهی از منکر استان قم ضمن تایید طومار امضا شده 
توسط مردم ولایت مدار قم تاکید کرد: اگر مردم در این بخش خودشان را کنار بکشند 

و صرفا مطالبه گر باشند این فریضه الهی قوام نخواهد گرفت.
آیت الله سعیدی در ادامه گفت: مساجد بهترین پایگاه ها هستند چون محور 
محلات بوده و باید از این ظرفیت برای احیا فریضه امر به معروف و نهی ازمنکر به 
درستی استفاده شود.  وی در پایان گفت: باید فعالان عرصه امر به معروف و نهی از 
منکر با همدیگر هماهنگ و متحد باشند و مطالبات و فعالیت های خود را به صورت 

منسجم در جامعه پیاده کنند.


